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Srečno Primož 
in Jure!

Munchen - Od 6. do 11. av
gusta poteka Evropsko prvenstvo 
(EP) v atletiki. Slovenijaje števil
čno dobro zastopana, saj se pr
venstva udeležuje skupno kar 23 
atletov in atletinj, Posavci pa ima
mo tokrat v reprezentanci kar dva 
predstavnika. Oba sta atleta AK 
FIT Brežice; Primož Kozmus, 
prvi posavski olimpijec nastopa 
v metu kladiva, Jure Rovan pa v 
skoku s palico.

Oba atleta sta bila pred začet
kom prvenstva sicer dobro razpo
ložena, vendar sta oba imela tudi 
nekaj težav. Jure Rovan je ob 
odhodu na EP povedal, daje nor
mo sicer izpolnil na domačem 
tekmovanju v Brežicah, kjer je 
izenačil državni rekord, vendar pa 
organizatorji niso naredili rekord
nega zapisnika, ker so menili, da 
te procedure ni potrebo narediti, 
tako da so kasneje težko našli vse 
sodnike za naknadne podpise. 
Sicer pa si v Munchenu želi pre
magati čimveč tekmecev. Zaradi 
tega zapleta dolgo časa ni vedel, 
če bo na EP sploh potoval.

Primož Kozmus pa je pove
dal, daje z letošnjo sezono le del
no zadovoljen. Začetek je sicer 
veliko obetal, nato pa se je prve 
dni maja poškodoval in je zaradi 
natrganega kvadricepsa na nogi 
mesec dni počival. Zato tudi ni 
želel napovedovati, kakšen naj bi 
bil njegov nastop. Pravi, da bi bil 
zadovoljen, če bi kladivo zalučal 
75 metrov, čeprav se zaveda, da 
je sposoben doseči še 2 metra več, 
kar pa verjetno ne bo dovolj za 
finale.

Ob zaključku redakcije lahko 
zapišemo, da se je Primož Koz
mus v predtekmovanju pomeril v 
sredo, 7. avgusta, medtem ko bo 
Jure Rovan opravil s predtekmo
vanjem v soboto, 10. avgusta. K.M.
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Črne pike za Rdeči križ
Sevnica - Anonimno pismo, ki že nekaj časa 

kroži po Sevnici, opozarja na domnevne ne
pravilnosti na sevniškem Rdečem križu. Pred
sednica Rdečega križa Anica Dernač očitke 
zavrača. Toda kjer je dim, je lahko tudi ogenj, 
je dejal sevniški župan Kristijan Janc in za 
Proračunskega uporabnika - Občinski odbor 
Rdečega križa - predlagal nadzor finančnega 
Poslovanja.

...na strani 3 Anica Dernač

v rudnik je komajda opazen, 
â So odprte.

‘rane” pod površino pa bodo še

“En hribček bom kupil...”
Bizeljsko - Razglednica Bizeljskega je pisana 

paleta naravnih in kulturnih znamenitosti, pre
pletenih z iznajdljivostjo ljudi. Skorajda ni dejav
nosti, iz katere ne bi bila prepoznavna vinska us
merjenost kraja. Ob žlahtni vinski kapljici so ljudje 
skozi stoletja delali in živeli, danes od nje živijo. 
Že pred 100 leti so domačini po hudi “trtni uši” 
pripravili razstavo grozdja in vina, zdaj pa letno 
pripravljajo več prireditev, posvečenih “žlahtni trti”.

Zgodovino prednikov so ujeli v nekaj zbirkah. 
V cerkvene bukve seje že 1825. kot kaplan vpisal 
Anton Martin Slomšek in prav on je kraju podaril 
verze “En hribček bom kupil...”. Po njegovih poteh 
je danes zaživel verski turizem, ki ga odlično dopol
njuje razgibana pokrajina in dobrosrčnost ljudi, ki 
popotnika pričakajo na pragu 100-letnih vinskih 
hramov ali še znamenitejših repnic.

Pogled na hribček s cervijo ,vu Lovrenca ...na strani 8

Toča pobira pridelke
Posavje - V zadnjih tednih se 

je neurje s točo nekajkrat razbe
snelo nad Posavjem. Točaje uda
rila v pasovih in oklestila pred
vsem vinograde, ki so prizadeti 
do 90 odstotkov. Zlasti na vzhod
nem delu sevniške občine je trta 
povsem rjava, grozdje pa gnilo.
Podobno je bilo tudi na večjem 
delu Sremiča v krški občini. Vse 
tri občinske komisije so ocenile 
škodo in ocene poslale na državno 
komisijo. V občinskih proračunih 
ni denarja, zato sta se brežiška in 
sevniška občina odločili, da ne 
bosta sprejemali vlog za škodo po 
neurju, ampak bosta počakali na 
navodila države. Občina Krško 
prav tako nima proračunskega de
narja, kljub temu bodo v Krškem
prijave zbirali do 23. avgusta. Vinska trta je na vzhodnem delu sevniške občine povsem okleščena, 

...na strani 3 skorajda ni cele jagode.

Brežice - Evropa v malem
Brežice - Mladinski center 

in Društvo študentov Brežice sta 
organizirala srečanje mladih iz 
enajstih držav. Srečanje pod slo
ganom THE ART OF TOLE
RANCE je potekalo deset dni z 
dvema velikima dogodkoma - 
mednarodno mladinsko izmen
javo 66 mladih iz Španije, Por
tugalske, s Češke, iz Litve, s 
Finske in iz Slovenije, vzpored
no z THE ART OF TOLE
RANCE pa je Društvo študen
tov gostilo pet partnerskih orga
nizacij s 16 predstavniki iz Bol
garije, Bosne, Velike Britanije,
Madžarske in Makedonije.

...na strani 11 Etnoples bolgarskih folklornih parov na brežiških ulicah

Pesem knapov bo zamrla...
Senovo - “Vrsto let je rod za rodom grizel v to zemljo, vrsto let je 

j^d za rodom preklinjal pod zemljo...”. Pesem senovških knapov bo
k,Tla|u povsem zamrla. V Rudniku rjavega premoga v zapiranju jih je 
/aPoslenih še 58, leta 2004 bodo rudnik dokončno zaprli. Ostalo bo 

®kaj ran na zemeljski površini, nekaj ran v srcih in večno vprašanje: 
■^akaj je zapiranje rudnika tako drago?”

.na strani 3

Svetomo prvenstvo v lovu rib s plovcem za ženske

-<me Chcimpionnat du monde feminin depecbe au coup
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CVETUČNI ARANŽMAJI 
POGREBNE STORITVE

ČERNELČEVA 9, 8250 BREŽICE 
TEL.: 07/49-61-090, 07/49-93-240 
FAX: 07/49-93-241 
GSM: 041/619-455

Delovni čas: 7.00 -16.00 
ob sobotah: 8.00 -13.00

Na Obrežju 
več kot 26 kg 

heroina
Ljubljana, Obrežje - Slo

venski mejni organi se lahko 
pohvalijo z novim velikim us
pehom.

Po neuradnih podatkih so 
cariniki ob koncu minulega 
tedna v sodelovanju s policijo 
zasegli 26,7 kilograma heroi
na. Prepovedano mamilo, na 
prostem trgu vredno okoli 300 
milijonov SIT, naj bi zasegli 
na mednarodnem mejnem pre
hodu Obrežje. Okoliščine za
sega bodo pristojni organi raz
krili v času izida našega časo
pisa.

Gre za že drugi uspeh slo
venskih varnostnih organov. 
Predstavniki slovenskih in ita
lijanskih varnostnih organov 
so namreč sredi julija v Trstu 
predstavili uspešno zaključeno 
večmesečno akcijo.

...na strani 2
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Tekstilci ženske vračajo “za štedilnik”
Posavje - Nekako deset let po recesiji v kovinski industriji se zdaj kriza odraža v tekstilni 
panogi, ki ima v Posavju največji delež zaposlenih. Število delavcev se je prepolovilo. Lisca 
naj bi ta teden naredila dokončni seznam nekaj več kot 200 presežnih zaposlenih, Labod je 
skorajda že ugasnil, v dobovskem Beti vodstvo grozi z zaprtjem obrata. Gre predvsem za 
delavna mesta, na katerih so zaposlene ženske.

Na območni Zvezi svobodnih 
sindikatov Slovenije opozarjajo, 
da gre v tekstilni industriji za 
umazane igre. Sindikalist Lado 
Rožič meni, da bo po zagotovilih 
direktorja Lisce Viljema Glasa 
edino ta družba, kjer skupaj dela 
949 zaposlenih, presežnim delav
kam v skladu z zakonodajo izpla
čala odpravnino. Do 8. avgusta 
naj bi objavili program reševanja 
presežnih delavcev, do konca mi
nulega meseca pa so morali opre
delili presežnih 212 delavcev, 
med katerimi je večina žensk iz 
proizvodnje.

Rožič še izpostavlja, daje vsa 
delovno intenzivna panoga v re
cesiji zaradi recesije na trgih EU, 
kot prikrit razlog za zmanjšanje 
obsega zaposlenih pa omenja tudi

selitev pretežnega dela proizvod
nje na jug. Čeprav vsa vodstva to 
zanikajo, je jasno, da je delovna 
sila v Srbiji cenejša kot pri nas. 
Tudi Lisca ima tovarno v Babuš- 
nici v Srbiji. Zaposleni se tudi 
sprašujejo, zakaj Jutranjka dela za 
Lisco, saj zanje šivajo bluze, vod
stvo pa zahteva, da tako ostane, 
čeprav je tovrstno šivanje sezon
skega značaja.

Druga matična družba Jutranj
ka je v prisilni poravnavi, zaprla 
je obrata v Brežicah in Zagorju, 
tistih 390 zaposlenih na Radni pri 
Sevnici pa po mnenju Rožiča ži
votari. Trdi, da sta tako Labod kot 
Jutranjka Orlica izigrala delavce, 
ki niso dobili izplačil zaradi nizke 
stečajne mase in so z “umazano 
igro” omogočili, daje premoženje

ostalo v stečajni masi. Delavci, ki 
so premoženje ustvarili, so ostali 
brez vsega. Naša oblast pa, v nas
protju z državami EU, tovrstno 
“krajo” dovoljuje. V zahodnoev
ropskih državah delovno intenziv
ne obrate, kjer je tako veliko števi
lo zaposlenih, podpirajo, ker tako 
zagotavljajo socialni mir.

Negotovost se zdaj seli še med 
189 zaposlenih v obratu Beti v 
Dobovi, kjer direktor grozi z zaprt
jem obrata. To je po Rožičevem 
mnenju smešno, ker je obrat v 
Dobovi uspešen, in če do tega pri
de, bo v ozadju zopet politična igra.

Kot da kriza v tekstilni panogi 
ne bi bila dovolj, se ta kaže tudi 
že v trgovini, ki bo najbrž nasled
nja na udaru.

Suzana Vahtarič

Kam z drobižem?
Krško - 12.aprila se je v Labod konfekciji Libna d.o.o.Krško pričel stečaj. Za 137 delavcev, ki 
jim je z istim datumom prenehalo delovno razmerje, sta poskrbela Jamstveni sklad in Zavod 
za zaposlovanje, premoženje stečajnega dolžnika pa predstavlja drobiž, ki niti v odstotku ne 
more poplačati prednostnih upnikov.

Stečaj se zaradi zelo majhne 
stečajne mase vodi po skrajšanem 
postopku. Iz poročila o poteku 
stečajnega postopka in stanju ste
čajne mase, ki gaje sodišču pred
ložil stečajni upravitelj Branko 
Ogorevc, je razvidno, da je bilo 
aprila dolžnikovo premoženje po 
cenitvi sodnega izvršitelja v opre
mi, zalogah, gotovini in terjatvah 
do kupcev vredno le 2.384.442 
SIT. Naknadno so bile ugotovlje
ne še terjatve do države, to je pre
plačilo davka na dodano vrednost 
v znesku 643.717 SIT in ob izde
lavi začetne stečajne bilance je bil 
ugotovljen še 40-odstotni poslov
ni delež v invalidskem podjetju

LA IN, čigar knjižna vrednost je 
konec decembra 2001 znašala 
1.261.600 SIT. Tržna vrednost na
vedenega deleža bo precej nižja, 
saj je delniška družba Labod zanj 
ponudila le 50 tisoč SIT.

Po poravnavi stroškov postop
ka, da so lahko delavci pri pristoj
nih službah uveljavljali svoje pra
vice, je za razdelitev med upnike 
ostalo 1.373.000 SIT, sredstva se 
bodo povečala le še za kupnino 
poslpvnega deleža v invalidskem 
podjetju. Upniki pa so prijavili za 
306.150.000 SIT terjatev, od tega 
za 253 milijonov SIT prednostnih.

Stečajni upravitelj Branko 
Ogorevc je zato na naroku pred

lagal, da se izjavi le o prijavljenih 
prednostnih terjatvah, izjavljanje 
o navadnih terjatvah pa glede na 
razpoložljiva ali bolje rečeno ne- 
razpoložljiva sredstva ne bi bilo 
niti smiselno niti ekonomično.

Po uvedbi stečaja v krškem 
Labodu se je 96 delavk zaposlilo 
v novi firmi Julija d.o.o. in sicer 
za določen čas, ki pa bodo konec 
tega meseca in v avgustu spet pre
šle na Zavod za zaposlovanje. V 
odvisnosti od naročil si vsaj ne
katere šivilje lahko obetajo, da jih 
bo podjetje v jeseni vendarle po
klicalo nazaj na delo.

Branka Dernovšek

Presekana 
“balkanska pot”

Ljubljana, Obrežje - Cariniki so 
ob koncu minulega tedna v sodelo
vanju s policijo zasegh 26,7 kilo
grama heroina, ki naj bi na prostem 
trgu veljal 300 milijonov SIT. Po 
neuradnih podatkih so prepovedano 
mamilo zasegh na območju Policij
ske uprave (PU) Krško in sicer na 
mednarodnem mejnem prehodu 
Obrežje. Ker preiskava še ni končana, 
pristojni organi niso želeli razkriti 
okoliščin zasega. Gre za že drugi us
peh slovenskih varnostnih organov v 
sorazmerno kratkem času.

Zaposleni v carinski službi so 
lani na slovenskih mejnih prehod
ih opravil več kot dvajset zase
gov ilegalnih drog, največ na 
Obrežju. Prevladuje najdba hero
ina v skupni teži nekaj več kot 76 
kilogramov, zasegh pa so tudi 63 
kilogramov marihuane, 2 kilogra
ma hašiša, pol kilograma kokai
na ter 90 tabletk ecstasyja. Slo
venskim carinikom pri odkrivan
ju ilegalnih drog pomaga tudi več 
usposobljenih mobilnih enot

Predstavniki slovenskih in itali
janskih varnostnih organov so nam
reč 18. julija v Trstu predstavil us
pešno zaključeno akcijo, ko so sto
pil na prste mednarodni kriminalni 
združbi, ki se je ukvarjala s tihotap
stvom heroina po tako imenovani bal
kanski poti. Slovenska kriminalstič- 
na polcija je takrat v sodelovanju s 
tujimi varnostnimi organi zaključila 
večmesečno preiskavo, v kateri je 
bilo zaseženih več kot 20 kilogramov 
heroina.

Med odmevnejšimi zasegi na po
dročju PU Krško je enota za zatiranje 
tihotapstva lani oktobra na mednaro
dnem mejnem prehodu Obrežje za
segla skupaj 141 zavitkov heroina s 
skupno težo 73 kilogramov. Kot so 
takrat na PU Krško pojasnil pred
stavniki Carinske uprave RS in krimi- 
nalsti, gre za tako imenovano bal
kansko pot prevoza drog. STA/S.V.

ljudska vo|ja “drobi” 
občino Brežice

Pečice - Prebivalci naselja Pečice so se odzvali na referendum za 
izločitev naselja Pečice iz Krajevne skupnosti (KS) Pečice-Križe 
ter ustanovitev nove Krajevne skupnosti Pečice. Zdaj mora 
Občinski svet občine Brežice primemo dopolniti še statut

KS Pečice -Križe je z okol 300 prebivalci ena najmanjših v brežiški 
občini. Kot kaže, se poraja dvajseta KS, ki bo še manjša, saj je referen
dum za izločitev naselja Pečice iz obstoječe KS Pečice - Križe in ustano
vitev KS Pečice zadnjo juljsko nedeljo uspel.

Izmed 95 volilnih upravičencev iz naselja Pečice se je velika večina 
odzvala na referendum. Udeležilo se gaje skupaj kar 78 domačinov, kar 
znaša 82,1-odstotno volilno udeležbo. Tolko glasovnic je bilo tudi od
danih in vse so bile veljavne, je povedal tajnih občinske volilne komisije 
Rudi Volčanjšek. Izvedbo in potek referenduma je po pooblastilu občinske 
volilne komisije spremljal volilni odbor, sestavljen iz domačinov obeh 
naselj. Njen predsednik Ivan Omerzu tudi potrjuje, da med potekom 
glasovanja ni bilo posebnosti. Že pred tem je možnost predčasne oddaje 
glasu izrabila četrtina volilnih upravičencev al 24 krajanov.

Za izločitev naselja Pečice je skupaj glasovalo 72 krajanov al 92,3 
odstotka tistih, ki so glasoval, proti jih je bilo le 6 al 7,7 odstotka glasov.

Referendum je pokazal ljudsko voljo, zdaj morajo najprej izid referen
duma objaviti v Uradnem Istu RS. Pečičani pa bodo imel lastno KS šele, 
ko bo Občinski svet občine Brežice potrdi spremembe in dopolnila stat
uta občine Brežice. Ta osnutek naj bi svetniki dobil na klop na prvi prihodnji 
seji, morda že čez mesec dni. S.V.

Ob volitvah še referendum
Šentjanž, Tržišče - Da izpeljava referenduma za uvedbo 
krajevnega samoprispevka ni več mačji kašelj, sta na svoji 
koži občutila predsednik Krajevne skupnosti (KS) Tržišče 
Marjan Jamšek in njegov šentjanški kolega Ivan Orešnik. 
Omenjeni KS sta namreč prvi v Sloveniji, ki sta se lotili 
razpisa referenduma po novem zakonu o samoprispevku, 
ki prinaša vrsto novosti in komplikacij.

Če so v Mimski dolini v začetku leta smelo napovedoval, da bo refe
rendum za krajevni samoprispevek že spomladi, pa so vsi proceduralni 
zapleti pripeljali do tega, da bo referendum v obeh krajevnih skupnostih 
ob letošnjih predsedniških voltvah, 10. novembra torej. Občinski svet 
Sevnica je sprejel vse potrebne akte tako za Šentjanž kot za Tržišče v 
upanju, da bo referendum uspel.

V obdobju petih let naj bi v Šentjanžu, kjer so se odločil za stopnjo 2 
odstotka od bruto dohodka, v predpreteklem letu pred uvedbo samoprispe
vka zbral 60 miljonov SIT, v Tržišču, kjer so se odločil za pol odstotka 
nižjo stopnjo pa 45 miljonov SIT. Obe krajevni skupnosti imata v progra
mu samoprispevka vodooskrbo, ureditev cest, pločnikov, javne razsvet
ljave, gradnjo mrlške vežice in pomoč šoli N.Č.C.

mnenja, odgovori, popravki...

Sporočilo bralcem!
Bralce vabimo, da s svojimi mnenji, stališči in komentarji sodelujejo v 
rubriki Mnenja, odgovori in popravki.
Vsi prispevki za rubriko morajo biti opremljeni s polnim imenom in 
naslovom odgovorne jizične osebe (tudi v primeru institucij, organiza
cij, strank, društev,...) in s telefonsko številko, na kateri je mogoče pre
veriti avtentičnost avtorja.
Na podlagi Zakona o medijih (Ur.1.35/2001) si uredništvo pridružuje 
pravico do objave ali neobjave in krajšanja prispevkov v skladu s svojo 
uredniško politiko in prostorskimi možnostmi. Izjema so odgovori in 
popravki, ki po zakonu ne smejo biti spremenjeni in dopolnjeni.

Rebalans krškega 
proračuna je neizbežen

Na četrtkovi seji 18.7.2002 smo bili 
krški svetniki seznanjeni z realizacijo 
proračuna v obdobju januar-junij 
2002. Izvajanje proračuna je več kot 
zaskrbljujoče, saj je je bila realizacija 
proračuna v polletnem obdobju ko
maj 36,4-odstotna. Prihodkovna stran 
je realizirana v višini 1,802 milijarde 
SIT, odhodkovna pa v višini 1,973 
milijarde SIT. Razkorak med prihodki 
in odhodki je 171 milijonov SIT, kar 
je nedopustno. Najnižja realizacija 
prihodkov je na področju kapitalskih 
prihodkov, kjer je realizacija komaj 
7,9-odstotna. Tako nizko realizacijo 
proračuna smo v svetniški skupini 
N.Si pričakovali, saj smo že pri spre
jemanju proračuna opozarjali župana 
Franca Bogoviča, da je potrebno pri
hodkovno stran zmanjšati z 4,9 mili
jarde SIT na 3,7 milijarde SIT, ker so 
bili takrat planirani prihodki nereal
ni. Da je župan izjemno slabo planiral 
prihodke občinskega proračuna, je 
pokazala polletna realizacija prora
čuna. Zaradi težav, ki jih ima župan

Franc Bogovič pri polnjenju občin
skega proračuna, smo v svetniški sku
pini N.Si predlagali županu, da nemu
doma pripravi rebalans proračuna. 
Vse kaže, da bo tokrat le prisluhnil 
predlogu ter predlagal občinskemu 
svetu v sprejem rebalans občinskega 
proračuna.
Pri sprejemanju rebalansa proračuna 
pa bo potrebna precejšnja previdnost, 
saj župan vodi večji del investicij ta
ko, da se bodo dela zaključila konec 
leta in bodo plačila zapadla v letu 
2003. To je skrajno nekorektno, saj 
vemo, da je predobremenitev prora
čuna za leto 2003 že milijarda in 60 
milijonov SIT. Temu pa je potrebno 
prišteti še dolg iz preteklih let, razko
rak med prihodki in odhodki v prvem 
polletju letošnjega leta in maksimalno 
dopustno zadol.enost občine.

Martin Kodrič, 
Vodja svetniške skupine N.Si
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Odgovor na prispevka 
o regijski deponiji 
v Dobravi

SavaGlasšt. 57in59,26.6. in24.7.2002

Omenjena prispevka je napisala novi
narka Suzana Vahtarič. Resnica o de
poniji je zamegljena, zato menimo, da 
je javnosti potrebno natočiti čistejše
ga vina.
Maja letos je Občinski svet občine 
Brežice na svoji 33. seji sprejel odlok, 
ki omogoča gradnjo medobčinske de
ponije odpadkov v gozdovih Dobrave 
pri Kapelah. Deponijo občin Sevni
ca, Krško in Brežice, ki je predvidena 
na površini 22,68 ha gozda, so v ob
činskem odloku poimenovali Center 
za ravnanje z odpadki in deponija; 
dnevno naj bi na deponijo pripeljalo 
70 kamionov raznih odpadkov iz Po
savja, ki šteje 75.000 prebivalcev. 
Krajane je razjezilo napol tajno pri
rejanje občinskih planskih dokumen
tov za deponijo, saj so lastniki gozda 
šele na koncu postopka iz Uradnega 
lista izvedeli, da jim bodo vzeli goz
dove za deponijo odpadkov. Krajani 
Kapel niso dali soglasja za prijavo 
na razpis za deponijo, temveč je to 
samovoljno storil Svet KS Kapele, ki 
pa po STATUTU nima mandata za ta
ko pomembno odločitev.
Krajanom je prekipelo in tako je na
stal Iniciativni odbor proti gradnji de
ponije. Zbrali smo podpise krajanov 
KS Kapele in ugotovili, da je 98 od
stotkov krajanov od 76 odstotkov 
vprašanih volivcev proti gradnji de
ponije v gozdovih Dobrave. Poslali 
smo odprto protestno pismo vsem pri
stojnim; odgovore pa smo prejeli 
samo iz Ljubljane. Zal so lokalni in

občinski politiki ter oba poslanca na 
čelu z brežiškim županom Vladom 
Deržičem izdali svojo vest in pozabili 
na obljube, ki so nam jih dali, preden 
smo jih podprli na volitvah. Očitno 
jim 98 odstotkov krajanov Kapel, ki 
so proti deponiji odpadkov, nič ne po
meni, ker na našo pošto ne odgovarja
jo, niti nas ne povprašajo, zakaj smo 
proti deponiji v Dobravi. V najtežjih 
časih po 2. svetovni vojni je bila srčna 
kultura in odgovornost funkcionarjev 
do ljudi na mnogo višji stopnji. Takrat 
so se majhnemu zaselku v naši občini 
osebno odzvali in prišli na pogovor 
zaradi prevelikih dajatev sam pred
sednik okraja Trbovlje tov. Gosak, 
brežiški župan Ivan Kolenc in načel
nik oddelka za gospodarstvo Jože 
Ogorevc. Zakaj se pobudniki regijske 
deponije v gozdovih Dobrave skriva
jo pred krajani?
Vlada RS in 98 odstotkov vprašanih 
krajanov podpiramo sodobno in eko
nomsko upravičeno deponijo za Po
savje, Dolenjsko in Belo Krajino na 
lokaciji Leskovec pri Novem mestu za 
158.000prebivalcev. Dnevnik Delo je 
1L julija 2002 objavil vest, da je za 
regionalno deponijo pri Novem mestu 
Že zagotovljen denar; 50 odstotkov 
nepovratnega denarja zagotavlja 
Evropa.
Dobro urejene in ekonomsko rentabil
ne deponije se gradijo za 150.000 
prebivalcev in več. Občine Posavja pa 
imajo polovico manj prebivalstva, za
to taka deponija ne more biti rentabil
na. Krajani se zato upravičeno spra
šujemo, zakaj bi morali plačevati 
dražje storitve. Ali bo morda kdo po
krival izgube!? In zakaj?
Še bolj vprašljiva pa je ponudba po
budnikov za gradnjo deponije v goz
dovih Dobrave, ki ponujajo krajanom

mesečno rento v višini 15.000 evrov 
in brezplačen odvoz smeti! Naš sum 
v poštenost ponujene podkupnine kra
janom temelji na pisnem gradivu Mi
nistrstva za okolje in prostor - agen
cija RS za okolje, ki v številnih doku
mentih izraža dvom v pravilnost in 
rentabilnost lokacije v Dobravi, tudi 
v zaključnem stališču 11.2.2002, na
vajamo:
"...želimo ponovno opozoriti tudi na 
ekonomski vidik sprejemljivosti grad- 
nje Regijskega centra za ravnanje z 
odpadki v Posavju na lokaciji v Do
bravi, saj je predlagano lokacijo, ki 
je najbolj oddaljena izmed preosta
lih sedmih obravnavanih, potrebno 
opremiti z vso, za nemoteno obrato
vanje centra, potrebno in obvezno in
frastrukturo. Ob tem ponovno pou
darjamo, naj občina Brežice glede na 
ekonomsko upravičenost obravnava
ne investicije na lokaciji v Dobravi 
in ekonomiko obratovanje centra sa
ma prevzame odgovornost za odloči
tev, ki jo bo v zvezi z omenjenim cen
trom sprejela. Še enkrat poudarjamo, 
da bi bilo potrebno ponovno preučiti 
možnost odlaganja odpadkov občin 
Krško, Brežice in Sevnica na Regio
nalnem centru za ravnanje z odpadki 
na lokaciji v Leskovcu pri Novem me
stu, ki je po našem mnenju primernejši 
in cenovno za prebivalce omenjenih 
občin ugodnejši”.
Zastavlja se vprašanje zakaj bi mo
rali občani financirali drago deponi
jo v gozdovih Dobrave, kjer je po 
mnenju Ministrstva za okolje in pros
tor lokacija neprimerna in predraga. 
Se za to odločitvijo brežiških občin
skih svetnikov skriva prevelika lakom
nost skupinice poslovnežev, ki bi si že
leli na račun že dovolj obubožanih 
ljudi polniti žepe? Pojasnite nam, kje

te bebave odločitve? 
tej zadevi pa je tudit0' 

lrežice ni upoštevala vel' 
odaje, nakar opozarja tu" 
’o za okolje in prostor BS- 
so z zakonom predpisane 
i resne študije; tudi tisi& 
čilo Ministrstvo za okolje 
igencija RS za okolje (dn* 
. Ta študija namreč ug° 
lokacija deponije v got 

ive nesprejemljiva in ne 
ihčina je kršila Zakon1’ 
larave {Ur.l. RS 56/99) f 
■dnarodne konvencije■ 
lice utemeljuje svojo

ic vrednih studi]' 
pri Savaprojektu
ežicah. V večpis”0 
kolje in prostor s 
pisana trditev, adJ 

okolje, ki j°>

mo izsiljena, ■ 
cipi pravne do

dovolili barba^
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Toča tudi letos ni prizanesla
Posavje - Nad Posavjem se je v drugi polovici julija narava večkrat znesla. Po nekaj hudih 
Neurjih je trikrat klestila še toča, vsakič v posameznih predelih druge občine. Hujše neurje s 
točo je 29. julija prizadelo posamezna območja občine Krško, dva dni kasneje del sevniške in 
Pred tem že 16. julija del brežiške občine. Tako brežiška kot sevniška občinska komisija za 
Cementarne nesreče se nista odločili za zbiranje prijav škode po neurju. Prijave za oceno 
škode zbira le občina Krško.

Komisija za elementarne ne
sreče v občini Krško je, kot je po
jasnila Magda Krošelj z Občine 
krško, ugotovila, da so najbolj 
Prizadeta območja po toči pobo- 
cJe Sremiča ter posamezni predeli 
krajevnih skupnosti Krško, Veliki 
Trn, Raka in Senuše. Komisija je 
ugotovila, da so različne škode 
utrpeli predvsem trajni nasadi. 
Največjo škodo so utrpeli trajni 
uasadi jablan na skupnih po
kušinah okrog 30 ha, kjer je stop- 
nJa poškodovanosti ocenjena do 

odstotkov, in nasadi breskev, 
^uterih pozne sorte so v fazi obira
nj3 in je njihov pridelek zmanjšan 
u° 80 odstotkov. Sledijo vinogra
da skupnih površinah približno 
^0 ha, na katerih je škoda 

0cenjena na 30 do 50 odstotkov, 
^dne so bile tudi poškodbe mla- 

IC’ kar predstavlja manjši izplen 
godnega lesa v prihodnjem letu. 

videntirali so še poškodbe na ko
liščih, okrog 40 ha, ter vrtninah v 
skupni površini 5 ha. Oceno škode 
s° poslali na državno komisijo in se 

ločili, da do 23. avgusta zbirajo 
Pojave za oceno škode na trajnih na- 
sudih, povzročene po neuiju s točo 
v Mesecu juliju 2002.

Od koruze so na njivah v Krškem in Sevnici ostali le “štrclji”.

16. julija je tudi vzhodni del 
brežiške občine v zgodnjih jutran
jih urah prizadelo neurje s točo. 
Od toče je bilo poškodovanih po 
prvih ocenah okrog 250 ha 
kmetijskih površin. Državni ko
misiji so že poslali oceno z ugo
tovitvami, da so sadovnjaki na 20 
ha poškodovani do 90 odstotkov, 
vinogradi na 120 ha od 30 do 90 
odstotkov, koruza na 80 ha od 20 
do 40 odstotkov, pšenica na 30

Občinska komisija je v ponedeljek na terenu opravila oceno stopnje 
Poškodovanosti po posameznih sortah in še isti dan oceno poslala na 
državno komisijo v Ljubljano. Kot je pojasnil predsednik komisije Jožko 
^'ar, je neurje s točo in viharjem delno prizadelo vzhodno in jugo - 
vzhodno področje občine Sevnica. To sta predvsem katastrski občini (k.o.) 
■Studenec in Hubajnica ter zahodni del občine Sevnica v k.o. Kal in Cir- 
uik. Vinogradi na zahodu občine na 15 ha so uničeni do 40 odstotkov, na 
vzhodu pa na 22 ha 90 odstotkov, intenzivni nasadi jablan so na 15 ha 
Pnzadeti do 55 odstotkov, intenzivni nasadi hrušk na 3 ha do 40 odstotkov. 
*™uza je prizadeta 45 odstotkov, za silažo na 28 ha, za zrnje na 12 ha. 
-AjPdi Je poškodovanih 92 ha površin, škoda pa znaša 42,1 milijona SIT.

ha od 50 do 90 odstotkov in vrt
nine do 90 odstotkov. Prizadeti so 
bili Stara vas, Nova vas, Vitna vas, 
Dramlja, Orehovec, Pišece, Pod
gorje pri Pišecah, Brezovica, del 
Bizeljskega, Drenovec.

Tako brežiška kot sevniška ob
činska komisija za elementarne 
nesreče se nista odločili za zbi
ranje prijav o škodi po neurju, saj, 
kot je pojasnil Roman Matjašič 
z Občine Brežice, ni zagotovil dr
žave, da bo namenila sredstva za 
poplačilo. Potrebno je počakati do 
morebitnega sprejema interven
cijskega zakona. V občinskih pro
računih za to škodo letos ni name
njenih sredstev, izučile pa so jih 
tudi lanske izkušnje, ko so se od
ločili za zbiranje škode po suši. 
Podatke so namreč morali zbirati 
dvakrat, saj je država vmes spre
menila obrazce.

Suzana Vahtarič

Drago zapiranje Rudnika Senovo

Adijo, knapi!
Jhbljana, Senovo - 30. aprila leta 1996 je vlada RS potrdila program zapiranja Rudnika 
.Vega premoga Senovo. Od takrat do konca lanskega leta je Rudnik Senovo v zapiranju 
•dobil več kot 5 milijard SIT proračunskih sredstev, do dokončnega zaprtja leta 2004 po

suje še 3 milijarde SIT. Kam pronica ta denar?

niA obdobju 1995-2001 je Rud- 
jjj Benovo v zapiranju za izvaja- 

Programa zapiranja pridobil 5 
st'Jarcl SIT proračunskih sred- 
ž V Sredstva so bila porabljena 
nj e no kritje stroškov proizvod- 
Vj.2. ZaPiranje jame in sanacijo po- 
0, n’ izdelavo projektne doku- 
s0 ntacije, izvajanje kadrovsko 
Čiio*a ne§a programa ter za popla- 
Podi Trenesenih obveznosti na 
koy • delitvene bilance Rudni- 
Ž4r rjavega premoga Trbovlje.

. • izpadov proračunskega fi- 
^D'C*ra.nja je Rudnik Senovo v 
Ca"ju v tem obdobju najemal 
kj p °ročne likvidnostne kredite, 
pre ? krovnem programu niso bili 
krg .Vldeni.Tako so bili vsi stroški 
SrE(jlt°v plačani iz subvencijskih 
pr0 Stev °z. sredstev, namenjenih 
biwrarnu zapiranja rudnika in so 
Srt(^endi državni proračun. Iz 
be^estev za zapiranje so bile z ru- 
žar|erri sredstev z žiro računa pla- 
žr0^°dškodnine iz naslova pov-—»sumile IZ, lldMUVd

dirj* ^°d na zemljiščih z<ua- 
dojenja, trije delavci so z in- 
r^ij,Ualn° tožbo iztožili plačilo 
lin j v neto plačah, 400 odškod- 
i/p| Cavcem z naslova premalo 

plač pa je bilo izpla- 
na osnovi izvensodnih po- 

VA Jetu ’91 so se iz tega 
c'jo tuc*' sredstva za sana-

dora vode in mulja iz povr

šine v jamske objekte.
Kot pravi vladno poročilo - 

vladaje namreč poslovni načrt in 
poročilo o izvajanju programa za
piranja že obravnavala - je stopnja 
fizične dokončanosti del v jami 
rudnika Senovo 80- odstotna.V 
rudniku je zaposlenih še 58 ljudi, 
od tega jih je 43 na delu in 15 in
validov na trajnem čakanju. V 
strokovnih službah dela 12 ljudi, 
Vlada Republike Slovenije pa je 
v lanskem letu s sklepom 19 de
lavcem odobrila pravico do iz
jemnih pokojnin do izpolnitve 
pogojev za upokojitev.

Samo v lanskem letu je Rud
nik Senovo v zapiranju od države 
dobil 714 milijonov SIT, vendar 
iz poslovnega poročila izhaja, da 
je družba v lanskem letu pridela
la skoraj 300 milijonov SIT izgu
be in daje kapitalsko neustrezna. 
Njena revalorizirana nekrita iz
guba je ob koncu lanskega leta 
presegala revaloriziran osnovni 
kapital za skoraj 400 odstotkov. 
Da bi družba postala kapitalsko 
ustrezna, se predlaga dokapital
izacija s stvarnim vložkom in si
cer s terjatvami države z naslova 
vnovčenih poroštev ter hkratno 
pokrivanje izgube.

Po sklepu vlade bo Rudnik 
Senovo za program zapiranja v 
letošnjem letu prejel 820 mili

jonov SIT proračunskih sredstev. 
V letošnjem letu rudnik načrtuje 
tudi prodajo nepremičnin z zem
ljiščem v Dovškem v skupni 
izmeri 3330 m2, za katere naj bi 
na dražbi iztržil 18 milijonov SIT.

Do leta 2004, ko naj bi rudnik 
Senovo dokončno zaprli, naj bi 
tako v jami kot na površju dokon
čno sanirali posledice vdora vode 
in mulja, z likvidacijo 7. 8. in 9. 
obzorja ter obzorja Ravne zaprli 
jame, sanirali površine, izplačali 
rudarske škode ter izvedli kadrov
sko socialni program. Za to bodo 
do leta 2004 potrebovali še 3 mili
jarde SIT.

V Krajevni skupnosti (KS) 
Senovo, do katere ima Rudnik še 
vrsto obveznosti, so prepričani, da 
se tako rudnik kot država malo
marno obnašata do davkoplače
valskega denarja. Rudnik s KS ne 
kontaktira, dopisi, s katerimi vod
stvo KS ministrico za gospodar
stvo Teo Petrin in njene sodelav
ce opozarja na nevzdržno situaci
jo in neracionalno trošenje denar
ja, pa ostajajo brez odgovora. 
Predsednik KS Senovo Tone 
Petrovič pravi, da bi lahko v vo
lilnem letu, ko imajo vsi na jezi
ku poštenje, storili nekaj v tej 
smeri tudi z dejanji.

Nada Černič Cvetanovski

Po
republiškem 
na udaru še 

sevniski 
Rdeči križ

Sevnica - Občinski svetni
ki so ocenili polletno izvr
ševanje občinskega prora
čuna in na predlog Nadzor
nega odbora občine Sevni
ca sklenili, da enemu pro
računskemu porabniku, 
Rdečemu križu, podrobne
je pogledajo pod prste.

Zakon o javnih financah ob
vezuje župana, da v mesecu ju
liju poroča občinskemu svetu 
o izvrševanju proračuna v prvi 
polovici leta. Taje ugotovil, da 
so izdatki v skladu z načrtova
njem. V teku sta investiciji - 
gradnja OS Blanca ter etapna 
gradnja doma TVD Partizan v 
Sevnici, ki naj bi bil sfinanci- 
ran v treh proračunskih letih. 
10 milijonov SIT iz proračuna 
je občina že plačala Zavodu za 
blagovne rezerve, ki mu po 
dolgih pogajanjih in usklajeva
njih zaradi najema prostorov 
za firmo Clann dolguje še 60 
milijonov SIT in jih bo izpla
čala v naslednjih šestih letih.

Nadzorni odbor občine 
Sevnica je ugotovil, da je iz
vrševanje proračuna občine 
Sevnica v prvem polletju gos
podarno, je pa predlagal, da se 
opravi nadzor finančnega po
slovanja nad proračunskim po
rabnikom, Občinskim odbo
rom Rdečega križa Sevnica in 
sicer za leto 2000,2001 in prvo 
polletje leta 2002. Občinski 
svetniki so sprejeli ta predlog, 
kajti v javnosti že nekaj časa 
krožijo govorice o domnevnih 
nepravilnostih na sevniškem 
Rdečem križu. Tudi anonimno 
pismo s hudimi obtožbami je 
prispelo tako v roke županu 
kot nekaterim drugim. Ano
nimka govori o t.i. nepotizmu 
na Rdečem križu, kjer da pred
sednica Anica Dernač kljub 
zaposlenim omogoča delo 
svoji snahi, ki je sicer na po
rodniškem dopustu, bonitete 
naj bi imel tudi njen sin, ki ga 
je v službenem času inštruiral 
fant, kije civilno služil vojsko 
na RK, anonimno pismo pa 
govori tudi o nekaterih drugih 
domnevnih nepravilnostih. Za
radi vseh teh očitkov, ki v jav
nosti krožijo že od lanskega le
ta, bolj glasne in javne pa so 
postale po aferi na republiš
kem Rdečem križu, se je ob
činski svet odločil, da se opra
vi nadzor finančnega poslova
nja na RK Sevnica in sicer nad 
tistim deležem, ki ga zagotavlja 
proračun. Za nadzor finančne
ga poslovanja na Občinskem 
odboru RK je Občinski svet 
Sevnica imenoval Brigito 
Gabrič Tomažin, samostojno 
podjetnico, izvedenko za dav
čno, poslovno in računovod
sko svetovanje.

Nada Černič Cvetanovski

Kako preživeti poletne dni 
v domačem okolju

Posavje - Poletje je in počitnice so na vrhuncu. Vsak posameznik 
jih preživlja po svojih željah in najboljših zmožnostih. Nekateri so se 
vsaj za nekaj dni odpravili počitnikovat na morje ali v hribe, veliko 
pa je tudi takšnih, ki poletje preživljajo v domačem okolju. Zato nas 
je zanimalo, ali je v Posavju preko poletja dovolj zabave, je dovolj 
poskrbljeno za prijetno preživljanje dopustniških dni. Nekaj naključno 
izbranih Posavcev smo povprašali, kako preživljajo te vroče poletne 
dni in predvsem kaj pogrešajo v Posavju; zabavne in kulturne 
prireditve, organizirane športne aktivnosti ali morda še kaj.

Boža Demikovič, upokojenka iz Orešja 
na Bizeljskem: Starejši smo in se zato držimo 
bolj doma, v družinskem krogu, tako da niti ne 
pogrešamo zabave. Na vasi je drugače. Pri nas 
tudi ni kam iti. Težje je za mlade, ki ne zdržijo 
doma. Če želijo kam v družbo, morajo dlje, 
prevoz je nujen. Nimajo pa kam, nikjer se nič 
ne dogaja, kako kopanje v Sotli ali na Krki, 
ostanejo jim na žalost samo še gostilne.

•
Snežka Plavšič, prodajalka iz Brežic:

Dogaja se bolj malo, vse je že standard. Zvečer 
se gre v “kafiče”, po še to le v posamezne, vse 
drugo je mrtvo. Nekaj se dogaja v mladinskem 
centru, pa nam tam ne ustreza dražba. Če želi
mo biti dlje zunaj, moramo že v Krško. Nimaš 
kje “zaražif’, še najbolje je na zasebnih zaba
vah, ali pa na kratko pobegnemo na moije. Nekaj 
bolj živega bi se vsekakor moralo dogajati.

Dušanka Petelin, ekonomistka iz Krškega:
Zdi se mi, da v našem okolju ni dovolj takšnih 
prireditev, ki bi bile namenjene družini. Poletja 
na gradovih in drage kulturne prireditve pa niso 
najbolj primerne za otroke. Prav je, da gradovi 
oživljajo, a lahko bi bilo bolj pestro še kje drugje. 
Poletje preživljamo na sprehodih, na izletih s 
kolesi, rolanjem. Žal se nimamo tudi kje rekreirat, 
saj je krški stadion za domačine zaprt.

Janko Kavšek, strojni tehnik s Kremena:
Sicer se v našem prostora nekaj dogaja, pred
vsem na področju kulture, kot je bilo na primer 
pred dnevi v Kostanjevici. Takšne prireditve je 
pač potrebno poiskati, se o njih pozanimati. Sicer 
pa poletje preživljamo bolj v krogu družine, seve
da kolikor dopušča čas. Tako se največkrat od
pravimo na kakšen izlet s kolesi, včasih se od
pravimo na bazen ali k sorodnikom.

Matej Leskovšek, študent iz Sevnice: V 
Sevnici je živ pogreb; ni prireditev za mlade, ni 
rock koncertov. Se mladinskega kluba, ki ga ima 
že vsaka vas, v Sevnici ni; tu so le gasilske vese
lice. Edina dobra zadeva v Sevnici je bazen. 
Poleti večkrat zaidem v Krško, kje imam pri
jatelje, središče dogajanja v Posavju pa so Bre
žice s koncerti in prireditvami, ki jih pripravlja 
Mladinski center. Pri nas pa - eh, sama žalost.

V občinskih klopeh 
tudi Rom

Krško - Občinski svet Krško ima 31 svetnikov, po jesen
skih volitvah bo imel svetnika več. Dvaintrideseti svetnik 
bo pripadnik romske skupnosti. Krško je namreč med tisti
mi slovenskimi občinami, ki so po zakonu dolžne zagotoviti 
sedež tudi Romu.

Ko je država uvidela, da ne bo mogla določiti predelov, kjer so 
Romi avtohtono prebivalstvo, saj se ta nomadski narod seli in dlje 
časa ostane tam, kjer čuti večjo toleranco okolja, je enostavno do
ločila občine, ki se srečujejo z romsko problematiko, da imajo ti 
svojega zastopnika tudi v občinskem svetu.

Krški svetniki so zaradi te spremembe že sprejeli popravek sta
tuta in imenovali posebno komisijo za sestavo volilnega imenika 
za romsko skupnost in občinsko volilno komisijo.

Država ima predvidena tudi določena sredstva za delovanje rom
skih skupnosti in župan občine Krško Franci Bogovič se nadeja, 
da jih bo krška občina dobila. Sodelovanje Romov v lokalni politi
ki lahko doprinese k večji socializaciji te skupnosti in zmanjševanju 
konfliktnih situacij le tako, če se jim uredijo določene pereče 
zadeve, v prvi vrsti stanovanjske. Krško je sedaj končno dočakalo 
pozitivno soglasje kmetijskega ministrstva, da bo lahko pričelo 
postopek spremembe družbenega plana in legaliziralo na črno po
stavljeno romsko naselje Kerinov grm, ki stoji na kmetijskih 
površinah.

Branka Dernovšek
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Z dodatnim usposabljanjem nad 
brezposelnost

Krško - Ministrstvo za delo, družino in socialne zadeve je v sodelovanju z Ministrstvom za 
šolstvo, znanost in šport ter Agencijo za regionalni razvoj pripravilo javni razpis za sofinan
ciranje projektov v okviru donacijske sheme “Krepitev Slovenije na lokalni ravni - socialna 
vključenost”. Program bo sofinanciran iz sredstev PHARE.

Razpis za sofinanciranje pro
jektov v razvoj človeških virov za 
območja s posebnimi razvojnimi 
problemi je bil objavljen v Urad
nem listu številka 55-56/02. Ker 
za koriščenje sredstev PHARE 
programa veljajo posebna pravila, 
sta območni službi Zavoda za za
poslovanje Sevnica in Novo mes
to organizirali posvet za Posavce 
in Dolenjce, da bi potencialne pri
javitelje projektov opozorili na 
posebnosti razpisa in jih “oboro
žili” s praktičnimi napotki. Zelena 
dvorana hotela Sremič v Krškem 
je bila kljub dopustniškemu času 
polno zasedena, saj regijski raz
vojni projekti tako na Dolenjskem 
kot v Posavju dajejo poudarek 
ravno na razvoju človeških virov 
in omenjeni razpis je priložnost 
za udejanjanje konkretnih progra
mov v omenjeni sredini.

O pomenu projekta PHARE 
2001- to je krepitev Slovenije na 
lokalni ravni za področje trga dela 
in zaposlovanja - sta spregovorili 
državna sekretarka ministrstva za 
delo Staša Baloh Plahutnik in 
vodja projekta Božica Matič. 
Razpisana sredstva pomoči zna
šajo 10 milijonov evrov in so na
menjena za vse tiste programe, ki 
bodo spreminjali sedanja struk
turna neskladja med potrebami in 
ponudbo na trgu dela. Primer: 
kljub visokemu številu brezposel
nih v regiji podjetja v lastnem 
okolju ne dobijo dovolj delavcev 
določenega profila. To se lahko 
popravi skozi programe preuspo- 
sabljanja in dodatnega izobraže
vanja. Tako za sofinanciranje pri
de v poštev usposabljanje zapo

slenih, ki se ukvarjajo z razvojem 
človeških virov, izvajanje krajših 
rednih in drugih programov za 
pridobitev strokovne izobrazbe v 
rednem šolskem sistemu (izobra
ževanje odraslih) ter za izvajanje 
certifikatnega usposabljanja. Cer
tifikat pomeni po določenih stan

dardih preverjeno znanje osebe 
oziroma njene poklicne kvalifika
cije.

Projekti morajo biti usmerjeni 
k ciljnim skupinam - to je težje 
zaposljivim in iskalcem prve za
poslitve, osnova za njihovo vsebi
no pa je Pravilnik aktivne politike 
zaposlovanja 2002.

Ker je nosilec razpisa Ministr
stvo za delo, je na lokalni ravni 
partner prijavitelju vedno Zavod 
za zaposlovanje, ki je seveda tudi 
sam lahko nosilec projekta. Na 
razpis se lahko prijavijo neprofit
ne in profitne organizacije, ki pa 
z naslova takšnega projekta ne

smejo imeti dobička, in tudi po
djetja. Primer: neko podjetje oce
ni, da bo imelo čez leto dni eko
nomske presežke in če presodi, da 
tem delavcem s prekvalifikacijo 
lahko drugod zagotovi delo, od
pre izobraževalni program. Za 
vsakega delavca v programu dobi

šolnino ter del plače, vendar de
lavec potem ne sme preiti v odpr
to brezposelnost.

Prijavitelji lahko projekt izva
jajo individualno ali v konzorci
ju, minimalno je sofinanciran v 
znesku 66 tisoč evrov, maksimal
no 266 tisoč evrov. Prijavna do
kumentacija mora biti obvezno v 
angleščini.

Za vprašanja je na voljo 
Božica Matič (Ministrstvo za de
lo), odgovor pa bo vedno podan 
le javno na spletni strani mini
strstva.

Branka Dernovšek

Franc Smerdu, Anton Koren in Staša Baloh Plahutnik

Končano ocenjevanje vin 
za radgonski sejem

Gornja Radgona - Zadnje dni julija je v sk
lopu prireditev ob 40. mednarodnem kmetij- 
sko-živilskem sejmu že osemindvajsetič 
potekalo največje slovensko ocenjevanje vin v 
domači konkurenci. Letos se mu je prvič 
pridružilo tudi ocenjevanje ene sorte vina, 
tokrat je bil to traminec, v konkurenci sosed
njih držav. Z vzorci so sodelovali tudi Posavci.

Tri osemčlanske enološke komisije so ocenile 
najboljša vina, ki so jih pridelale vinske kleti vseh 
slovenskih vinorodnih področij. V komisijah so 
sodelovali vrhunski slovenski enologi, ki se s pre
verjanjem kakovosti vina poklicno ukvarjajo v okvi
ru svojega dela na fakultetah, zavodih, institutih ter 
pri pridelavi grozdja in vina. Predsednik predsed
stva vseh ocenjevalnih komisij je bil mag. Anton 
Vodovnik s Kmetijsko gozdarskega zavoda Mari
bor.

Ocenjevanja seje letos udeležilo 301 slovenski 
vinogradnik iz vseh slovenskih vinorodnih okolišev, 
ki so na ocenjevanje poslali 746 vzorcev, od tega • 
jih je bilo 41 z Bizeljsko-sremiškega vinorodnega 
okoliša.

Komisija je dodelila 47 velikih zlatih medalj, 
230 zlatih medalj, 363 srebrnih medalj, 52 bro
nastih medalj ter razglasila 15 prvakov in 8 šampio
nov.

Novost letošnjega ocenjevanja je, daje bila prvič 
delno vključena tudi mednarodna konkurenca. So
sednje države Avstrija, Italija, Hrvaška in Madžar
ska so se letos prvič pomerile v “ocenjevanju vina 
traminec v konkurenci sosednjih držav”

Med posavskimi vzorci sta bila najvišje nagra
jena vorca posebne kakovosti -laški rizling - suhi 
jagodni izbor pridelovalca Vina Brežice ter peneče 
vino gourme ’95 pridelovalca Janeza Isteniča z 
Bizeljskega, ki sta dobila naziv šampion 2001.

Medalje in priznanja bodo vinogradnikom pode
lili v okviru letošnjega Mednarodnega kmetijsko 
živilskega sejma v Gornji Radgoni, ki se bo na Po
murskem sejmu odvijal od 24. do 31.avgusta.

Jelica Koršič

kmetijski nasveti

Za vinogradnike

Svetujejo redno škropljenje proti perono- 
spori. Prednost imajo kombinirani pripravki z 
bakrom, kot so Bakreni Antracol (42 dni), 
Bakreni Dithane (42) ali kombinacije Folpan 
+ Champion (35 dni) ali Folpan + Kocide (35 
dni).

Uporabite lahko tudi kontaktne pripravke, kot 
so Antracol (42 dni), Dithane DG Neotec (42 
dni), Euparen (35 dni) ali Folpan (35 dni).

Proti oidiju dodajte žveplene pripravke, kot 
so Kumulus, Microthiol, Pepelin) s karenco 28 
dni ali Karathane s karenco 42 dni, ki je v inte
grirani pridelavi dovoljen samo dvakrat v rastni 
dobi.

Vinogradnike opozarjajo na večji pojav 
akarinoze ali trsne kodravosti. Kjer se je ta 
škodljivec prerazmnožil, priporočajo, da upora
bite pripravke, Ortus, Neoron ali Demitan, ki 
imajo varnostno dobo 35 dni.

Vinogradnikom tudi priporočajo, da v tem 
času opravijo škropljenje proti grozdni gnilobi 
na zgodnjih ter srednje poznih sortah grozdja. 
Uporabite lahko Switch, Teldor, Mythos. 
Navedeni pripravki imajo varnostno dobo 21 dni.

Za sadjarje

Strokovne službe priporočajo uporabo doti- 
kalnih pripravkov, pri katerih upoštevajte tudi 
varnostne dobe; Merpan, Captan (21 dni), Eu
paren, Euparen multi (28 dni), Delan (35 dni). 
Razen slednjega delujejo navedeni pripravki tudi 
proti skladiščnim boleznim.

Presledki med škropljenji so lahko 10 do 12 
dni. Upoštevajte količine padavin. Če pade več 
kot 30 mm dežja, je potrebno škropljenje pono
viti.

Sadjarje opozarjajo na nenehno prisotnost 
jabolčnega zavijača. Zadnja škropljenje proti 
temu škodljivcu naj bi opravili med 10. in 15. 
avgustom s kontaktnimi pripravki, kot so Zolon, 
Reldan ali Basudin.

Na kmečkem puntu tudi Posavci
Slovenija, Posavje - Pred poslopjem slovenske vlade v Ljubljani se je 29.julija 5 minut pred 
12. uro začel protest slovenskih kmetov, ki ga je organiziral Sindikat kmetov Slovenije. Zbralo 
se jih je okrog 3000, med njimi je bilo kar nekaj 100 kmetov tudi iz Posavja. V Ljubljano so 
se odpeljali s petimi avtobusi, pa tudi z zasebnimi prevozi.

Slovenski kmetje so nezado
voljni s pogajanji o odkupni ceni 
pšenice in z nizko odkupno ceno 
mleka. Državi zamerijo nedosled
no izvajanje zakona o povračilu 
škode za lansko sušo. Že nekaj 
časa pa glasno kritizirajo tudi po
tek približevanja Slovenije EU na 
področju kmetijstva in kmetijsko 
politiko države na sploh, pri če
mer opozarjajo tudi na prestroge 
veterinarske predpise in zahteva
jo zamenjavo direktorja Veterinar
ske uprave (VURS) Zorana 
Kovača.

Dan in čas za protest so kmetje

Rumena polja 
oljne 

ogrščice
Posavje - Nosilec pridelave 
oljne ogrščice v Sloveniji je 
ljubljanska Zadružna kme
tijska družba, ki je za sloven
ske kmete, kmetijske zadru
ge in kmetijska podjetja pri
pravila dva strokovna posveta 
o pridelavi in odkupu te polj
ščine. Referate bodo objavili 
v zborniku.

Na brežiškem posvetuje direk
tor Zadružne kmetijske družbe 
Leo Frelih poudaril, daje letošnji 
pridelek zadovoljiv, vse količine 
s 1960 ha posejanih površin pa 
bodo izvozili. V nekaj letih do 
vstopa v EU naj bi zasejali 6000 
ha, saj bo količina pogojevala 
kvotni sistem. Tudi zato je država 
za to področje znižala neposredne 
subvencije iz dosedanjih 70.000 
na 62.000 SIT za prihodnjo sezono.

V Posavju in na Dolenjskem 
oljna ogrščica dozoreva drugo se
zono. Vodja silosov pri Skali Bre
žice Anton Cerjak je poudaril, da 
so letos v Brežicah odkupili 482 
ton oljne ogrščice in opozoril na 
ambicijo pridelave v prehrambne 
namene, ostanek t.i. beljakovin
skih komponent pa za uporabo v 
prehrani živali na farmah. Zlasti 
zanimiva postaja predelava v bio- 
disel. Cerjak je podal še zagoto
vilo pred novo setvijo, da bo Ska
la d.o.o. odkupila vso oljno ogr- 
ščico na našem področju.

V imenu Kmetijske zadrug 
Brežice je Janez Zevnik opozo
ril še na neizkušenost v pridelavi, 
o kateri so zbrani slišali izčrpne 
izkušnje predstavnika iz Rakiča
na. V tehnologiji so pomembne 
sorte, gnojenje, predvsem pa opti
malni čas setve. Ta namreč za no
vo sezono nastopi v Posavju med 
25. in 28. avgustom, v drugih pre
delih države pa morda še slab te
den kasneje.

Oljna ogrščica rahlja in dvigu
je rodovitnost zemlje, razplevelja 
njive, na našem področju pa je ob 
koruzi kot dosedanji monokulturi 
izredno primerna za kolobarjen
je.

Suzana Vahtarič

izbrali simbolično; 29.julija nam
reč goduje sv.Marta, zavetnica 
kmečkih gospodinj, ura 5 pred 12. 
pa simbolizira, kje je po njihovem 
mnenju slovensko kmetijstvo in 
daje skrajni čas, da slovenska dr
žava spremeni odnos do njega 
oziroma do kmetov. Čeprav je mi
nister za kmetijstvo Franci But 
že na pogajanjih s predstavniki 
sindikata skušal preprečiti, da bi 
do shoda pred poslopjem vlade 
sploh prišlo, ker meni, da čas za 
protest ni pravšnji, je edini od 
ministrov obljubil, da bo delega
cijo kmetov sprejel. Pa jih ni. De
legacijo je sprejel samo generalni 
sekretar vlade Mirko Bandelj, 
kateremu je podpredsednik sindi
kata kmetov Franc Kučan pre
bral in predal protestno noto z 38 
zahtevami kmetov, vladi pa so 
simbolno predali tudi vrečo pše
nice in jo pozvali, naj jo proda po 
višji ceni in tako zapolni 
proračunsko luknjo. V omenjeni 
noti so za nekatere zahteve posta
vili tudi rok, recimo za ceno 
pšenice 7 dni, odstop direktorja 
VURSA mag.Kovača pa zahte
vajo takoj. Za uresničitev preosta
lih zahtev je seveda potreben čas, 
je povedal podpredsednik sindi
kata kmetov Sevničan in hkrati

predsednik Območne enote Kme
tijsko gozdarske zbornice Brežice 
Roman Zveglič.

Sicer pa je tudi dr.Stane Kav
čič, predavatelj agrarne ekonomi
ke na Biotehniški fakulteti v Lju
bljani, že prej napovedal, da 
kmečkega štrajka nihče ne bo je- J 
mal resno. Po njegovem mnenju 
kmetje igrajo tudi na čustveno 
plat javnosti, ko med problemi 
izpostavljajo ceno pšenice, iz ka
tere dobimo kruh, in ceno mleka, 
dejstvo pa je, da so nekatere zah
teve popolnoma upravičene - kot 
je poplačilo škode po lanskem ne
urju, za kar je sprejet zakon, ki 
pa ni uresničen. Dejstvo pa je tu
di, dodaja Kavčič, da tako pšeni
ca kot mleko nista najbolj pereča 
problema slovenskega kmetijstva, 
ampak so težave tudi v drugih 
kmetijskih panogah.

Toda kmetje vztrajajo, da bodo 
s protesti nadaljevali, če njihove 
zahteve ne bodo uresničene; pri' 
družili se bodo protestu 5.septerU' 
bra, ki ga bosta organizirali Kme
tijsko gozdarska zbornica in Za- ( 
družna zveza Slovenije, bodo p3 
svoje protestne aktivnosti v pri' 
hodnje še zaostrili.

Jelica Koršič

\\ ZAVOD ZA GOZDOVE SLOVENIJE
/ Območna enota Brežice

Prezrte drevesne vrste
Naši gozdovi so po drevesni sestavi zelo pestri. Kljub temu poleg 

najpogostejših vrst, kot so bukev, hrast, kostanj in smreka, med hojo p° 
gozdu le redko opazimo številne druge.

Takšna je divja hruška, ki je zelo redka. Najdemo jo predvsem na 
gozdnem robu in jasah. Hruška za gozd ni pomembna samo zaradi svojih 
plodov in cvetov, ampak jo je potrebno gojiti tudi zaradi njenega drago
cenega lesa, iz katerega izdelujejo zelo cenjeno pohištvo.

Lesniko še redkeje srečamo. Čeprav nima takšne gospodarske vredno
sti kot divja hruška, jo je v gozdu vredno ohraniti predvsem zaradi njenih 
plodov, ki so hrana živalim, ponekod pa jih še danes uporabljajo za pridelavo 
zdravilnega kisa in jabolčnika. Pomembna je tudi za pestrost gozda.

Zelo stara in redka drevesna vrsta je skorš. Srečamo ga tako v gozdu 
kot tudi ob cestah in hišah. Ljudje so ga poznali predvsem zaradi plodov 
in manj zaradi lesa, čeprav ga še danes uporabljajo za izdelavo glasbil ir* 
drobne lesne galanterije. V nekaterih krajih Slovenije so plodove skorš3 
skupaj s plodovi jablan uporabljali za pridobivanje jabolčnika. Skorš je KI 
pijači namreč odpravljal motnost in zagotavljal trajnost čez poletje. Plodov° 
so uporabljali tudi za pripravo žganja. So kisli in trpki in so užitni šele, 
nekaj časa preležijo.

Skoršev sorodnik brek sicer nima za človeka tako užitnih plodov, veno3* 
so zelo pomembni pri prehrani divjih živali. Kljub temu sojih ljudje nekrM 
uporabljali proti trebušnim boleznim, še danes pa je zelo cenjeno tud1 
brekovo žganje. Po drugi strani pa njegov les v Evropi zaradi lepe rde06 
barve dosega vrtoglave cene. Ima dobro lastnost, da suh ne deluje več-

Skoršu je po listih zelo podobna jerebika. Prisotna je predvsem *f 
hladnejših delih z višjo nadmorsko višino. Tam je nepogrešljiva pr®*; 
vsem v starejših smrekovih sestojih, saj je eden redkih listavcev, ki rasK 
takih gozdovih. Njeni listi so zelo pomembni za bogatitev gozdnih 
Plodovi pa so nepogrešljivi za prehrano divjih živali. Na razne načine Ju 
še danes uporabljajo tudi ljudje. Jerebika je zaradi svojih cvetov in plod0 
tudi priljubljeno drevo za parice in okrasne vrtove ob hišah.

Mokovec spoznamo po značilnih listih, ki so na spodnji strani izraz* 
mokasto beli. Pogost je na sušnih prisojnih legah in plitvih tleh. Njeg°v 
les je sicer kakovosten, vendar je zaradi male debeline uporaba omejeIia’ 
Za gozdne živali je pomemben zaradi plodov. Na slabših rastiščih prip*^ 
vi tla za rast gospodarsko vrednejših vrst.

Vsem omenjenim vrstam je skupno to, da v spomladanskem č;lS 
lepo cvetijo, njihovi plodovi pa so v jeseni hrana številnim divjim živali*11' 
predvsem pticam. Zato imajo pomembno vlogo pri ohranjanju naravn® 
ravnovesja. Zaradi svojih cvetov in plodov zelo popestrijo krajino. Več**1. 
lahko srečamo tudi po parkih. Lahko bi jih pogosteje sadili okrog hiš>j~ 
se z našo krajino veliko bolj skladajo kot razne ciprese in druge eksotik 
vrste, ki so danes pri nas tako zelo v modi.

Nekatere med njimi lahko dajo visoko kakovosten les, kar bi lald^jj 
pridom izkoristili lastniki gozdov. Ob negi mladega gozda bi zato m<*m 
upoštevati tudi te vrste.Verjetno nas bodo na to morali opozoriti Mr 
Upamo le, da se ne bo zgodilo isto kot pri divji češnji, ko se je saM 
izsekavalo in vozilo čez mejo, nič pa obnavljalo in gojilo. Od tega ir**® 
dobiček le lesni trgovci, lastniku pa ostane zelo malo.

Vse opisane drevesne vrste so pri nas že od nekdaj. Čeprav so red1* 
so se ohranjale skozi stoletja. Mogoče tudi zaradi tega, ker jih je člo
prezrl. Zato danes ne bi smeli dovoliti, da izginejo.

Jože Mori, univ.dipl.ing g'°‘<zi-'

Območna enota Bre~'P.
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Mavrica ujeta v ograji
Brežice - Vrtec Mavrica Brežice je že dlje časa opozarjal na potrebo po visoki ograji, ki bi nepo
vabljene goste zadržala zunaj njihovih površin. Na igriščih in zelenicah so namreč našli celo igle. 
Otroški smeh bo zdaj bolj varen odmeval za dvometrsko ograjo, ki raste iz dneva v dan.

Kdo bo gradil šolo na Blanci?
Sevnica, Blanca - 30. julija ob li. uri se je iztekel rok za zbiranje ponudb na razpis za grad
bena in adaptacijska dela na Osnovni šoli (OŠ) Blanca. Uro po izteku roka se je že sešla 
komisija in odprla ponudbe. Prispelo jih je pet.

Brežiški osrednji vrtec v po
poldanskih in večernih urah, zlas
ti pa ob koncih tedna, obiskujejo 
nezaželjeni obiskovalci, ki povzro
čajo škodo. Gre tako za dvo kot 
Štirinožne, ki za seboj pustijo 
razdejanja na igralih in smeti, iz
trebke, med stekelnicami in drugi
mi odpadki so pogosto našli tudi 
igle za vbrizgavanje mamil.

Da bi zaščitile najmlajše, je 
ravnateljica Ana Kupina že pred 
ieti apelirala pri ustanovitelju - to
rej občini, da bi postavili visoko 
°grajo. Ko od tam ni bilo pomoči, 
s° se odločili, da ne bodo čakali 
križem rok. Tako so lani izvedli 
dve dobrodelni prireditvi, na kate
rih so najmaljši prikazali, kaj zna
jo. za novo leto so malčki izdelo
vali voščilnice za prodajo. Sku- 
Paj z donacijami, predvsem star- 
Sev> so zbrali 2 milijona SIT, lani 
je milijon obljubila Občina Bre- 
Zlce kot ustanoviteljica, letos pa 
Je Primaknila še 5 milijonov SIT.

Predračun za dva metra visoko 
ograjo v dolžini nekaj več kot 300 
Petrov okoli vrtca in vhodna vra- 
ta ter nekaj prehodnih vrat je 
ovrednoteno na 11 milijonov SIT. 
redvidevajo, da bodo ostala

sredstva zbrali in z odlogom pla
čila obveznosti poravnali v pri
hodnosti.

Kot je povedal predsednik 
Sveta Vrtca Mavrica Armando 
Istenič, ki je kot predstavnik vrtca 
zadolžen za izvedbo ograje, so sa
mi porušili živo mejo, v kateri je 
bila nizka ograja in tako z last
nim delom poskušali privarčevati 
nekaj sredstev. Za izvajalca del je 
na javnem razpisu bilo med štiri
mi pobudniki izbrano domače

podjetje SGP Posavje Sevnica. 
Dela potekajo in že v avgustu naj 
bi ograja stala. V prihodnje v vrt
cu načrtujejo nabavo videonadzo- 
ra, vsaj za vhodna vrata. V tem 
času za večjo varnost najmlajših 
hišnih vsak dan pregleda okoli
co, pregrabi peskovnik, saj nepri
dipravov ne ustravijo niti opozo
rilne table, ki so jih namestili, 
dokler ne bo dovolj visoke ograje.

Na razpis za gradbena in adap
tacijska dela na OŠ Blanca, ki naj 
bi se začela že to jesen, so ponud
be oddala gradbena podjetja In
grad VNG Celje, Obrtna zadruga 
Unitehna Trebnje, GIPO Posavje- 
Krška vas, SGP Posavje Sevnica 
ter Vegrad Velenje. Najvišja po
nudba je znašala 342.127.000 
SIT, najnižja pa 262.328.000 SIT. 
Ko bo komisija, ki jo vodi Ana 
Gračner, pregledala vse ponud
be, bo na podlagi objavljenih me
ril izbrala najugodnejšega ponud
nika. Med razpisnimi merili naj
pomembnejše mesto zavzema 
cena, saj ugodna cena prinese po
nudniku kar 91 odstotkov ali 91 
točk, drugo merilo pa so reference 
za objekte družbenega standarda, 
zgrajene v zadnjih treh letih v 
vrednosti nad 90 milijonov SIT. 
To prinese ponudbi oziroma po
nudniku naslednjih 9 točk.

Darja Lekše, zadolžena za iz
vedbo celotnega postopka, sicer 
pa vodja Oddelka za družbene de
javnost na Občini Sevnica, zago
tavlja, da bo komisija temeljito 
proučila vse ponudbe in do sredi
ne avgusta izbrala najboljšega po
nudnika, ki naj bi že to jesen začel

Suzana Vahtarič

Prva dela za visoko ograjo

Zoisovi bodo peli...
Sevnica - Na Zavodu za zaposlovanje, Območni službi Sevni- 
Ca so za izvajalca letošnjega tabora Zoisovih štipendistov, ki 
Bo avgusta na Lisci, izbrali celjsko podjetje Petan d.o.o., saj 
'Ota z organizacijo takšnih taborov že večletne izkušnje.

Na območju Posavja bo to že 
eveti tabor za Zoisove štipendi

je. Od 19. do 26. avgusta bo 25 
udeležencev z devetimi mentorji

učitelj Marjan Petan

jan

j>pZeleznega” re 
^ška, biološk

lavnice, pa se bodo dijaki na Lisci 
preizkušali še v turistični delavni
ci in v glasbeni na temo “ gos
pel”. Marjan Petan je namreč 
pevec znamenitega New swing 
quarteta in ker je po poklicu uči
telj, to svojo strast na celjskem 
področju prenaša na srednješolce 
z glasbenimi urami “Od gospela 
do jazza”.

Iz dosedanjih izkušenj z vse
bino Zoisovih taborov je prepri
čan, daje potrebno dijakom, ki v 
dobi odraščanja iščejo svojo 
strast, ponuditi nekaj, kar bi jih 
zmoglo dolgoročno navduševati, 
torej čim več različnih vsebin, da 
najdejo tisto, kar jih vleče k od
krivanju novih spoznanj na do
ločenem področju. Temu so Zoi
sovi tabori tudi namenjeni.

Po vsej verjetnosti pa bo ime
la od te glasbene delavnice nekaj 
užitkov tudi širša javnost, saj te
čejo dogovori, da bi v času tabora 
New swing quartet zapel v cerkvi 
na Razborju.

Branka Dernovšek

Izteka se rok za 
štipendije

P
°savje - Do konca julija se je na razpis za dodelitev 

fePubliških štipendij odzvalo 180 posavskih vajencev in di- 
J3k°v, £as za oddajo vlog pa se izteče prve dni septembra.

Šti ^Snovn* P°g°j za pridobitev 
. Pendije je materialni cenzus, 
v. s*cer dohodek na družinskega 
^ ana v letu 2001 ne sme prese- 
D, ' 130 odstotkov zajamčene
.*aCe. Var '70/1 OIT CITv ;~e> kar znaša 704.813 SIT. 
ŽeJenc'’ dijaki in študenti, ki so 
d-. Pojemali republiško štipen- 

J0 v preteklem šolskem letu ali 
tem letu štipendija 

-'at mirovala, lahko navede- 
Cenzus presegajo za največ 10 

vrtkov. Kandidati vložijo 
na uradu za delo Zavoda 

stalZa zaPosl°vanje, kjer imajo 
Prebivališče. Vlogi je po-

PfVikr-

trebno priložiti dokazila o bruto 
dohodkih v letu 2001, potrdilo 
o vpisu, fotokopijo spričevala 
oz. potrdilo o opravljenih izpitih 
in kopijo bančnega računa.

Zadnji rok za oddajo vlog za 
vajence in dijake je 6. septem
ber, za študente pa 4. oktober, 
kljub temu pa na Zavodu za 
zaposlovanje priporočajo vsem, 
ki nameravajo še vložiti vlogo 
za republiško štipendijo, da ne 
čakajo zadnjih dni razpisnega 
roka in da vlogo oddajo čimprej.

Karmen Molan

Drugi vpis v višje stokovno 
izobraževanje

Slovenija, Posavje - V višje strokovno izobraževanje v 
študijskem letu 2002/2003 je bilo v prvem prijavnem roku 
na voljo 1460 vpisnih mest za izobraževanje mladine in 
3113 vpisnih mest za izobraževanje odraslih. Letos je izbirni 
postopek za vse prijavljene kandidate prvič potekal na enot
ni Višješolski prijavni službi, ki ima sedež na Šolskem cen
tru Celje, Pot na Lavo 22. Sprejeti kandidati se morajo v 
prvi letnik vpisati do 2. oktobra 2002, o datumu vpisa jih 
bodo pisno obvestile višje strokovne šole.

Od vseh prijavljenih kandidatov (5196) jih je izpolnilo pogoje 
za vpis 4006. Od teh je v višje strokovno izobraževanje sprejetih 
3434 ali 85,7 odstotka, zaradi premajhnega števila točk za vpis v 
programe z omejitvijo vpisa pa je bilo zavrnjenih pa 572 kandida
tov. Vpis je bil za mladino med drugim omejen tudi za program 
komercialist na Ekonomski in trgovski šoli Brežice.

Z uvedbo enotne Višješolske prijavne službe so bile odpravlje
ne dvojne, trojne ... prijave na več višjih strokovnih šol, zato so 
podatki o še prostih vpisnih mestih v drugem prijavnem roku 
bistveno drugačni kot prejšnja leta. Za drugi prijavni rok so namreč 
skoraj v vseh višjih strokovnih šolah, v katerih ni bilo omejitve 
vpisa, ostala še prosta vpisna mesta, skupaj jih je 1362 (za mladino 
213, za odrasle 1149). Kandidati, ki so se prijavili s “Prvo prijavo” 
in niso bili sprejeti v nobeno višjo strokovno šolo ali bodo jeseni 
izpolnili pogoje za vpis, se lahko v višje strokovno izobraževanje 
prijavijo do 10. septembra s prijavnim obrazcem “Druga prijava 
za vpis”, ki ga je mogoče kupiti v papirnicah in knjigarnah od 5. 
avgusta dalje.

Poleg prostih vpisnih mest, ostalih po prvem prijavnem roku, 
so odraslim kandidatom na voljo še vpisna mesta, objavljena v 
izjemnem razpisu za vpis odraslih. V njem 7 šol, od tega 5 novih 
zasebnih šol, ponuja skupaj 415 vpisnih mest za izobraževanje po 
programih poslovni sekretar, komercialist, komunala in novem 
programu multimediji. Tudi v te šole se je potrebno prijaviti do 
10. septembra z “Drugo prijavo”.

V drugem prijavnem rokuje tako skupaj na voljo kar 1777 mest 
za vpis v višje strokovno izobraževanje, med drugim za smer 
poslovni sekretar na Ekonomski šoli v Novem mestu, vendar le za 
odrasle (31).

Jelica Koršič

“Vozi me vlak v daljavo ...”
Tržišče - Društvo Zagon letos že osmič pripravlja muzejski vlak 

Slovenskih železnic. Vlak je namenjen socialno ogroženim otrokom, 
rejencem in preostalim, ki niso preživeli primernih poletnih počitnic.

Muzejski vlak bo odpeljal otroke iz Ljubljane 24. avgusta ob 8.uri, 
v Zidanem Mostu se jim bodo pridružili otroci iz Lenarta, Slovenske 
Bistrice, Maribora in Celja. V Tržišču jih bodo pričakale dobrote Aktiva 
kmečkih žena, na sevniškem gradu, kjer bo srednje prizorišče dogaja
nja, bodo otroke pričakali glasbene skupine 12. nasprotje ter voditeljici 
Božislava Čož in Mateja Hostnik, ki za otroke pripravljata veliko 
iger, ugank in skečev.

Vsi, ki bi se vožje z muzejskim vlakom želeli udeležiti, se lahko 
prijavijo do zasedbe mest vsak delovni dan med 9.in 10.uro v društvu 
Zagon ali na številki 07/29-83-303.J.K.

z gradnjo OŠ Blanca. Projektna nove blanške šole z opremo vred 
dokumentacija za blanško šolo je je ocenjena na 400 milijonov SIT, 
bila izdelana že leta 2000, lani je od tega naj bi Ministrstvo za šol- 
bilo izdano gradbeno dovoljenje, stvo, znanost in šport prispevalo 
šola pa naj bi bila nared do pri- 40 odstotkov, 
četka naslednjega šolskega leta.
Skupna vrednost načrtovane ob- Nada Černič Cvetanovski
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Čeprav imajo na OŠ Blanca prostorsko stisko, redno organizirajo 
tematske dneve in tedne. To je utrinek s Tedna cvetja.

ozara
V društvo Ozara, Pisarno za informiranje in svetovanje, se vključujejo 

ljudje z težavami v duševnem zdravju, prav tako se oglasijo tisti, ki se znajdejo 
v stiski. Mnogi izmed njih dobijo podporo, s katero lažje premostijo težave. 
Ob tem smo priča različnim življenjskim zgodbam in izkušnjam. V tokratni 
številki vam predstavljamo prispevek članice skupine za samopomoč.

ODHOD
In zažvižgal je vlak skozi mrak (O. Župančič)

Proti Ljubljani. Redke dežne kaplje so me pomirjale, čeprav je bila 
pot vse prej kot prijeten izlet. Iz zvočnika se je oglasilo: “Končna posta
ja Ljubljana". Pozdravilo me je sonce in vesela sem bila, da ne bom 
potrebovala dežnika. S svojim prijetnim vonjem je mimoidoče vabila 
kavica, zato sem si jo tudi jaz v miru privoščila. Potešila sem si željo in 
se odpravila tja, kjer sem že neštetokrat prestopila prag - stavba 
Onkološkega inštituta.

Proti pričakovanju sem pregled hitro opravila. Zato sem se odpravila 
še na oddelek, kjer sem bila operirana in se pozdravila z osebjem, ki mi 
je povrnilo zdravje. S stiski rok in lepimi željami smo se poslovili.

Ko sem se vračala iz stavbe, sem od daleč opazila znanca. Taka kot 
sem, sem se mu približala in ga pozdravila. Izmenjala sva nekaj besed, 
ko se pred nama pojavi gospod srednjih let, prav tako v bolniški halji. 
Stopi med naju in reče: "Gospa, zakaj pa se rokujete z nami? Ali se nič 
ne bojite, da bi se okužili?” Ker nisem bila povsem prepričana, ali sem 
ga prav slišala, sem ga prosila, naj ponovi vprašanje. Tudi drugič je 
zvenelo enako. Brez premisleka sem odgovorila: "Ne, gospod. Zakaj neki 
bi se bala, ko pa sama prihajam sem že od 93. leta ”. Njegov obraz se je 
zresnil. Prepričana sem bila, da me je razumel, zakaj sem bila tako 
sproščena pri snidenju. Ker se je bližala ura odhoda mojega vlaka, sem 
se jima nasmehnila, jima podala roko in zaželela, da se čim hitreje vrne
ta k svojim domačim.

O “njegovih” besedah pa sem dolgo razmišljala. Kdo neki ga je priza
del. Kdorkoli je že bil, se verjetno ne zaveda, da je življenje nepredvidlji
vo. Za nobeno pot ne vemo, kakšna je. Smer in cilje lahko izbiramo 
sami, določati si poti do njih, pa nam življenje ne pusti. In pri mnogih 
stvareh smo omejeni. Ne da se jih razrešiti. Ostajajo skrivnosti.

In česa se najbolj bojimo? Česar ne poznamo, česar še nismo srečali, 
pa je polno našega vsakdanjega življenja. Izgube, osamljenost, bolečina, 
umiranje in smrt. Dober dan vsem skupaj - vsak dan.

Prav vsi so krmarji našega življenja in spremljevalci naših poti. Zakaj 
se pred njimi zapiramo v vozila, s katerimi hočemo pobegniti pred 
resničnostjo? Vsi so dopolnitev življenja in spodbuda, da delujemo. Brez 
njih ne bi bilo nikakršne nujnosti, da iz vsake minute iztisnemo le 
najboljše. Samo ta pot je, druge ni. Stopiš ne zadnjo travo, pohodiš svojo 
senco in napraviš zadnji korak.

Toliko težje bomo vse to sprejeli, kolikor bolj se jim bomo izmikali. 
Naj nas ne bo strah uporabljati ničesar, kar bi spominjalo na umiranje 
in smrt: ovenelo listje, sivenje las, staranje, bolezen in nebogljenost. A 
prav vsi se bojimo umiranja, svojega lastnega umiranja.

Mogoče nam bi bilo lažje, če bi se o vsem tem več pogovarjali. Ne kot 
o grozi, temveč o nečem, kar je sestavni del našega življenja.

Smrt! Velika učiteljica življenja si. Nisi izbirni predmet in nekega dne 
bomo vsi pri tvojem pouku. Pametni pa že “zgodaj poslušajo tvoja preda
vanja, da bodo pripravljeni ko pride čas mature”.

Prostovoljka Nada
Društvo Ozara, Gubčeva lOa, Brežice, tel.07/49-63-590, vsak delavnik 

od 9. do 15. ure.
Internet naslov: www.ozara.org, e-mail: br@ozara.org

rojstva v porodnišnici brežice

Od22.7. do 5.8.2002
Dečke so rodile: Melita Krpan iz Šenkovca, Jelka Mešiček s Pokleka 

nad Blanco, Brigita Resnik z Rožnega, Urška Samec iz Brestanice in 
Maijeta Kobe iz Podgoija pri Pišecah.

Deklice so rodile: Maja Koršič iz Krškega, Alenka Zaman iz Leskovca 
pri Krškem - dve deklici, Nataša Pinoza z Lukovca, Natalija Žnidaršič iz 
Sevnice, Martina Fresl z Jesenic na Dolenjskem, Dragica Lužar s Seno
vega, Polonca Horžen s Crešnjic, Biserka Bašič iz Brežic, Bernarda 
Žnideršič s Črnca, Andreja Germovšek iz Krškega, Melita Bratanič-Kerin 
iz Velike vasi in Mateja Kalin z Bizeljskega.
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Občina Brežice obnavlja in navezuje stike zunaj države

Ko dozori čas za prijateljstvo!
Brežice - Občina Brežice je bila pred desetimi leti pobratena s tremi občinami s področja 
skupne države. Znani dogodki so stike prekinili, zdaj je dozorel čas za obnovo in širjenja 
prijateljskih stikov. Sodelovanja in pobratenja se obetajo tudi z novimi mesti.

jo dobro sodelovanje med šolama, 
omenjeno francosko društvo pri
jateljstva iz Lochesa pa si želi še 
tesnejših stikov, zato na Občini 
Brežice menijo, da bi bilo smotr
no najprej povabiti delegacijo iz 
občine Loches k nam, najverjet
neje po počitnicah, in se skupaj 
dogovoriti o oblikah nadaljnjega 
sodelovanja.

Čisto svež pa je obisk delega
cije iz češkega mesta Dobrany, do 
katerega je prav tako prišlo na 
ravni sodelavanja med šolami, saj

sta glasbeni šoli obeh mest že iz
menjali nekaj koncertnih gosto
vanj. Pred kratkim seje češka de
legacija s svojim županom po
novno oglasila v Brežicah. Glas
bena šola s češkega Dobranya bo 
konec septembra ponovno z glas
bo širila prijateljstvo v našem 
mestu.

Vse tri pobude sodelovanja, s 
češkim Dobranyjem, francoskim 
Lochesom in srbsko Veliko Piano, 
mora potrditi še občinski svet.

Suzana Vahtarič

Pred letom 1991 je imela ob
čina Brežice podpisane listine o 
sodelovanju z občinami Velika 
Plana iz Srbije, Gevgelija iz Ma
kedonije in Zelina s Hrvaške. Ini
ciative o ponovnem navezovanju 
z brežiške strani ni bilo. Letos se 
je prebudila Velika Plana iz Srbije, 
ki je v pismu občini Brežice izra
zila pripravljenost nadaljevanja 
“bratskega in prijateljskega sode
lovanja” na gospodarskem, druž
benem, kulturnem in drugih po
dročjih.

Za ostali dve mesti zaenkrat ni 
interesa, ne na naši ne na njihovi 
strani.

Kot kaže se v Brežicah prebuja 
bolj evropski duh. Že dve leti po
teka izmenjava med Gimnazijo 
Brežice in licejem iz Lochesa v 
Francije. Do navezave stikov je 
prišlo na pobudo članice Društva 
francosko-slovenskega prijatelj
stva, sicer Senovčanke Marije 
Sotošek. Nekaj izmenjav učencev 
in profesorjev je že bilo uresni
čenih, aprila letos pa je v to fran
cosko mestece odpotovala dele
gacija občine Brežice z županom 
Vladislavom Deržičem ter pred
stavniki občinskega sveta, javnih 
zavodov in gospodarskih organi
zacij. Na občini Brežice poudaija- Delegaciji obeh mest ob ogledu grajskega parka v Lochesu

Jernej Klinc praznoval 103 leta

“Ne pustijo mi delati”
Orehovo - 27. julija so vaščani Orehovega pod kozolcem Jerneja 
Klinca praznovali njegov 103. rojstni dan. Z vaškim slavjem se 
je pričelo že ob stoletnici najstarejšega občana in Posavca, odtlej 
Slava Vidic vsako leto ob jubilejnem datumu stopi od hiše do 
hiše vprašat, če so za skupno praznovanje. Tako so vaščani 
tudi tokrat poskrbeli za polno obložene mize, za veselo 
razpoloženje pa harmonikarja Stane Arh in Lojze Stamfelj.

Jernej Klinc je bil rojen v Vačah 
pri Litiji. V družini je bilo 14 otrok in 
sorodnica, ki živi v Portorožu, hrani 
dragocene zapiske družinskega dre
vesa.

Jernej je že zdavnaj pokopal brate 
in sestre, žal tudi svoja sinova Vinka 
in Janeza ter ženo. Ima pet vnukov 
in devet pravnukov, zanj pa nesebično 
skrbi snaha Angela.

Še vedno strumne drže in bistre
ga duha se slavljenec spominja živl
jenjske poti, ki gaje zanesla v Fran
cijo, kjer so takrat v rudniških jamah 
zaposlovali pretežno tujo delovno 
silo. Pove še, da se domačini niso 
gnali za delom v vlagi in prahu s 
pretečo nevarnostjo nesreč. Sam je 
vztrajal toliko časa, da sije nekaj pri

gospodaril, nato seje vrnil v domovi
no in se ustalil na Orehovem. Službo 
sije poiskal na železnici in je ni men
jal vse do upokojitve leta 1962.

Vse življenje je bil delaven, pri 
stotih je še poprijel za koso in čistil

rob travnika ob cesti. Lani, ko sta se 
mu močno poslabšala sluh in vid, pa 
so mu domači koso skrili, da ne bi 
prišlo po nepotrebnem do nezgode. 
Letos seje spravil nad drva, klestil je 
suho vejevje, pa so umaknili klado, 
sekiro in vejek v želji, da zdrav doča
ka ta in še kateri visoki jubilej. “Veš, 
zdaj mi pa ne pustijo več delati”, je 
domače zatožil sosedi.

Snaha Angela pove, da na tasta s 
podvojeno težo sede vsako leto čez 
sto. Čeprav še vedno vztraja pri dol
goletnem rednem uživanju štirih ob
rokov dnevno, ki so praviloma tudi 
vedno ob določeni uri in ima zdrav 
apetit, je začel kar nekako lesti vase. 
Noge ga pa še dobro držijo in never
jeten občutek za uro ga tudi še ni za

pustil. Ko sta pred dnevi pobirala 
čebulo z njive, je kar naenkrat za
klical: “Greva, čas je za malico.” 
Angeli seje zdelo, da še ni “tista” 
ura, a je morala kar ubogati, ata 
namreč ni popustil. Ko sta prišla 
v hišo, je pogledal na uro in zma
goslavno dejal: “Vidiš, le pet 
minut manjka do “moje ure”!” 

Čeprav Jernej Klinc vsak 
dan za moč in počutje spije 
kozarček rdečega, pa si nikoli v 
mladosti ni dovolil, da bi mu ta 
zdravilna navada prešla v škod
ljivo razvado. Pravzaprav je 
zmernost z velikimi črkami 
zaznamovala njegov značaj in 
odnos do življenja. V ničemer 
ni pretiraval. Delo si je vedno 
tako razporedil, da si ni po nepo
trebnem izčrpaval telesa. Tudi 
po veseljačenju ni slovel. No, pa 

se na starost lahko še kaj obme. Za 
100. rojstni dan je imel kar tri slavja 
zapored, letos “le” dve. In po nje
govem hudomušnem pogledu je 
bilo opazno, da mu pozornost vaš
čanov ugaja. B.D.

Jutri bo gasilska 
veselica...

Sevnica - Poletje je čas gasil
skih veselic. Te so način druženja 
in zbiranja denarja, večkrat pa gre 
za tekmovanja, ki jim sledi ve
selica.

Menda ga ni gasilskega druš
tva, ki ne bi vsaj enkrat letno or
ganiziralo veselico. Sicer pa na 
podeželju tako vsaka družina pri
speva v gasilske vrste vsaj po ene
ga člana.

V sevniški občini so tradicio
nalne gasilske igre brez meja, ki 
so jih letos že šestič organizirali 
na Velikem Cimiku, še vedno 
odmevajo podobne igre z razvpiti
mi Frajkincleiji, ki sojih organizi
rali v Trnovcu. Živahno je bilo tudi 
naTelčah. Tamkajšnje prostovolj
no gasilsko društvo je pripravilo 
tradicionalno veselico, s katero je 
skušalo zbrati sredstva za do
končanje gasilskega doma.

Na Okiču nad Boštanjem, 
rojstnem kraju pesnika Antona 
Umeka Okiškega, pa so pripravili 
tradicionalni - že deveti memorial 
Toneta Simončiča prizadevnega 
domačina ki je umrl v letih 
naj večje ustvaijalnosti. Na tekmo
vanju v suhi vaji s hidrantom za 
devet gasilcev in v polaganju ce
vovoda na 105 metrov se je po
merilo 10 ekip iz vrst Gasilske 
zveze Sevnica izjema pa je bila 
ekipa Vrhovega. Tretje mesto je 
pripadlo ekipi Brega drugi je bil 
Boštanj, prvo pa Prostovoljno 
gasilsko društvo (PGD) Loka pri 
Zidanem Mostu. Slednje je že raz
pisalo gasilsko tekmovanje v ve
slanju za pokal Sava ki ga vsako 
leto pripravijo pri hidroelektrarni 
Vrhovo. Zanimivo tekmovanje, ki 
privabi ekipe iz vse Slovenije, bo 
10. avgusta.Tekmovanje na Savi 
paje le del prireditev, imenovanih 
Loška noč, ki se bodo tega dne 
odvijale v Loki in kjer bo tudi raz
glasitev rezultatov. Gasilsko tek
movanje in veselico pa za 17. av
gust pripravlja tudi PGD Poklek 
nad Blanco.

Dokler bomo torej imeli ga
silce, vodo in predvsem vino, se 
za obstoj veselic ni bati. N.Č.C.

Slavljencu je čestital tudi župan 
Janc.

Sava Glas, 7.8.2002

Najdbe, ki jih bo prekrila avtocesta
Brežice - Na trasi bodoče avtoceste Obrežje - Krška vas skupaj poteka pet arheološko zava
rovanih izkopavanj, ki bodo z gradnjo ceste delno ali povsem uničena. Dela morajo biti končana 
do konca leta, z izjemo najdišča Obrežje, kjer bodo arheologi dela zaradi izgradnje mejnega 
prehoda končali sredi avgusta.

Zavod za varstvo kulturne 
dediščine Slovenije, območna 
enota Novo mesto je po naročilu 
Darsa že zaključil raziskave na 
lokacijah Čateški grič, Čatež - 
Srednje polje ter Col. Za vse tri 
so terenska dela z dokaj bogatimi 
najdišči zaključena.

Obsežna dela od lanskega ok
tobra na naslednji lokaciji v Rib
nici vodi Danilo Breščak. Na ob
sežnem 3-km pasu vzdolž ceste 
bodo delali do konca leta. Izred
no zahteven del arhitekturno grad
benih ostankov še ni dobro razi
skan. Našli pa so velike količine 
drobnih najdb, ki kažejo na raz
pon naselitve od 2. do 4. stoletja. 
Razkrivajo tudi nekatera vpraša
nja naselitve zahodnega roba zna
ne antične Romule. Kot je pojas
nil mag.Uroš Bavec, je z izkopa
vanji odkrit točen potek in izgled 
približno 6 metrov široke ceste 
Emona - Siscia, na novo odkrito 
je tudi grobišče ter zahodni rob 
rimske naselbine z zanimivo na
selitvijo v terasah.

Najbolj je presenetilo izkopa
vanje na Obrežju, ki gaje naročil

Najdišče pri Ribnici

Servis skupnih služb vlade RS za 
potrebe novega mejnega prehoda. 
Doc.dr.Philip Mason je naletel 
na rimski tabor iz prvega obdobja 
osvajanj, ki ga je po sredini del
no že uničil zdajšnji mejni pre
hod. V pravokotnem taboru notra
nje velikosti 210 krat 290 metrov 
z dvojnim obrambnim jarkom je 
ohranjen manjši del lesenih barak,

26 krušnih peči in več komplek
sov zemeljskih jam različnih 
funkcij. Kot zemeljske tvorbe so 
neprimerne za turistično pred
stavitev, tako da škoda ob gradnji 
mejnega platoja ne bo tolikšna- 
Našli so še eno večjih pozno bro
nasto dobnih žarnih grobišč z 202 
žarami in petimi skeletnimi poko
pi, okvirno od 10. do 8. st. p.n.Š- 

Kot je pojasnil višji konserva
tor mag.Bavec, so najdišča doku
mentirali, najdbe pa so v obdelavi 
v glavnem na zavodu v Noverfl 
mestu ter v Posavskem muzeju 
Brežice. Bavec meni, da je pro
stor, ki zaradi umeščenosti med 
Savo in obronki Gorjancev pome
ni svojevrsten prehod, po kon
centraciji najdb eno najbolj inten
zivno poseljenih lokacij v državi 
skozi vsa obdobja.

Suzana Vahtarič

'Jiiilj les pui/atujs jjušd 'jojbinusi
Vsako leto, ko zaživi vse okoli 

nas,znova zaživi tudi les. Vsaka 
zgradba, naj bo domačija, 
stanovanjska hiša ali poslovno 
poslopje s svojo okolico ponuja 
posebno priložnost, da jo uredi
mo po svoje, da bomo v njej 
čimbolj uživali. Les je povsod v 
vrtu. Naj si bo kot ograja,otroška 
gugalnica ali mizica s klopjo, 
lopa, uta, nadstrešek, z lesom 
tlakovana pot ali cvetlično ko
rito,lahko paje les prisoten tudi 
v obliki fižolovk, opore paradiž
nikom, lesenega kompostnika, 
vinogradniškega kolja ali če
belnjaka.

Les je občutljiv na biološke 
škodljivce - napadajo ga glive 
(gnitje) in insekti (črvivost). Pose
bej je izpostavljen les, ki je vgra
jen v zemljo. Da bijoreprečili gni
tje in črvivost, ga moramo zaš
čititi s fungicidi in insekticidi. 
Tako bomo lesu pomagali, da 
bo dolgo opravljal svojo nalogo 
in nam bo v veselje,ker bo lep 
in zdrav.

Osnovni premaz silvanol 
izdelujemo že dolgo vrsto let, 
narejen pa je tako, da les zaščiti 
tako pred gnitjem kot pred črvi
vostjo. Izdelujemo ga v dveh 
odtenkih: rjavi (G) in zelenkas
to sivi (GBP). Učinkovit je tudi pri 
lesu, ki je bolj izpostavljen, torej 
lesu, ki je vgrajen v zemljo. Na
vadno ga uporabljamo za ves 
les, tam, kjer želimo dobro zaš
čito, ni pa pomembna določe
na barva. Uporaba silvanola je 
enostavna. Narejen je na vod
ni osnovi,zato nima vonja in ni 
vnetljiv. Z njim lahko les prema
žemo, brizgamo ali pa ga vanj 
potapljamo. S silvanolom les 
kemično zaščitimo.To pomeni, 
da se sestavine premaza ke
mično vežejo s sestavinami v 
lesu. Pravimo, da se premaz

fiksira v les. Ta vezava je odvisna 
od temperature (čim topleje je, 
hitreje poteka). Ko kemična reak
cija poteče,les ni strupen na do
tik in ne izpareva škodljivih snovi, 
zato ga lahko uporabljamo za 
čebelnjake, zabojčke za sadje, 
vinogradniško kolje ipd. Za les, ki 
ni vgrajen v zemljo,zadošča pre
mazali brizganje. Za les, ki je vgra
jen oziroma je v stiku z zemljo, pa 
priporočamo potapljanje. Kot 
potapljanje se šteje, če je les 24 
ur namočen v zaščitno sredstvo.

Poleg osnovnega premaza 
izdelujemo tudi lazurne premaze

silvanol, ki so na voljo v 12 od
tenkih. Lazure so izdelane,tako 
da jih lahko uporabljamo kot 
samostojen premaz,kerže vse
buje osnovno zaščito,obenem 
pa tudi pigmente in smol®' 
Uporabljamo jih za les,za kate
rega poleg zaščite želimo tudi 
določeno barvo,ki nam ugajO' 
Les, tako kot zemlja, potrebuje 
našo pozornost. Z malo truda in 
s pravo zaščito nam bo 
velikodušno povrnil vso skrb, ^ 
mu jo bomo namenili.

KAKOVOSTNO, UGODNO lN
PREPROSTO. Oglas
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Silvaprodukt, d.o.o.
Dolenjska c. 42,1001 Ljubljana 
KOMERCIALA: (01) 280 05 70

SILVANOL - osnovni zaščitni premaz za le*
Kakovostna zaščita pred gniljem in črvivostjo. Primeren je za zaščh0 
strešnih konstrukcij, predelnih sten, gospodarskih objektov, skladij 
lop, plotov, drogov. Priporočamo tudi uporabo lazurnega premaz 
SILVANOL (12 barvnih odtenkov) ter drugih izdelkov za zaščito le^
KAKOVOSTNO, UGODNO IN PKKPBOSTOI 
PRODAJAi Sitvcif!ro«fetrf, d.o.o.
Dolenjska c. 42, 1001 Ljubljana; industrijska prodajalna: (01) 280 05?,
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Kje in kdaj večnamenska dvorana 
v Brežicah?

Brežice - Izbira lokacije za večnamensko dvorano pri Ekonomski in trgovski šoli v Brežicah 
je trd oreh. Vpletene strani so izbrale vsaka svojo lokacijo ob ekonomski šoli, kjer bi želele 
videti 3300 m2 veliko večnamensko dvorano. Odgovor bo morda dala okrogla miza urbanistov 
in zainteresirane javnosti.

Krajevne skupnosti (KS) Bre
žice, Šentlenart in Zakot-Bukošek 
so se poenotile, da mora o loka
ciji tako obsežnega projekta, ki bo 
služil celotni občini, odločati 
predvsem praksa. Predsedniki 
omenjenih krajevnih skupnosti 
Tone Zorko, Jože Ferenčak in 
Ladislav Rožič pa so kot enoten 
sklep vseh treh svetov izrekli pod
poro predlogu za izgradnjo šport
ne dvorane na jugozahodni strani 
sole. Idejne zasnove Savaprojekta 
'z Krškega špotno dvorano opre
deljujejo na neodkupljenem kme
tijskem zemljišču zahodno od šol
ske stavbe. Dvorana bi bila lahko 
z nadhodom na dovozni cesti po
vezana s šolo, vendar je za odkup 
zemljišča v zasebni lasti potreb
nih kakih 25 milijonov SIT, potre
bna pa bi bila še sprememba na
membnosti zemljišča.

Svet zavoda Ekonomske in tr
govske šole prednost daje tej vari- 
anti, čeprav občina Brežice zago- 
Vatja tretjo, tisto, kije predvidena 
na občinskem zemljišču ob šoli. 
“rednosti te lokacije so, daje ča
sovno in izvedbeno najugodnejša 
ln izvedljiva do leta 2006. Sicer 
Je res, daje lokacija na vzhodnem 
delu šolskega trga, ki je po mnen
ju šole moteča, ker bi bil pogled 
nanjo iz dela učilnic in ker bi ime
la dvorana skupno dvorišče s šolo.

Ravnatelj srednje šole Martin 
Soško se je podpisal pod sklep,

da bo potrebno poiskati optimal
no rešitev, tudi za ceno nekoliko 
poznejše izgradnje objekta, saj 
meni, da se večnamenska telovad
nica gradi enkrat za potrebe več 
generacij in nobena izsiljena “ 
rešitev” ne bi bila smotrna.

Na Oddelku za družbene de
javnosti Občine Brežice je vodja 
Anica Hribar poudarila, da so po 
sedanjih načrtih šolskega mini
strstva zagotovljena sredstva za 
standardni del telovadnice v letu 
2006. Država namreč zagotavlja 
1200 m2 standardnega dela, razli
ko do 3300 m2 morata pokriti ob
čina in vse tri KS.

Sklep za nadaljevanje postop

kov v zvezi z izgradnjo športne 
dvorane Brežice je bil v imenu žu
pana Vladislava Deržiča umak
njen z dnevnega reda zadnje seje 
občinskega sveta in vprašanje je, 
če bo letos sploh še na vrsti. Naj
verjetneje bodo morali v župa
novem uradu sprejeti predlog KS 
Brežice, Šentlenart in Zakot-Bu- 
košek, da bi z okroglo mizo s stro
kovnjaki s področja urbanizma, 
predstavniki mladih in zainte
resirane javnosti pripomogli k do
končni odločitvi o izgradnji žele
ne večnamenske dvorane pri Eko
nomski in trgovski šoli v Breži
cah.

Suzana Vahtarič

minili 1
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Šola zagovarja dvorano na travniku na fotografiji, strokovne službe 
pa na drugi strani šole.

Z neenotnostjo nad 
neenotnost

Sevnica, Boštanj - Ob že tako obširnem dnevnem redu zad- 
tiJe seje sevniškega občinskega sveta se je pred svetniki znašla 
ke pobuda za spremembo statuta Krajevne skupnosti (KS) 
®°štanj. Neznani predlagatelj je predlagal, da naj bi število 
clan°v v svetu KS Boštanj iz sedanjih 18 zmanjšali na 9. V 
|ne)plodno razpravo so se aktivno vključili vsi svetniki in ob 
koncu bistroumno ugotovili, da z neenotnostjo v svojih vr- 
stah ne morejo reševati neenotnosti Boštanjčanov.

2 zmanjšanjem števila član 
Veta naj bi racionalizirali pos 
auje KS Boštanj, ki dobi za sv< 

j 0 2 milijona SIT, za tajnika
.rna tajnico, kot je dejal svetin čia - ------- ...

T. S tem bi manj številnim i 
°m naložili tudi večjo odgov 
°st- Kot piše v pobudi, ki na 

J0 Posredovala KS Boštanj, £ 
°kumenta tega ni bilo moč i 
rati, so se doslej v Boštanju 

n^Vetia ni izjema - srečeval 
vj Zainteresiranostjo posamez 
s,‘Jn°y in s tem posredno tuc 
v lePčnostjo. Pobudo o zm< 

nJu števila članov je že < 
c^naval s vet KS Boštanj, a po 
ž n' dobila potrebne podpc 
0uv° so skušali to doseči pri 

cinskega sveta, 
n .. tičinski svetniki so ugot 

‘- da ne gre za spremembo:. ■ -u uc gre za spremeni oe
tjva temveč odloka, da gre z.
jj. n°sti mimo sklepov KS in 
jev VU Pose§ai° v pristojnosti 
ca ne skupnosti. Po dolgoti 
tv ^rav'’ v kateri so si bili

jevn naVCi’ ki PrihaJaJ° iz
hov'” skuPn°sti ‘n poznajo 

0 delo, enotni, da preobs
t^t krajevne skupnosti navv> -j'-' * ajvupmjvM-i nav
ip0UC*nk°vit> da pa vendar] 
storei° reševati stvari, ki so' 
ki ^n°sti nekoga drugega. SvKi s 'J* uo'-Sa. '

Rnazadnjc s sklepom na 
°štanj, da se odloči o šl

V

sveta KS, pri tem p 
teva priporočila občini

sveta o možnem številu članov 
sveta, ki naj se giblje od 9 do 13. 
Ta sklep mora biti posredovan 
občinski upravi do 9.avgusta. Če 
krajevna skupnost ne bo upo
števala priporočil občinskega sve
ta, kar v končni fazi tudi ni dol
žna, pomeni, da so se svetniki vse 
popoldne pravzaprav prepirali za 
oslovo senco.

Predsednik KS Boštanj Jože Udovč

Kljub salomonski rešitvi ozi
roma odločitvi sveta pa tudi na
ključni opazovalec ni mogel pre
zreti dejstva, da občinske stro
kovne službe ob zaposlenih tajni
kih, pravnikih in svetovalcih za 
pravne zadeve tako slabo priprav
ljenih materialov ne bi smele 
kazati okrog, kaj šele jih predla
gati v sprejem.

Nada Černič Cvetanovski

Voda je (drago) 
naravno bogastvo

Krmelj - Gradnja vodovodov je 
pred leti povsod potekala stihij
sko. Posamezne vasi so si zgra
dile svoj vodovodni sistem, izko
riščale vodo in ko je sistem pre
sahnil ali se pokvaril, so zagna
li vik in krik. Denarja za obnovo 
ni bilo, zato zakonodaja sedaj 
natanko predpisuje plačilo taks 
za obremenjevanje vode. Kr- 
meljčani so prepričani, da je 
taksa previsoka in da bi jo mo
rali uvajati postopoma.

Javno podjetje Komunala Sevni
ca je v upravljanje prevzela vodovod
ni sistem Krmelj in skladno z uredbo 
predpisala takso za obremenjevanje 
vode. Uporabniki vodovodnega siste
ma Krmelj so na zboru krajanov 
zahtevali, da se njim taksa za obre
menjevanje vode zaračunava le v viši
ni desetih odstotkov od zakonsko 
predpisane. Tako odločitev je sprejel 
tudi svet krmeljske krajevne skupno
sti, a kot kaže, ta sklep nima nobene 
veljave. Upravljalec vodovoda, v tem 
primeru sevniška Komunala, se je 
dolžan ravnati po določilih uredbe. 
Kot pravi direktor komunale Bojan 
Lipovšek, so bile pri določitvi višine 
takse na območju vodovoda Krmelj 
že upoštevane vse olajšave, kijih ure
dba omogoča, tako da ni več nobene 
zakonske podlage za zmanjšanje tak
se. Sicer pa se bo v skladu s planom 
investicij na področju kanalizacij, ki 
jih je v začetku leta sprejel sevniški 
občinski svet, iz sredstev, zbranih s 
takso za obremenjevanje voda, na ob- 
močju vodovoda Krmelj gradila ka
nalizacija v Gabrijelah.

Krmeljčani se s tem pojasnilom 
ne strinjajo in se sklicujejo na skupni 
sestanek vseh predsednikov kra
jevnih skupnosti sevniške občine, 
kjer jim je bilo obljubljeno (in zago
tovljeno), da se bo taksa uvajala po- 

. stopno. N.Č.C.

Dobrodelna akcija 

“Obnovimo igrišča’'
Slovenija, Sevnica - Po
djetji Procter & Gamble in 
Poslovni sistem Mercator 
sta letos pomladi začeli z 
dobrodelno akcijo Obnovi
mo igrišča, s katero želita 
otrokom po vsej Sloveniji 
zagotoviti varno igro na 
urejenih igriščih. Obnovili 
bodo do 10 javnih otroških 
igrišč, med njimi tudi 
igrišče v Sevnici.

V šestih mesecih, od konca 
marca do septembra, se za ob
novo igrišč po Sloveniji name
nja 10 SIT od vsakega izdelka 
znamke Procter & Gamble, 
prodanega v Mercatorjevih tr
govinah. Te so poskrbele za 
promocijo dobrodelne akcije s 
tem, da so potrošnike obves
tile, naj za igrišče v svojem 
kraju glasujejo s kartico. Jav
nost se je na akcijo dobro od
zvala in Mercator je skupno 
prejel 6309 kartic, za obnovo 
pa je bilo predlaganih kar 424 
otroških igrišč.

Strokovna skupina, ki se 
ukvarja s proučevanjem posla
nih predlogov, je že izbrala pr
vih pet igrišč v Sloveniji in 
med njimi tudi sevniško. To je 
igrišče v Naselju heroja Maro
ka med bloki nasproti Zdrav
stvenega doma, za katerega je 
vodja Oddelka za okolje in 
prostor na občini Sevnica Ro
man Perčič prejel idejno ski
co, kako si je krajinarska arhi
tektka Marjeta Vavtar iz Lju
bljane, ki sodeluje pri akciji, 
zamislila ureditev igrišča. Ob
novili bodo obstoječa in dodali 
nova igrala. Idejno skico ob
novljenega igrišča sije ogleda
la tudi pomočnica ravnatelji
ce sevniškega vrtca, kije hkra
ti z občinskim vodstvom zado
voljna, da bodo otroci dobili 
bogatejši prostor za igro. Pred
vidoma bo sevniško igrišče kot 
tretje zapored iz akcije obno
vljeno konec avgusta.

Mercator in Procter & 
Gamble ocenjujeta, da bosta v 
pol leta trajanja dobrodelne ak
cije za igrišča zbrala približno 
20 milijonov SIT, kar bo za
doščalo za obnovo najmanj 
sedmih in največ desetih igrišč 
po Sloveniji.

Branka Dernovšek

anketa

Šola že trka na vrata
Posavje - Čeprav smo “šele” v mesecu avgustu, je misel na konec 

počitnic in vse bližji začetek šolskega leta še kako prisotna. V teh 
dneh se namreč začenja nakupovalna mrzlica šolskih potrebščin in 
vsega ostalega, kar “brezplačno” šolanje zahteva. Nekateri starši 
so se odločili za nakup preko naročilnic, ki so jih prejeli ob koncu 
šolskega leta, tako da nimajo več obveznosti z nakupovanjem, drugi 
pa so se podali v “boj” za čim ugodnejše možnosti. In kako je z 
nakupovanjem šolskih potrebščin v Posavju?

Suzana Erban, bodoča dijakinja iz 
Brežic: Sola je zmeraj poskrbela za knjige, v 
šolski sklad smo prispevali le obrabnino. Ena
ko bo zdaj tudi v trgovski srednji šoli, kar je 
zelo ugodno. Tako da z mamo pri nabavi ni
sva imeli velikih težav. Enako je po šolskih 
spiskih lažje priskrbeti za učbenike, ti pa so 
precej dragi, samo za tri smo odštele 10 tisoč 
SIT. Vsaj zalogo imajo, da ni težav s čakanji.

Stane Slak, mizar iz Globokega: Zdaj za 
devetletko nabavljajo vse v šoli, plačaš pač 
tisti prispevek; je bolj praktično, kot da bi vsa
ko leto kupovali novo. Tako staršem malo 
olajšajo in pocenijo stroške, nabava vsega 
drugega ni poceni, je pa lažje, ker lahko 
plačamo na obroke. Včasih smo eno knjigo 
hodili iskat trikrat, na koncu pa še ni bila pra
va. Še vedno pa je potrebno ob tem nabaviti 
veliko drugih stvari.

Matjaž Ttima, podjetnik iz Krškega:
Vsako leto takoj po koncu šole za potrebščine 
poskrbi moja žena, tako da imamo v bistvu 
vse že nakupljeno, kar zadeva potrebščin in 
delovnih zvezkov, učbenike pa dobimo preko 
šolskega sklada. Sicer pa šola sploh ni poceni 
in še daleč od tega, da bi bila brezplačna, še 
posebno pa je lahko prav katastrofalno dejst
vo, da se v družini šola več kot en član, pa 
najsi bo to otrok ali pa odrasel.

Marta Kavšek, dipl. medicinska sestra s 
Senovega: Za osnovno šolo smo šolske po
trebščine naročili preko podjetja, kije omogočalo 
ugoden nakup, tako da bo sin dobil vse, kar po
trebuje, prvi šolski dan. Za srednješolko pa se 
tokrat tudi ni bilo potrebno posebej angažirati, 
saj je izrazila željo, da bo sama poskrbela za 
čim ugodnješo pridobitev vseh potrebščin. 
Vsekakor je šola zelo draga, še posebno, ker se 
literatura vsako leto spreminja.

Ana Mešiček, ravnateljica OŠ Blanca: Na
OŠ Blanca smo že leta 1980 - desetletje prej, kot 
je bila to praksa v Sloveniji, uvedli učbeniški sklad. 
Danes preko njega zagotavljamo učbenike vsem 
učencem naše šole. Tudi delovne zvezke in šolske 
potrebščine nasploh otroci nabavljajo preko šole. 
Tako ob prvem šolskem dnevu naši šolaiji dobijo 
vse potrebno za šolo, brez da bi tekali od trgovine 
do trgovine in iskali stvari. Mi smo s takim načinom 
zadovoljni, starši pa seveda tudi.

Brestanica - Klub posavskih 
študentov za svoje člane redno 
organizira udejstvovanje na šport
nih področjih. Njihov naj večji 
projekt na športnem področju je 
mladinski športni festival ŠVIC, 
ki se je letos na igriščih pri tam
kajšnji osnovni šoli in ob bazenu 
zgodil že četrtič.

Zadnja sobota v juliju je tako 
za vse mlade v Posavju in tiste, 
ki se tako počutijo, rezervirana za 
merjenje moči v športnih igrah. 
Letos so se tekmovalci lahko 
pomerili v malem nogometu, od
bojki na mivki (na fotografiji), 
košarki in tenisu.

Tekmovanja so se pričela ob 
9.uri in so trajala vse do poznega 
popoldneva, festival pa se je za
ključil z zabavo na bazenu Bresta
nica, ki je bil tudi središče vsega 
dogajanja.

Posebna gostja letošnjega fes
tivala ŠVIC je bila študentska 
državna reprezentanca v malem 
nogometu in fantje so z dobro 
igro dokazali, da so upravičeno 
njeni člani.

Matej Leskovšek

ŠVIC 2002

V tenisu je sodelovalo 13 igralcev, zmagal je Kristjan Golob, 
drugi je bil Krištof Golob. V ulični košarki je sodelovalo 12 ekip, 
najboljše tri pa so bile Ni Trade, Stara generacija in Ghetoo boys. 
V moški odbojki na mivki seje pomerilo 18 ekip, prva tri mesta so 
si razdelile ekipe Mizarstvo Repše, Zagreb in Šavrgasa, v ženski 
konkurenci pa seje pomerilo 10 ekip, zmagala je ekipa Novo mes
to, pred Zgagami in ekipo Save. Najštevilčnejša je bila udeležba 
ekip v malem nogometu; sodelovalo je kar 20 ekip, zmagovalci so 
postali malonogometaši z Rake, 2. mesto je pripadlo ekipi Slove
nija, 3. pa ekipi Žalost. Najboljši strelec je bil Simon Kramberger 
iz ekipe Slovenija, najboljši vratar pa Slavko Fabijančič z Rake.
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KS Bizeljsko

"Raa gori m hranam m trs«#, stnP”
Bizeljsko - Svojevrstno himno je Bizeljskemu podaril škof Anton Martin Slomšek. Kot mlad kaplan je v senci trte spesnil kasneje ponarodele Sloven’c Slovenca vabi in En hribček bom 
kupil. Vsekakor je vinogradništvo tisto, ki še danes daje Krajevni skupnosti (KS) Bizeljsko usmeritev in značilni izgled hribčkov, zasajenih s trto in mnogimi vinskimi hrami.

Pri vasi Orešje, na skalnem griču severnega dela bizeljskih goric 
stoji mogočna grajska utrdba, grad Bizeljsko (Wisell). Prvič je 
omenjen leta 1441, a naj bi bil pozidan že sredi 13. st. Grad, kije 
v zasnovi srednjeveški, kaže danes renesančne in baročne poteze. 
Zanimiva in vredna ogleda je kapela sv. Hironima iz leta 1623, 
kjer sta še vedno ohranjena stropna štukatura in lep baročni veliki 
oltar. Tako kapelico kot grad obnavlja Ministrstvo za kulturo.

Bizeljsko je ime pokrajine od 
potoka Dramlja do prevala pod 
Svetimi gorami, ki na drugi stra
ni s 17 km meji s Sotlo na sosed
njo Hrvaško. S 40 km2 je naj- 
večja KS v brežiški občini, po- 
udarja predsednik sveta KS Rok 
Kržan (na fotografiji), v 12 va-

i
J__________________u_

seh živi nekaj več kot 1800 pre
bivalcev. Predsednik prihodnost 
vidi v organiziranosti vinograd
ništva in sadjarstva, trženju bo
gatih naravnih in kulturnih da
nosti, tudi verskemu turizmu. 
Pred tem mora država dokončati 
dolgoletno prenovo republiške 
ceste Brežice - Bizeljsko - Bis
trica ob Sotli. Od 172 km javnih 
poti je asfaltiran le delček, ob
čina pa skrbi le za 21 km lo
kalnih cest. Šele urejena infra
struktura je tista, ki gosta, ob 
vsej reklami, res privabi pred 
kmečki hram.

Ljubezen do 
preteklosti

Pogled nazaj, v preteklost, ko 
bi želeli zvedeti več, kako so 
ljudje v teh krajih živeli, odkriva

posebna etnografska zbirka 
Marije Sušnik na njeni doma
čiji na Pišečki cesti. V stoletni 
stanovanjski hiši in gospodar
skem poslopju je prikazan ce
losten razvoj teh krajev iz prej
šnjega stoletja. Tam je stalna 
razstava kmetijske opreme, 
knjižnega in fotografskega gra
diva s poudarkom na vinograd
ništvu. Na ogled so tudi ročna 
dela, orodje in naprave za pri
delovanje lanu. Dopolnjujejo jo 
še zbirke starih knjig, listin, raz
glednic in numizmatike. V zbir
ki je na ogled tudi komplet ce- 
pilnih klešč “štolperc”, ki so se 
uporabljale od 1880. leta dalje, 
ko je vinsko trto napadla trtna 
uš.

V organizaciji Turističnega 
društva Bizeljsko in projektne
ga sveta Bizeljsko-sremiške 
vinsko turistične ceste (BS 
VTC) so letos na ponudbo Suš- 
nikove domačini izdelovali tu
ristične spominke. Kot izvirni so

izbrani iz lesa izrezljan ptič če
belar Antona Malusa iz Orešja, 
t.i. “frlec” Ota Gabrona iz Žup- 
jeka kot značilna otroška igrača, 
izdelan iz lesa oziroma orehovih 
in lešnikovih lupin ter kamen 
peščenjak Martina Najgerja iz 
Brezovice, iz katerega so izkle
sane značilne bizeljske repnice. 
Najizvirnejši spominek pa je “ta- 
felpet’’, večnamenska postelja, ki 
je rasla z otrokom, izdelal jo je, 
zdaj žal že pokojni Jože Žerjav iz 
Spodnje Pohance.

Trta nekoč in danes
Sredi 19. st. je bilo staro vino

gradništvo na višku, idilo na Bi
zeljskem je 1880. leta ubila ame
riška trtna uš (fdoksera), z njo je 
prišla strupena rosa (peronospos- 
ra). Obnovo vinogradov na odpor
ni ameriški podlagi iz domače trs- 
nice je kot deželni vinorejski ko
misar vodil domačin Ivan Balon 
s pomočnikom Ivanom Malu
som. Oba sta leta 1897 na Bizelj
skem pripravila veliko vinsko 
razstavo. Da bi premostili gospo
darsko krizo, so 1936 ustanovili 
zadrugo in zasnovo skozi različne 
oblike ohranili do danes. Stolet
nico razstave grozdja in vina na 
Bizeljskem in v Ljubljani so obe
ležili s prireditvami in spominsko 
izdajo o dogajanjih pred 100 leti 
in modernimi hotenji.

Danes te vinorodne griče s so
rodnimi v Posavju povezuje Bi- 
zeljsko-sremiška vinsko turistič
na cesta, ki je z idejo enotne pro
mocije in trženja speljana skozi 
brežiško, krško in sevniško obči
no. Na njenem bizeljskem kraku 
velja izpostaviti vinsko-turistično 
klet družine Kovačič v Drenovcu.

Vinska zidanica datira v leto 
1818, kar jo danes uvršča med 
kulturno dediščino pod zaščito 
zavoda za kulturo. Tradicijo dobre 
vinske kleti nadaljujejo v središču 
kraja družine Berkovič, Pinterič, 
Iljaž in Balon, v širši okolici pa 
še Martin Kovačič z Blaževo

gorco, Babičevi s Pr’ Mrazi, Kel- 
harjeva domačija na Vrhovnici, 
Šekoranjev Graben, domačija 
odprtih vrat Franca Kelharja v 
Ribjeku in mnogi drugi. V idilič
nem okolju v Stari vasi seje v pre

teklih 30 letih razvila družinska 
proizvodnja penin družine Jane
za Isteniča.

Ob letošnjem prazniku vin ob 
BS VTC se je marca na Bizelj
skem rodila Zveza vinogradniških 
društev Bizeljsko-sremiškega vi
norodnega okoliša. Povezuje 706 
pridelovalcev vin iz društev Bi
zeljsko, Pišece, Sromlje, Sremič, 
Zdole in društev iz sevniške ob
čine. Njena poglavitna naloga je, 
kot je poudaril predsednik Lojze 
Kunej, povrniti nekdanji sloves 
vin ob zaščiti belega in rdečega 
Bizeljčana in Sremičana.

Čudeži narave

Svojevrstna posebnost kraja so 
peščene jame iz silikatnega pe
ska, imenovane repnice. Na Bi
zeljskem so se pojavile pred pri
bližno 200 leti, njihov osnovni 
namen pa je bil shranjevanje polj
skih pridelkov in sadja. Repnice 
predstavljajo peščeni svet izpod 
vinogradov, z ornamenti in fosili 
v strukturah, kjer imajo danes 
bizeljski vinogradniki arhivirano 
marsikatero dobro buteljko. Na 
Bizeljskem je približnol50 tak
šnih jam, od tega jih je v redni 
uporabi manj kot 30. Največja 
med njimi je v lasti Janeza Šeko
ranje. Znane in zanimive za 
ogled so tudi Najgerjeva, Kel- 
herjeva, Balonova in Kovačiče
va repnica.

Pisana raznovrstnost
V vinskem hramu družine Ba

bič “Pr’ Mrazi” gost lahko pos
kusi vino iz soda, klet lepša zbirka 
majolk, v adventnem času pa je 
na ogled tudi zbirka jaslic lastne 
izdelave iz različnih materialov

(medeno testo, slano testo, lič
kanje, papir, tkanine, les, teste
nine. ..). Jaslice iz medenega tes
ta so atrakcija, za svojo zbirko jih 
je naročil tudi Etnografski muzej 
Slovenije.

V bližini je ena najlepših raz
glednih točk - znameniti “Lust- 
haus” v Drenovcu. V Orešju, na 
planoti pred mejnim prehodom, in 
reko Sotlo so arheologi leta 1938 
in 1939 izkopali del rimske na

selbine, imenovane Trojno mes
to in odkrili temelje dveh pozno- 
antičnih stavb.

Domačini so se spomnili tudi 
svojega sokrajana iz Orešja Anto
na Smeha Harryja kot prvega slo
venskega snemalca. Čeprav nje
gova hiša več ne stoji, je tam spo
minska plošča, do katere vodi 
Smehova pot.

V Gregovcah se ponašajo z 
največjim hrastom v Sloveniji, v 
Bizeljski vasi z mogočno lipo, ob 
vinski cesti raste drevored 200 let 
starih hruškovih dreves “most- 
bime”, po domače “mušpimc”. 

.Skozi osrednji del Bizeljskega - 
Sušico se vije istoimenski potok, 
na katerem so nekoč mleli številni 
mlini, v Zgornji Sušici pa se Jože 
Iljaž trudi rekonstruirati Jurčkov 
mlin kot turistično atrakcijo, ki bo 
služila svojemu namenu.

Bogata šolska 
zgodovina

Prvo organizirano šolo na Bi
zeljskem zasledimo v letu 1791, 
pravi dolgoletni ravnatelj v poko
ju Rok Kržan. Prvi začetki pa so 
bili po okoliških večjih stavbah že 
pred tem, prva šolska stavba je 
stala pri cerkvi na Hribčku od 
1824. leta, 60 let kasneje je zras
la večja, kjer zdaj domuje krajev
na skupnost, podružnici sta bili na 
Orešju in v Stari vasi. Sedanja šo
la je bila zgrajena 1975, ravnatel
jica Vida Najger pa je kljub po
trebi po prenovi montažnega ob

jekta ponosna na bogate dejavno
sti. Sola se edina v državi ponaša 
s šolskim vinogradom in s hra
mom pod sv. yidom. Zasajen je 
bil pred 40 leti, pred 10 leti so ga 
prenovili. Z raziskovalno nalogo 
o ptiču čebelarju so na državnem

tekmovanju ornitologov zmagali. 
Mladi povedo, da v tem delu Slo
venije gnezdi ena najlepših obar
vanih ptic v Evropi - čebelar (Ma- 
rops apiaster). V peskokopu Žup- 
jek je ena od naj večjih gnezditve- 
nih kolonij na Slovenskem, kjer

v stenah kremenčkovega peska od 
leta 1985 redno gnezdi 15 do 50 
parov ptic. Čebelarji so ptice se
livke, ki iz daljne Afrike priletijo 
na Bizeljsko, kjer gnezdijo od 
maja do avgusta.

Od leta 1991 organizirajo na 
šoli pevske festivale, prireditve v 
kraju in na šoli pa zabeli šolski 
ansambel Fru-fru pod mentor
stvom Vilka Ureka; z glasbo an
sambla in festivali diha tudi kraj. 
Letno šolo obiskuje okoli 150 
učencev, ravnateljica pa pričakuje 
porast.

Bogato družabno 
življenje

Društvo vinogradnikov in vi
narjev s turističnim društvom 
prireja tradicionalne vinske pri
reditve kot je Praznik vin na Bi
zeljskem. Za promocijo in 
ohranjanje danosti kraja skrbi še 
turistično društvo, z aktivno 
sekcijo za ohranitev naravne in 
kulturne dediščine, enako s ku
linaričnimi dobrotami aktiv 
kmečkih žena. Praznik so letos 
prvič skupaj pripravili za vse tri 
posavske občine. Športno druš
tvo septembra na Bizeljsko pri
vabi rekreativce na tek po 
domačih goricah. Da pesem, ki 
je bila večni spremljevalec vseh 
opravil v vinogradu več kot 25 
let, ne zamre, skrbi Moški pev
ski zbor Stara Vas - Bizeljsko z 
več kot 25-letno tradicijo ter ljud
ski pevci, ki zbrani okoli Franca 
Premelča-Puhpinterja negujejo 
zlasti ljudske in “vinske” viže. 
Aktivni so tudi lovska bratovšči
na, izgnanci in upokojenci.

PGD Bizeljsko bo prihodnje 
leto praznovalo 110 let delova
nja. Ob godovanju zavetnika na
črtujejo Florijanovo mašo. Bi

zeljsko je centralna enota 1 
društvi Stara vas in Orešje, ld 
imajo enkrat do dvakrat leti)0 
skupne vaje. Poveljnik sektorja 
Ervin Kovačič je nekoliko razo; 
čaran, ker so po kategorizacij1 
Občinske gasilske zveze Brežic0 
šele čez 12 let upravičeni do na
bave nove avto cisterne, ki je ^ 
zdaj stara 24 let, služiti pa m°fa 
predvsem v hribovitem teren0' 
Kljub temu je članstvo številu0' 
izredno pomlajeno, pred 6 leti pa 
so uspeli zgraditi novi dom-

Suzana Valita^

Okoliški hribi so posejani s kar petimi podružničnimi cerkvami, 
Sv. Duh v Vitni vasi, Sv. Andrej v Dramlji, Sv. Vid v Janeževi 
gorci kot znamenita razgledna točka, Sv. Anton v Drenovcu in Sv. 
Magdalena v Orešju. Vaščani sojih delno obnovili, kljub temu se 
bo treba lotiti prenove vseh, pravi župnijski upravitelj Vlado Lesko
var. V veliki meri poteka prenova farne cerkve sv. Lovrenca iz 13. 
stoletja v središču Bizeljskega, zdaj je prebeljena notranjost in pred 
dnevi prenovljene freske, v prihodnjih letih čakata na obnovo še 
fasada in streha. Cerkev krasijo prenovljene orgle s 14 registri. Za 
obnovo je daroval duhovnik - prelat dr. Anton Kovačič, po rodu 
Bizeljanec. Aprila letos je bila z blagoslovom škofa končana 
popolna prenova župnišča ter delna ureditev okolice, kije zahtevala 
17 milijonov SIT. V njem se nahaja Slomškova spominska soba, 
saj je na Bizeljskem nastopil prvo službo leta 1825 in ostal do 
1827. Enako je na ogled zbirka Naravne in kulturne dediščine 
sekcije Turističnega društva. V bližino so še Sv. Gore, znane kot 
staro romarsko središče z baziliko iz leta 1265, posvečeno Mariji.

Marija Sušnik ob delu svoje zbirke prikazuje cepljenje trte.

Šolski zborček pod vodstvom Vilka Ureka.
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avtomobilizem za lepši videz

Renault Thalia 1.6 16V Dynamique
Že 1999 se je Cliu pridružila 

sestra, ki je predvsem nekaterim tr
gom ponudila možnost več. Thalia 
je prišla iz Turčije, s seboj prinesla 
nahrbtnik in ga uspešno prodajala 
tndi na našem tržišču. Seveda pa je v

nega prostora, ki ga spreminja v li
muzino, zanj ni bilo predvideno. A 
le zakaj bi se s tem obremenjeval 
nekdo, ki išče več kot 500 litrov 
prtljažnika in mu je Clio všeč. Ko mu 
povemo še, da je Clio s takim prt

casu, ko je Clio doživljal spremembo 
'n Pomladitev, tudi sama zahtevala 
iePotno operacijo. Ta je popolnoma 
j^Pela in nova Thalia je zdaj veliko 
®Pša, pravzaprav enaka Cliu. Razli
tje opazna le za zadnjimi vrati, kjer 
Pa se mnenja opazno delijo. Tam 
nnmreč stoji prtljažnik, tako kot ne- 
°č pri španskem “Renault siette”,
^ prav lep.
Clio je nastal kot mala kombi li

muzina. Breme dodatnega prtljaž-

^Vlotor:
' vrstni štirivaljnik 
' Prostornina: 1598 cm3 
' največja moč: 107 KM (77 kW) 
- navor: 148 Nm pri 3750/min.

ljažnikom (ime mu je Thalia) celo ce
nejši, nam je vse jasno. Thalia je uspe
šen model, ki ga imajo radi tako kupci 
kot prodajalci.

Njena notranjost je skorajda taka 
kot pri Cliu. V našem primem je bila 
dvobarvna, narejena iz kakovostnega 
materiala in opremljena tako, kot se 
za avtomobil današnjega časa spo
dobi. Našteto se skriva za oznako 
Dynamique, ki poleg ostalega prinaša 
še aluminijasta platišča, servo volan, 
ABS, dve blazini, elektriko, confortni 
paket in radio kasetofon z obvolan- 
skim upravljalnikom. Če Thalio 
izberete v času katere od prodajnih 
akcij, boste zlahka dobili še klimo. 
Naša jo je imela in je v vročem vre
menu prišla še kako prav, čeprav je

kdaj pa kdaj komajda ohlajala pregre
to notranjost.

Prostor, s katerim se v Thaliji 
srečamo, je glede na njeno medosno 
razdaljo kar velik. Prednja sedeža sta 
udobna, na zadnji klopi pa se udobje 
spreminja v odvisnosti od velikosti 
prednjih potnikov. Prtljažni prostorje, 
kot sem že povedal, ogromen. Dopol
njujejo ga predali v notranjosti, po
grešal bi le še kakega na sredinski 
konzoli.

skim menjalnikom pravšnji pogon za 
sproščeno vožnjo. Priganjanje, tudi 
ko je Thalia polno obremenjena, ni 
potrebno.

Lega, ki jo Thalia ponuja na cesti, 
je pričakovano nekoliko slabša od 
Cliove. To je popolnoma logično, saj 
je Thalia daljša in kljub enaki me
dosni razdalji teža ni enako razpore
jena. Prtljažni prostor namreč sega 
kar krepko čez zadnja kolesa, kar je 
čutiti predvsem pri daljših, hitro vo-

Motor, ki je poganjal testno 
Thalio, je bil 1.6-litrski 16-ventilski 
stroj. To je motor, ki ga sicer že dobro 
poznamo in je v kombinaciji s po
srečenim ter natančnim petstopenj

Zmogljivosti:
- najvišja hitrost 191 km/h
- pospešek 0-100 km/h: 9,9 s
- poraba po podatkih proizvajalca: 
5,6/6,2/8,9 100 km
- testno povprečje: 8,41/100 km

Ženih zavojih, kjer Thalia rada malce 
“zaplava”. Vse v mejah norme in 
pričakovane varnosti, kije pri Renaul
tu že na zavidljivi ravni.

Thalia ni lepotica, niti ni namen
jena lepotnim tekmovanjem, ker je 
predvsem “delavka”. S svojim ve
likim prtljažnikom in atraktivno, celo 
od Clia nižjo ceno bo prepričala veli
ko mladih družin, zaradi česar se bo
mo morali privaditi tudi na njen ne 
prav lep zadek.

Aleksander Krebelj

iz majhnega zraste veliko
A

Barvni tipi
Poznamo štiri vrste barvnih tipov. Vsakemu tipu pristajajo 

barve enega od letnih časov: pomladni, poletni, jesenski in zimski 
tip. Pomladnim in jesenskim tipom bolj pristojijo topli toni, polet
nim in zimskim pa hladni toni. Vendar tudi med toplimi in hladni

mi toni obstaja razlika. Na 
primer zimski tip se rad kaže 
v močnih hladnih kontrastih, 
medtem ko so za poletni tip 
značilni hladni zamolkli, 
pastelnejši toni. Prav tako lju
bi jesen močnejše tople barve 
in pomlad pastelne, bolj než
ne. Radarje vaša koža rumen
kasta, ima zlat podton, vam 
bolj pristojijo tople barve. 
Medtem ko vam v primeru, da 
imate bledikast, skoraj neopa
zen siv ton, bolj pristoji hlad
na barva.Prihod

Verjetno vsak posameznik oziroma posameznica zelo težko 
ustvari objektivno sliko o samem sebi. Zato se tudi največkrat 
delajo “kiksi” (napake) pri samem ličenju in oblačenju. Včasih 
nam veliko škode naredi tudi sama moda, ki ji sledi vse večja 
populacija. Moda je lahko lepa, spremljanje modnih trendov je 
pozitivno, vendar pa moda učin
kuje kot pranje možganov. Če 
samo pogledamo v izložbe tr
govin. V modi je na primer 
vijola barva. Kamorkoli po
gledamo, nas obdaja vijola.
Tudi če nam ta barva po barv
ni lestvici ne pristoji najbolje, 
si bomo kupili nekaj v vijola 
barvi že zato, ker jo imajo vse
povsod. Enake zapovedi velja
jo tudi pri ličenju. Saj ni nuj
no, da vam vijola sploh ne pa
še, ampak v barvah, ki so pri
merne za vaš tip, ste lahko vi- Odhod 
deti privlačnejše.

Pri spoznavanju barvnega tipa je pomembna vaša polt in 
barva las. Ali imate rdečico na licih, ali vaša koža močno pordi 
na soncu, imate pegasto ali močno bledo polt, so vaši lasje svetli, 
rjavi, rdečkasti ali močno čmi?

O vsem tem bom pisala v naslednji številki. Do takrat pa lep 
pozdrav Alenka Dimbek (tel.št. 07/49-61-775) 
e-mail: alenka@alenkinstudio.com http: www.alenkinstudio.com

Počitniške delavnice
Krško - V organizaciji A-Helpa iz Brežic se v prostorih Mladinskega 

u ,ntra Krško vsak četrtek odvijajo ustvarjalne delavnice, ki se jih 
dežujejo otroci iz Krškega. Iz ene takšnih smo prejeli tudi fotografijo.

Zabava ob vodi
d0|TOstanjevica na Krki - Da se poletje lahko preživlja tudi v 
k acern kraj^ zgovorno priča fotografija iz Kostanjevice na Krki, 
Vir 'mai° tudi otroci veliko možnosti za zabavo. Tako so zanje pripra- 
v gugalnico”, s pomočjo katere se radosti na reki Krki spremenijo 

ravo dogodivščino.

Pestro tudi v Brežicah
Brežice - Tudi Center za socialno delo Brežice je pripravil pester 

počitniški program za otroke iz Brežic. Tako so najprej popeljali skupi
ni 110 šolarjev na 10-dnevno letovanje v kolonijo v Savudrijo, aktiv
nosti pa so takoj ob prihodu nadaljevali s 14-dnevnim programom, ki 
je zajemal ustvarjalne delavnice, sprehode v naravo, jezdenje, ogled 
vojašnice in še marsikaj zanimivega.

Iz morskega “uživanja” smo si fotografijo izposodili, na preostalih 
aktivnostih pa smo jih kar obiskali. Udeležencem smo sicer malce 
zavidali, ko so uživali v brezskrbih počitniških dneh, a takšne si otroci 
tudi zaslužijo.

Najmlajši so se v Savudriji najraje zadrževali v vodi, varno z 
“rokavčki” in podobnimi pripomočki.

Na aktivnostih so se otroci lahko preizkusili tudi v ježi. Zevnikovi 
krotki konjiči so jih varno nosili na svojih hrbtih.

moda
Jesen-zima 2002/03! Popusti.. .konec počitnic.. .nova KOLEKCIJA! 

Modni oblikovalci modnih prestolnic so svoje prve modne navdihe že 
predstavili. Nekaj ugotovitev je pred vami.

New York se je pustil navdušiti uniformam, flower povver, flamen- 
co..., predvsem so se predstavili s slogi, s katerimi si v središču pozor
nosti. Raznovrstna paleta barv, kombiniranje velikega števila različnih 
materialov. To se je pokazalo v vseh modnih prestolnicah. Na primer 
nežna svila z grobim tvidom. V Londonu so tokrat pokazali svoja 
umetniška izražanja z barvami, materiali in slogi! Navdihi so bili iz 
trideseti, petdesetih in sedemdesetih let. V oči so padla krila s hlačami, 
tudi v vseh modnih dogajanjih. Milano je prevzela folklora in Pariz 
romantika oziroma zgodovina. Vsako mesto je gradilo osnovo na svojih 
zamislih. Če pa naredimo črto, je ugotovitev naslednja: več slogov, velika 
izbira barv, mešanje grobih in nežnih materialov ter različne vrste oblačil, 
od kril, dolgih in kratkih ali do kolen, širokih, ozkih. Plašči bodo polni 
volumna, hlače krajše, dolge, široke. Ne skrbite, niso nam dali na izbiro 
le enega sloga, ene barve in enega materiala. Ponovno bomo uživali pri 
kombiniranju, ko bomo izbirali novo kolekcijo. ^ Štraus
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... na Dolenjskem, 
v Beli krajini in Posavju

HOROSKOP
OVEfi

Kmalu bo konec vaše negotovosti, saj se bo vaš 
planetni vladar Mars, mitološki bog vojne, na nebu obrnil 
in začel spet korakati naravnost in odločno, strumno in 
pogumno naprej. Z njim vred pa tudi vi.

BIK
Na finančnem področju vam še naprej grozijo udar

ci. Izdatke skrbno nadzorujte, ko se vam bo zdelo, da 
vse tiste stvari nujno potrebujete. V ljubezni se lahko 
nekdo izkaže za nezanesljivega.

DVO JCKA
Zelo lepo obdobje, saj se bo v vaše znamenje kmalu 

preselila vladarica ljubezni - Venera. Rojeni junija boste 
zelo zgovorni, a nič preveč, kajti vaše besede bodo padle 
na plodna tla.

Km
Uspelo vam bo, da v morebitnih težavah ohranite 

notranji mir in zaupanje. Če ste rojeni junija težav še opa
zili ne boste. Rojeni julija boste klepetavi, zato boste nave
zovali nove stike in zapravljali za telefon.

LEV
Kmalu boste lahko dokazali, da ste kavalir ali ple

menita oseba, ki zna drugim celo priskočiti na pomoč. 
Energije boste imeli za dva, še posebno, če ste rojeni 
avgusta.

DEVICA
Znašli se boste med dvema ognjema - ali pa ostali 

v tej igri, ki ste jo prisiljeni igrati že nekaj časa. Boste 
vsaj vedeli, kdo je tisti, ki vas ne mara in se z njim 
lažje spopadli.

TEHTNICA
Ugodno obdobje za tehtnice, saj se bo vaša vitalna 

energija začela zviševati. V ljubezni bo sreča na vaši strani, 
še posebej, če ste rojeni oktobra. Le ne vdajte se negativ
nim čustvom, ki se vas lahko polotijo.

ŠKORPIJOH
Kmalu vas bodo dosegle zanimive novice, postali pa 

boste tudi bolj komunikativni in odprti za mnenja drugih.
To velja posebno za rojene v prvi polovici novembra, ok
tobrski škorpijoni boste še bolj razpoloženi in srečni.

STRELEC
Prihaja dinamično obdobje in lahko se zgodi marsi

kaj. V prihodnjih dneh bodite pozorni na morebitna 
znamenja ljubosumja in drugih negativnih čustev, ki 
lahko spodkopljejo vašo srečo v ljubezni.

KOZOROG
Mikalo vas bo, da bi odpotovali kam daleč - morda 

pa to tudi storite! Če ste rojeni decembra, boste srečevali 
stare prijatelje, če januarja, pa vam bo ljubše v samoti s 
knjigo v roki.

vodnar
Se naprej se boste znali zabavati bolje od drugih, 

posebno čez vikend, ko vas bo potegnilo v veselo druž
bo, med prijatelje, znance. Pazite na zdravje in denar - 
nakupe odsvetujemo.

RIBI
Čeprav boste imeli v zasebnem življenju nekaj težav, 

boste znali na svoj položaj pogledati z optimizmom.
Svetujemo vam branje literature, ki povzdigne duha - 
pomagalo bo.

nagradna križanka

Nagrade
Nagrade, ki jih poklanjata 
Športno rekreativni center Grič - 
Mitja Oštrbenk s.p.,
Čatež ob Savi ter Extreme team 
Čatež ob Savi za pravilno rešitev, 
prejmejo:

1 .nagrada -
izlet s kanujem za 4 osebe 
Maja Volčanšek,
Brežina 43, 8250 Brežice

2. nagrada -
najem piknik prostora 
Marjan Zidar,
Mali Kamen 24, 8281 Senovo

3. nagrada - 
majica
Milka Papež,
Cesta na grad 30, 8290 Sevnica

Pravilna rešitev prejšnje nagradne 
križanke v vodoravnih vrsticah se 
glasi:
ITALI, KELIH, A REKA. 
OMAN, SARA, KLOROFIL, 
NIL, LAVATORU, KO, OGI- 
NO, ENOLOG, PADAR, NE- 
NE, OR, MAJARON, TIB
ERA, ATIKA, ENADEMA, 
ADAR, CARINIK, NANA.

Rešitev nagradne križanke 
pošljite do petka, 16.8.2002, 
na naslov:

V

Uredništvo časopisa SavaGlas, 
Trg izgnancev 12, 8250 Brežice 
s pripisom “Nagradna križanka”.

Za pravilno rešitev bomo 
upoštevali rešitev cele križanke, 
ne le gesla!
Fotokopij ne upoštevamo!

/ 2 3 2 4
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Kino Brežice
Četrtek, 8.8., ob 19. uri Možje v črnem 2, ZF komedija, ob 21. 

uri Časovni stroj, ZF akcija; petek, 9.8., ob 19. uri Možje v črnem 
2, ob 21. uri Časovni stroj; sobota, 10.8., ob 19. in 21. uri, Možje v 
črnem 2, ZF komedija; nedelja, 11.8., ob 19. in 21. uri Možje v 
črnem 2; ponedeljek, 12.8., ob 19. in 21. uri Možje v črnem 2; 
torek, 13.8., ob 19. in 21. uri Možje v črnem 2; sreda, 14.8., ob 19. 
uri Betty, komedija, ob 21. uri, Možje v črnem 2; četrtek, 15.8., ob 
19. uri Možje v črnem 2, ob 21. uri Betty; petek, 16.8., ob 19. uri 
Možje v črnem 2, ob 21. uri Betty; sobota, 17.8., ob 19. uri Možje 
v črnem 2, ob 21. uri Novi frajer, komedija; nedelja, 18.8., ob 19. 
uri Možje v črnem 2, ob 21. uri Novi frajer; ponedeljek, 19.8., ob 
19. in 21. uri Novi frajer; sreda, 21.8., ob 19. uri Bandita, akcijska 
komedija, ob 21. uri Hartova vojna, vojna drama.

Kulturni dom Krško
Četrtek, 8.8., ob 20. uri Kate&Leopold, romantična komedija; 

petek, 9.8., ob 19.30 Druga najlepša stvar, komedija, ob 21.30 
Kate&Leopold; sobota, 10.8., ob 19.30 Druga najlepša stvar, ob 
21.30 Kate&Leopold; nedelja, 11.8., ob 20. uri Druga najlepša 
stvar; četrtek, 15.8., ob 20. uri Banditi, kriminalna drama, petek, 
16.8., ob 19.30 Načrtovalka porok, ob 21.30 Banditi; sobota, 17.8., 
ob 19.30 Načrtovalka porok, romantična komedija, ob 21.30 Ban
diti; nedelja, 18.8., ob 20. uri Načrtovalka porok, četrtek, 22.8., 
Dirka, akcija.

glasba

KOUPAFEST 2002
Podzemelj - Klub belokranjskih študentov je minuli konec 

tedna že četrto leto zapored organiziral KoupaFest, festival 
glasbe, športa in umetnosti, na katerem se je po besedah orga
nizatorjev letos zbralo okrog 10.000 obiskovalcev, ki so uživali 
na bregovih neokrnjene belokranjske lepotice - reke Kolpe.

V treh sončnih dneh je organizatorjem uspelo združiti prijetno 
druženje z raznoliko ponudbo glasbe, športa in umetnosti, saj so si 
obiskovalci KoupaFesta poleg večernih nastopov uveljavljenih glas
benikov lahko ogledali tudi bogat kulturni program mednarodnih 
gledaliških skupin, ki so se predstavile na malem odru. Ob Kolpi so 
potekale razne zabavne in športne igre ter ustvarjalne delavnice. Glavni 
oder pa je bil v celoti namenjen glasbenim skupinam Jazoo, Srečna 
mladina, Elektrobuda, Šomazgoon, Black soul band, Štirje pravi ded
ci, Broken Lock, Moveknowledgement, The Stroj, Vladko Stefanovski 
trio, Ana Pupedan, nedelja pa je bila rezervirana samo za legende - 
člane skupine Laibach.

Tanja Grabrijan

poročili so se...
Krško

Na sedežu Upravne enote v Krškem sta 6.julija izrekla “da” Bojai* 
Skrbinek iz Dolenjega Leskovca in Vesna Macur iz Brestanice, 13. juli
ja Marjan Šinkovec iz Cilja in Vida Mlakar iz Koritnice, 20. julija p3 
sta se poročila še Aleksander Dular s Senovega in Josipa Belan iz M' 
tunovca, Republika Hrvaška.

V Kostanjevici sta 13. julija sklenila zakonsko zvezo Aleš Cuderma8 
iz Idrije in Tjaša Vižintin iz Ljubljane, 20. julija še Gordan Sladič d 
Sajenic in Darja Šurla iz Dolnje Težke vode, 27. julija pa sta se tah1 
poročila Jože Pleterski iz Krškega in Bojana Pirc iz Jelš.

Sevnica
6. julija so življenjski “da” izrekli Boštjan Župevc in Tatjana Zal1' 

rastnik, oba iz Jagnjenice, Miran Klukej z Vrhka in Mateja TVstenj^ 
iz Prevoj pri Šentvidu ter Matej Košir iz Brestanice in Rosvita Juhs 
Senovega. 20. julija sta se na gradu poročila Matjaž Trupi iz Zabukovj3 
in Jožica Kozole z Mrzle Planine ter Tomaž Krejan iz Sevnice in Su23' 
na Blažič z Mirne.

Brežice
V gradu Mokrice na Rajcu sta 6.julija zakoasko zvezo sklenila M8*" 

ko Gerjovič in Sabina Proselc, oba z Rigonc, 13.julija Mitja Režma*1 |Z j 
Maribora in Nina Zorko s Sel pri Dobovi ter Boštjan Kartuš s Senove^ 
in Alenka Bratanič z Bojsnega. 20.julija so se poročili Aleksandar J°vil’ 1 
novic iz Cumovca in Leonida Zagmajster iz Brežic ter Simon Baj#1 
Dragomera in Metoda Patemost iz Ljubljane. 27. julija pa sta se taj8 j 
poročila še Aleš Utenkar iz Gabrovke in Martina Demikovič z OreŠr

h
V skladu z Zakonom o varstvu osebnih podatkov objavljam0 

podatke mladoporočencev, ki so soglašali z javno objavo.
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Umetnost tolerance

Mladi dokazali, da znajo, zmorejo
in so za zgled

Brežice - Deset dni je bilo mesto Brežice “Evropa v malem”, ko sta Mladinski center in Društvo študentov Brežice organi- 
zirala srečanje mladih iz enajstih držav. To je bilo srečanje kreativnosti, razumevanja, spoštovanja in prijateljstva pod 
Joganom THE ART OF TOLERANCE, omogočeno s podporo Evropske skupnosti, Ministrstva za kulturo, Urada za mladi
no, Občine Brežice in razumevanjem mnogih drugih.
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Srečanje iz razloga, ker mla
dim ni vseeno, kakšna je kultur
na odprtost mesta, v katerem živi
jo. in tudi pokazati, kakšne so 
možnosti mednarodnega kultur
nega udejstvovanja, ki se v doma
čem okolju ponujajo. Organiza
torji so svoj trud in energijo vlo- 
'dli v druženje, kije zajemalo dva 
Velika dogodka: mednarodno 
mladinsko izmenjavo 66 mladih 
!z Španije, Portugalske, s Češke, 
!? Litve, s Finske in iz Slovenije. 
L so skozi 9 kreativnih delavnic 
~ kolažnega stripa, fotografije, 
nmbienta, video arta, gledališča, 
Zldnih poslikav, tolkal, grafične

knjige in Street performanca prvo 
avgustovsko soboto v grajskem 
parku pokazali svoj odnos do 
različnosti, enakosti in strpnosti. 
Aktivno medkulturno učenje pa 
so izražali tudi skozi desetdnevne 
športne treninge, koncerte in dru
ge zabavne programe.

Vzporedno z THE ART OF 
TOLERANCE je Društvo študen
tov gostilo pet partnerskih orga
nizacij s 16 predstavniki iz Bolga
rije, Bosne, Velike Britanije, 
Madžarske in Makedonije. Ti so 
razpravljali o možnostih povezo
vanja med organizacijami iz za
hodnih držav in o izvedbi skup-

Mladi glasbeniki “oživljajo” 
gradove

Pišece, Sevnica - Ob Festivalu Brežice potekajo po okoliških gradovih v 
°savju in na Dolenjskem še študentski festivali. Na prvem minuli petek so 

’Ka8rajskem dvorišču mogotca iz 12. stoletja nad Pišecami predstavile štiri 
JUboljše iz mednarodnih mojstrskih tečajev, ki so se pravkar iztekli. Maja 
"^jnik na kljunasti flavti, Lucie Peliškova na traversu, Maud van Thienen 
a čembalu, ob prodornem sopranu Nine Kompare. S srednjeveško glasbo 

dan kasneje predstavile še v Lutrovski kleti sevniškega gradu, 
v m petek bodo na pišečkem in v soboto na sevniškem gradu nastopili 

denti glasbene akademije s Poljske, čež 14 dni pa bosta na obeh gradovih 
gostovali še študentki glasbene akademije iz italijanskega Bolzana. S.V.

Patricija Čular, Ulrike Seifert, Anja Zorko, Branka Kopinč in Primož 
Hrastovšek

nih projektov s temeljem sodelo
vanja na razumevanju strpnosti v 
njihovih državah.

Sicer pa so kreativno medse
bojno sodelovanje mladi pokazali 
že na sobotnem dopoldanskem 
“mini marketu”, ko so staro mest
no jedro na Cesti prvih borcev 
mnogim meščanom dodobra po
pestrili s pestro ponudbo na 17

stojnicah od domačih likovnikov, 
preko izdelkov domače obrti, roč
nih del begunk, umetniških in uni
katnih darilnih izdelkov do me- 
darjev in druge turistične ponud
be, sam dogodek pa popestrili še 
z vabljivim zabavnim programom 
domačih in tujih umetnikov ob 
glasbi in plesu.

Natja Jenko Simčič

Greentown Jazz Band
Podsreda - V okviru glasbenega poletja na gradu Podsreda se 

je predstavil vrhunski ansambl Greentown Jazz Band iz Ljubljane. 
Sest glasbenih entuzijastov že dvajset let na visoko profesionalni 
ravni neguje tradicijo dixilenda in swinga in so redni gostje na 
številnih svetovnih festivalih. Letno nastopijo na približno 80 kon
certih v tujini, so česti gostje domačih in tujih televizijskih postaj 
(tudi koncert iz Podsrede je posnela slovenska TV).

Za svoj velik uspeh pa glasbeniki v bandu štejejo prenos koncer
ta, ki so ga imeli v Sacramentu v Kaliforniji po valovih'radia Voice 
of America Jazzz Hour.

Borut Bučar na klarinetu, Tomaž Grintal - trobenta, Peter 
Hudobivnik - trombon, Lado Rebrek - bas, Silvester Stingl - 
klavir in Šalih Sadikovič - bobni so nepogrešljiv del slovenske 
glasbene scene in kulture, njihovi nastopi pa po energiji, ki jo 
izžarevajo na odru, predstavljajo pravo “hvalnico življenju”. B.D.

slovenski dom - naš drugi dom

Rojaki od Kvarnerskega zaliva do juga Istre
krovno organizacijo Zveze slovenskih društev na Hrvaškem delujeta več kot 70-letni zagrebški Slovenski dom in drugi, 

Bot 50-letno tradicijo, “Bazovica” Reka. Potrebo po ohranjanju identitete so po osamosvojitvi obeh držav začutili 
ltsBi Slovenci, ki so letos zabeležili 10- letnico zavzetega delovanja v društvu “Triglav”, željo in nujnost po drugem sloven- 

t m domu pa izražajo v zadnjem času tudi istrski Slovenci v društvu “Istra” Pula, šibenski v društvu “dr.France Prešeren” 
er dalmatinski v društvu “Lipa” Dubrovnik.
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identitete in predstavitvi svojega 
naroda pripadnikom vseh drugih 
v istem kraju.

Predsednik Vitomir Vitaz:
“Po osamosvojitvi naših dveh do
movin je društvo postalo pravo 
središče za rojake; najprej kot prvi 
sedež Zveze Slovencev na Hrvaš
kem, skupne krovne organizacije 
slovenskih društev v novi državi 
od leta ’92 do ’96, nato pa še kot 
organizator rednih Konzularnih 
dni v sodelovanju z Veleposlaniš
tvom RS v Zagrebu.

Ta srečanja potekajo že peto 
leto, naše rojake pa konzularni 
predstavniki seznanjajo z vsemi 
aktualnimi informacijami iz ma
tične domovine. Tako je “Bazovi
ca”, katerega članstvo se je v 
minulih letih zelo povzpelo, po
stala resničen dom za vse, ki ne 
morejo tako pogosto v domači 
kraj.

In prav je tako, ker je bil ta 
občutek skupnosti in hkrati spo
štovanja različnosti temelj že od 
samega začetka delovanja, tak 
temelj pa je tudi prispeval k bolj
šemu razumevanju z drugimi

društvi in skupinami, ki se ravno 
tako trudijo obogatiti civilizacijsko 
in kulturno raven našega mesta.”

Slovensko identiteto v “Bazo
vici” ohranjajo mešani pevski 
zbor, folklorna skupina in dram
ska skupina.

Že samo ime društva Sloven
sko kulturno prosvetno društvo pa 
govori o tem, daje bil že od vse
ga začetka namen njegovih us
tanoviteljev organizirati tudi res
no delo z najmlajšimi, šolo, kjer 
bi se otroci izobraževali v ma
ternem jeziku in tako še bolj ob
čutili stike z rojstnim krajem svo
jih staršev. Pri tem hotenju so se 
rojaki dolgo obdobje ubadali s 
težavami, od pomanjkanja dena
rja do ustreznih kadrov, po osa
mosvojitvi pa seje leta ’94 v so
delovanju s takratnim Mini
strstvom za šolstvo in šport RS v 
“Bazovici” začel dopolnilni pouk 
slovenskega jezika in kulture.

Sedež društva je v Podpinjolu 
43, kjer bodo vsi obiskovalci ved
no dobrodošli, pravita predsednik 
Vitomir Vitaz in tajnica Marja
na Košuta.

Organizirati pouk 
slovenskega jezika

“Povezati vrtičkaije, mladino in 
odrasle ter ustanoviti pevski zbor, da 
bomo v društvu peli slovenske pesmi, 
to bo naša prednostna naloga, pa tudi 
urediti članstvo in uresničiti vse ostale 
akcije, ki smo sijih zadah”, je dejala 
predsednica leto dni mladega Sloven
skega kulturnega društva (SKD) “Is
tra” Pula Alojzija Slivar, ki jo je živ
ljenje iz Slivnice pri Kostanjevici 
pripeljalo v Pulj. Za delovanje pa je 
potreben prostor. Hrvaška država je 
zainteresirana, da društvo zaživi in so 
tako že pred podpisom pogodbe za 
prostor. Društvo je član Zveze sloven
skih društev na Hrvaškem, kjer jim 
je vodstvo pomagalo pri ustanovitvi, 
v zvezo sta delegirana že tudi dva nji
hova člana, za pomoč in nasvete pa 
so povezani še z vodstvom “Ba
zovice” in ‘Triglava”. Z močno last
no voljo in s pomočjo obeh domovin 
veijamejo, da bodo dosegli svoj cilj 
zase in 2000 rojakov, kolikor jih je 
evidentiranih v Istri.

Natja Jenko Sunčič

Poletje (vsaj) na posavskih 
gradovih

Sevnica, Brestanica - Na sevniškem gradu je nastopila pevka 
Lidija Kodrič in skupaj z Emilom Glavnikom, ki jo je v živo 
spremljal na klavirju, navdušila sicer maloštevilno publiko. Pri
pravila sta nepozaben večer slovenskih, ruskih in starogradskih 
pesmi. Koncert Lidije Kodrič (na fotografiji) in Emila Glavnika 
je bila tretja prireditev v sklopu sevniškega grajskega poletja. Prva 
je bila v začetku julija in sicer likovna kolonija Arspekta. Dela, 
nastala na tej koloniji, bodo razstavili 24. avgusta.V juliju so na 
sevniškem gradu nastopili dijaki brežiških srednjih šol in pod okril
jem Satiričnega gledališča Cerjak uprizorili srednjeveške pridige 
in balade. 15. avgusta bo na sevniškem gradu nastopila švicarska 
skupina Manufactur-ACID JAZZ, septembra italijanska skupina 
GOR s srednjeveško glasbo ter ob zaključku sezone, 13. septembra, 
še sevniški Big band pod vodstvom Roka Štirna. Otroci bodo 
prišli na svoj račun 29. avgusta, ko bo nastopil slovaški Piki teater 
z lutkovno predstavo Pika Nogavička.

Na sevniškem gradu pa se bodo zvrstili tudi trije študentski 
koncerti v okviru festivala Brežice.

Pestro je tudi poletje na gradu Rajhenburg. Doslej so pripravili 
že koncert romske glasbe s skupino Šukar, Big band fest, ki je 
tradicionalna oblika srečanja slovenskih big bandov in na katerem 
sta letos nastopila le big banda iz Krškega in Sevnice. Zanimiv je 
bil koncert etno-folk glasbe s skupino Terra folk, saj repertoar ob
sega obdelave irskih, židovskih, ruskih, ciganski, slovenskih, istr
skih in še kakšnih viž, kot tudi predelava znanih pop skladb, ki se 
jih lotevajo na samosvoj “terra folk” način. V okvir Poletja na gradu 
Rajhenburg pa sodi še koncert zasedbe String.si, ki slovensko glas
beno izročilo podaja v improvizacijskih aranžmajih. Koncert te 
skupine bo 30. avgusta. N.C.C.

Sovpadanja s Formo vivo
Kostanjevica - Mednarodni 

kiparski simpozij Forma Viva, ki 
se je rodil leta 1961, je konec 
osemdesetih let povsod, razen v 
Seči pri Portorožu, prenehal de
lovati. Po desetih letih mirovanja 
je kostanjeviška Forma Viva v letu 
’98 ponovno zaživela; na 
letošnjem so dleta vihteli Mus- 
tafa Skopljak iz Bosne, Nigel 
Ross iz Velike Britanije in Ty- 
rone Mitchell iz ZDA. Razstavo 
skulptur, nastalih na simpoziju, 
je v življenje pospremil koordi
nator Forme viveTomaž Brate.

Z odprtjem razstave skulptur 
pa je sovpadalo še odprtje 
razstave Emerika Bernarda z 
naslovom Sovpadanja, ki je na 
ogled v nekdanji samostanski Ptičnice, Alfonso Berridi (Špani- 
cerkvi v Kostanjevici. N.C.C. ja), 1998, hrastov les

napovedi
8. avgust
Sevnica - odprtje likovne razstave 5. KreArta, galerija Ana, ob 20. uri

10. avgust
Loka pri Zidanem Mostu - celodnevna prireditev Loška noč

15. avgust
Sevnica - koncert koventionalnega jazza v povezavi s poezijo sku
pine Manufactur iz Švice - Acid jazz, grad, ob 21. uri

24.avgust
Sevnica - odprtje likovne razstave Arspekta 3, grad, ob 20. uri
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športni ribolov It streljanje

Turizem in šport z roko v roki
Kostanjevica na Krki - V času od 19. do 25. avgusta bo Kostanjevica na Krki prizorišče 9. 
svetovnega prvenstva v lovu rib s plovcem za ženske. Ker to naše najmanjše mestece prav v 
tem času doživlja vrhunec praznovanj ob 750-letnici prve omembe mesta v pisnih virih, se v 
omenjeno prvenstvo vključuje aktivno tudi s svojo turistično ponudbo.

Sicer pa je bila dober mesec 
dni pred začetkom prvenstva 
sklicana tudi predstavitvena novi
narska konferenca, na kateri so 
člani organizacijskega odbora se
znanili javnost s potekom aktiv
nosti in samim svetovnim prven-

Joze Zagorc

stvom, hkrati pa je bila predstav
ljena tudi turistična aktivnost Ko
stanjevice oziroma tamkajšnje 
Turistično informativne pisarne v 
času trajanja svetovnega prven
stva.

Kot je uvodoma poudaril pred
sednik organizacijskega odbora in 
predsednik ribiške družine Ko

stanjevica na Krki Jože Zagorc, 
so prvič začeli razmišljati o orga
nizaciji tega tekmovanja že v letu 
’97. Kmalu so stekle tudi uradne 
aktivnosti, seveda pa je že od sa
mega začetka bila prisotna želja, 
da bi se prvenstvo odvijalo v sk
lopu praznika Kostanjevice. Leta 
2000 je bila na občnem zboru ri
biške družine uradno sprejeta tra
sa prvenstva in sicer gre za traso 
v Jerovcah, kije dolga dober kilo
meter in pol, na njem pa je možna 
postavitev 120 lovnih mest, širo
ka je 30 do 40 metrov, voda pa je 
na tem mestu globoka od 4 do 6 
metrov. Organizatorji pa so po
nosni tudi na priznanje, da gre za 
eno naj lepših naravnih tras v Ev
ropi. Do omenje javne predstavi
tve tekmovanja seje od 18 predvi
denih ekip prijavilo že 16 držav, 
vsaka ekipa pa šteje osem članov, 
od tega pet tekmovalk in eno re
zervo, tako da naj bi se v času 
prvenstva v Kostanjevici oziroma 
v Posavju zbralo preko 160 tujih 
udeležencev.

Tudi zato je še kako pomemb
na primerna turistična promocija, 
za kar je skrb prevzela Turistično 
informativna pisarna, v kateri bo 
v času prvenstva vedno na voljo

informator, ki bo goste usmerjal 
na oglede turistične ponudbe sa
me Kostanjevice in seveda tudi 
širše okolice, sodelovali pa bodo 
tudi z lokalnimi turističnimi vod
niki v regiji. Tudi na samem pri
reditvenem prostoru bo stala stoj
nica s promocijskim gradivom

Lea Marija Colarič iz Turistično 
informativne pisarne

Posavja, vsem udeležencem pr
venstva pa bodo ponudili kom
plete o turistični ponudbi Kostan
jevice in Posavja.

Vsekakor velja omeniti še na
črte slovenske reprezentance, ki 
jih je predstavil trener ekipe Du
šan Vučajnk, te pa so uvrstitev 
vsaj na 5. mesto. K.M.

Sprejem za Damjana Pavlina
Krško - V sejni sobi občine Krško je župan občine Krško Franci 

Bogovič pripravil sprejem za uspešnega mladega krškega športnika 
Damjana Pavlina, ki se je izkazal na nedavnem svetovnem prvenst
vu za invalide.

Župan občine Krško Franci Bogovič Damjanu Pavlinu predaja nagrado.

Damjan Pavlin namreč ni navaden človek in tudi ne običajen šport
nik. Za to, da v življenju dosega uspehe in to celo vrhunske, mora ta 
mladi mož vložiti neprimerno več volje, energije in truda, kot sicer 
vlagamo naporov običajni ljudje. Damjan Pavlin je namreč športnik 
invalid, ki seje leta 1999 prvič zares srečal s strelstvom, ko gaje trener 
Jože Arh povabil, da se pridruži četici strelcev Strelskega društva Les
kovec. Do takrat je namreč le spremljal treninge svojega brata. Kot je 
povedal trener Arh se je takoj pokazalo, da mnogo obeta in v društvu 
so takrat z lastnimi sredstvi kupili zanj primemo strelsko opremo, pred
vsem pa primemo puško. Strelska zveza je sicer obljubila svojo pomoč, 
ko bi začel dosegati primerne rezultate, a nihče ni pričakoval, da bi se 
to zgodilo že v slabem letu dni. Damjan je zelo hitro napredoval in 
svoje uspešno delo kronal s 3. mestom na nedavnem svetovnem prven
stvu invalidov. Daje res uspešen športnik, dokazuje tudi podatek, daje 
že izpolnil tudi predpisano normo za nastop na olimpijskih igrah v Ate
nah leta 2004 in v klubu se zavedajo, da jih čaka še ogromno dela, če 
želijo uresničiti zastavljene cilje na olimpiadi. K.M.

skoki v vodo

Prireditev je uspela
Kostanjevica na Krki - Športno dmštvo Otok Kostanjevica na 

Krki je organiziralo četrto tradicionalno prireditev “Skoki v vodo”. 
Tekmovalci so se pomerili na treh višinah in sicer so skakali s petih, 
sedmih in enajstih metrov. Na petih metrih je sodelovalo 8 skakalcev, 
zmagal pa je Gabriele Auber iz Trsta, dmgi je bil Anže Taborin iz 
Leskovca, tretji pa Rok Kneževič iz Kostanjevice.

Na sedmih metrih je skaka
lo 10 tekmovalcev, zmagal je 
Pino Auber iz Trsta, dmga je 
bila domačinka Alja Pincolič, 
tretji pa Tomaž Strel iz Mirne 
Peči. Na enajstih metrih pa se 
je pomerilo 12 skakalcev; 
najlepše je skakal Peter Mu- 
ravs iz Maribora, drugi je bil 
Pino Auber iz Trsta, tretji pa 
Mitja Zorman iz Velenja. Or
ganizatorji so podelili posebne 
nagrade naj starejšemu, to je bil 
Pino Auber, in najmlajši, kije 
štela le pet let in se je pogum
no pognala v globino vode s 
petih metrov, čeprav še ni pla
valka, to je bila Eva Molek. V 
nadaljevanju so sledile igre v 
vodi. K.M.

motokros

Superkros dirke
Jastrebarsko, Ključ Brdovečki - Na Hrvaškem se je začel pokal 

Alpe Adria v superkrosu, saj so pripravili kar dve dirki. Prva je bila 
nočna dirka na progi Mladina v Jastrebarskem, dan kasneje pa so v 
Ključu Brdovečkem, nedaleč od Dobove, pripravili še drugo dirko. Na 
obeh sta v mednarodni konkurenci nastopila tudi dva “fanovca” - To
maž Salobir in Nik Rovan. Nik Rovan se na nočni dirki v Jastrebar
skem ni najbolje znašel, v obeh vožnjah je slabše štartal. Tako je bil v 
prvi vožnji osmi, v drugi pa peti, skupno pa je bil za mesto slabši. Tudi 
Tomažu Salobirju proga, ki še zdaleč ni bila podobna superkrosu, ni 
najbolj ugajala; v močni konkurenci domačih tekmovalcev in Avstrij
cev pa je bil enkrat dvanajsti in drugič in tudi skupno pa enajsti.

V Ključu Brdovečkem je bila proga zelo zahtevna, polna dvojnih 
skokov in dolgih miz, tudi na njej so vozili dvakrat po 15 minut namesto 
običajnih desetih krogov, kar je motokrosiste zelo izčrpalo, mnogi pa so 
padli. Med njimi je bil tudi Nik Rovan, ki je v prvi vožnji padel že v 
prvem krogu, tako daje spet iz ozadja lovil konkurente. V drugi vožnji 
je bil na štartu uspešnejši, potem pa je pri prehitevanju zaostalih konkuren
tov za en krog naredil napako, tako daje v cilj pripeljal povsem izčrpan 
kot peti. Njegov klubski konkurent Tomaž Salobir je bil v obeh vožnjah 
in tudi skupno enajsti. Tudi njemu kot marsikateremu drugemu tek
movalcu zahtevna proga - polna skokov ni ustrezala, zato s svojo uvrstitvi
jo seveda ni bil najbolj zadovoljen.

gimnastika

plavanje nogomet
Trikrat najboljši Za uvod slovo

Kranj - Na plavalnem držav
nem prvenstvu za dečke in deklice 
je Matej Furst, član plavalnega 
kluba Celulozar iz Krškega, v 
kategoriji dečkov osvojil tri prva 
mesta. In sicer je zmagal na 50 m, 
100 m in 200 m hrbtno, na 50 m 
prosto pa je bil drugi.

Krško - Na stadionu Matije Gub
ca v Krškem so se novi drugoligaši, 
člani NK Krško Posavje srečali na 
tekmi šestnajstine finala Pokala Slo
venije. Gostili so ljubljanske prvo
ligaše Viator&Vektor. Kljub začetni 
premoči so domačini srečanje izgu
bili z rezultatom 0:3.

Spoštovani športniki, športna 

društva, klubi
Vabimo vas, da vse športne rezultate pošiljate najkasneje 

vsak ponedeljek do 10. ure na elektronski naslov 
karmen.molan@radio-brezice.si, sicer jih ne bomo mogli 
objaviti; to pa je tudi pravi naslov za vse dogovore v zvezi z 

obiskom v oddaji skupnega programa Radia Brežice in 
Radia Sevnica “Ponedeljkovo športno popoldne - 

ponedeljkov klepet”.
Dobrodošli med nami in veliko športnih uspehov!

Uredništvo

“Piran 2002”
Piran - Selekcijske telovadke Gimnastičnega društva RAIN Krško, 

ekipne državne vice prvakinje Al programa GZS v kategoriji kadetinje, 
so se v času od 27. julija do 3.avgusta 2002 mudile v Piranu na 5. polet
nih gimnastičnih pripravah, ki so potekale v tamkajšnji OS Cirila Kosmača.

V poletnem pripravljalnem obdobju so telovadke sicer redno trenirale 
v matični telovadnici OŠ J. Dalmatin Krško, kjer so zastavile osnove za 
gimnastične elemente in prvine višje težavnostne stopnje, ki so jih nato 
utrjevale na pripravah v Piranu, kar omogočajo tamkajšnji pogoji za delo, 
to je specializirana gimnastična dvorana in mehko doskočišče (t.i. 
gimnastična jama). Ob klasičnem gimnastičnem treningu so dale pou
darek kondicijskim pripravam, ritmičnim elementom, baletu in partemi 
akrobatiki. Telovadke so opravile osem štiriumih treningov.

konjeništvo

Spet župani v sulkijih
Šentjernej - V organizaciji 

Konjeniškega kluba Šentjernej se 
bo v nedeljo, 18. avgusta, v okvi
ru praznovanja občinskega praz
nika “Jernejevo 2002” na tamkaj
šnjem hipodromu odvijala velika 
kasaška dirka, na kateri se bodo 
zdaj že po tradiciji v eni točki 
pomerili župani bližnjih dolenj- 
sko-posavskih občin. Prireditev 
se bo začela ob 14. uri.

kolesarstvo

Rudi že desetič!
Kostanjevica na Krki - V

okviru praznovanj ob 750-let- 
nici Kostanjevice na Krki se bo 
v organizaciji Rekreativnega 
kolesarskega društva Krško 
(RKDK) v tem najmanjšem 
mestecu že desetič zapored 
odvijala rekreativna kolesar
ska prireditev “Rudijev memo
rial”, ki vsako leto privabi več
je število udeleženih kolesatjev.

Letošnja prireditev se bo 
odvijala v nedeljo, 18. avgusta, 
s startom ob 9. uri, udeleženci 
pa se bodo lahko prijavili za 
sodelovanje na startno-ciljnem 
prostoru pred gostiščem 
Kmečki hram v Kostanjevici 
vse od 7. ure dalje.

Tudi letos so organizatorji 
pripravili dve trasi, in sicer 
mali maraton za manj vzdr
žljive v dolžini 35 km in veli
ki maraton v dolžini 90 km za 
bolj izkušene. Maraton je iz
ključno rekreativnega značaja in 
ne tekmovalnega in bo potekal 
ob normalnem cestnem prome
tu. Ob prijetnem druženju bo tu
di letos poskrbljeno za bogat 
srečelov, kolesaiji, ki se bodo 
maratona udeležili, pa morajo 
poskrbeti za primemo opremo.

Vse dodatne informacije v 
zvezi s prireditvijo so na voljo 
na telefonskih številkah 041- 
959-478,041-401-524 ali 031- 
636-578.

atletika
Nizajo uspehe

Trst, Celovec - Na mednarod
nih atletskih mitingih so atleti AK 
FIT Brežice spet nizali uspehe. 
Tako je Jure Rovan zmagal v sko
ku s palico (5,25 m).

Slab teden dni kasneje je bil 
miting v Trstu, kjer je Primož 
Kozmus (FIT) zmagal v metu kla
diva (74,20 m), njegova sestra Si
mona Kozmus je bila v isti disci- , 
plini druga (55,15 m).

Na mitingu v Celovcu pa se je 
zmage veselila Janja Budna v 
skoku v višino (1,72 m).

________________Sava Glas, 7.8.2002

vleka vrvi
Gamsi na koprski 
noči

Koper - Člani Športnega 
društva Gamsi iz Sevnice so 
nastopili na mednarodnem tur
nirju v vlečenju vrvi. Turnirje 
v sklopu praznovanja “Kopr
ske noči” organiziralo Športno 
društvo Veseljaki iz Kopra. 
Nastopilo je šest ekip iz Slove
nije in sosednje Hrvaške.V ze
lo močni konkurenci so člani 
Športnega društva Gamsi zma
gali in se v skupnem seštevku 
točk v mednarodni slovensko 
- hrvaški ligi v vlečenju vrvi 
še bolj utrdili na prvem mestu.

Naslednji turnir bo 10. av
gusta 2002 na Logu pri Sevnici 
v organizaciji domačega 
Športnega društva Gamsi iz 
Sevnice. Dobrodošli so vsi lju
bitelji te športne zvrsti.

motokros
Tudi v Italiji je šlo

Ronchi - Nik Rovan je na zad' 
nji tretji dirki za pokal Alpe Adri^ 
v superkrosu v kategoriji član°v 
s 85 kubičnimi motorji osvojil ^ 
mesto med 24 motokrosisti iz Sl°' 
venije, Italije in Avstrije, njeg°' 
klubski kolega Domen Janc je bi* 
petnajsti, Tomaž Salobir pa šest' 
najsti. Omenjena dirka je Ni^ 
Rovanu v skupnem seštevku p0” 
nesla 3. mesto.

alpinizem
Vrnitev odprave

Posavje - Po dobrem mese^ 
dni se 7-članska odprava PosA' 
skega alpinističnega kluba (PAb' 
vrača iz enomesečne L alpinist 
čne odprave v Andih. Kakšne °s 
pehe so dosegali v tem času 1 
kako so minevali njihovi dneva^ 
lahko preberete tudi na njih0, 
spletni strani www.pak-klub-s. 
še vedno pa si lahko omislite hL 
spletni klepet z odpravo. O sv°J*. 
doživetjih in vtisih bodo poguC''_ 
alpinisti spregovorili tudi poslu* 
cem skupnega programa Ra(J 
Brežice in Radia Sevnica v p°a v 
deljek, 12. avgusta, ob 17.3°. 
“Ponedeljkovem športnem p°P° 
dnevu”.
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Z zakonom omejiti porabo alkoholnih pijač Posebni posegi za reševanje

Ne prohibicija, pač pa zdravje:
Ljubljana - Vlada bo v zakonodajni postopek vložila predlog zakona o omejevanju porabe alkohola, ki prinaša številne nove 
ukrepe za omejevanje porabe alkoholnih pijač. Ministrski zbor je potrdil besedilo zakona in ga poslal v državni zbor za 
obravnavo po rednem postopku.

Predlog zakona vsebuje ukre
pe in načine omejevanja porabe 
alkohola ter ukrepe za prepre
čevanje škodljivih posledic rabe 
alkohola, še posebej med mlado
letnimi osebami. Zakon pa ni edi
ni ukrep, ministrstvo bo namreč 
sprejelo še poseben program za 
omejevanje porabe alkohola in 
zmanjševanje škodljivih posledic 
rabe alkohola. Ukrepi za omeje- 
vanje porabe alkohola so zlasti 
prepoved prodaje in ponudbe al
koholnih pijač osebam, mlajšim 
°d 18 let, in osebam, ki kažejo 
očitne znake odvisnosti od alko
hola, uvedba časovnih omejitev 
Prodaje alkoholnih pijač in popol

na prepoved prodaje na mestih, 
kjer se izvaja dejavnost vzgoje, 
izobraževanja, zdravstva, športa 
ter v obratih javne prehrane.

Zakon predvideva tudi obvez
nost označevanja vsebnosti alko
hola na embalaži živil, ki vsebuje
jo alkohol, ter opozorila, da živilo 
ni primemo za otroke.

Slovenija se uvršča med drža
ve, v katerih imajo ljudje do alko
hola zelo pozitiven odnos. For
malnih in neformalnih omejitev 
uživanja alkohola je zelo malo, 
poraba alkohola na prebivalca pa 
je visoka. Za večino ljudi v našem 
okolju je pitje alkoholnih pijač ne
pogrešljiv del dmžabnega življe-

Registrirana poraba čistega alkohola na državljana Republike 
Slovenije, starejšega od 15 let, je leta 2000 znašala 10,9 litra, kar 
Pomeni, daje vsak državljan Slovenije, starejši od 15 let, popil v 
Povprečju 103 litre piva, 41,5 litra vina in 1,05 litra žganih pijač.

Preračunano na celotno populacijo, v katero so vključeni tudi 
otroci, je bila poraba čistega alkohola na osebo 8,6 litra (to je 86,6 
htra piva, 34,9 litra vina in 0,9 litra žganih pijač). S to porabo se 
Slovenija uvršča med države z veliko porabo. Zlasti zaskrbljujoča 
ie poraba alkohola med mladimi, ker se močno povečuje.

Ker je Slovenija po porabi alkoholnih pijač pri vrhu evropske lestvice, so 
ministri sklenili omejiti porabo alkohola. Če bo zakon sprejet, potem bodo 
steklenice z alkoholnimi pijačami v času od 7. do 21.ure le za “okras".

nja, tradicije in obredov. družine, lokalne skupnosti in
Posledično so velike tudi škod- celotno družbo. Neposredni in po- 

ljive posledice, ki jih čutijo posa- sredni učinki so številni in niso 
mezniki in celotna družba. Pitje omejeni zgolj na manjše število uži- 
alkoholnih pijač lahko škodljivo valcev velikih količin alkoholnih 
vpliva na telesno, duševno in so- pijač, ampak posredno vplivajo na 
cialno zdravje posameznikov, na celotno populacijo. STA/S.V.

Bizeljsko - Na regionalni cesti R-219 je zadnje julijsko popoldne 
iz smeri Brežic proti Bizeljskemu vozila 37-letna domačinka M.S. V 
bli,ini stanovanjske hiše pred naseljem Bizeljsko je po poročilu poli
cistov PU Krško zaradi vožnje preblizu desnega roba vozišča z Renault 
Meganom trčila v zaščitno kovinsko ograjo mostu. Odbilo jo je, vozilo 
pa je po udarcu ob zemljo obrnilo v nasprotno smeri vožnje in delno 
usločilo, tako da je voznica po trčenju ostala vkleščena. Pri Poklicni 
gasilski enoti (PGE) Krško smo izvedeli, da so bili na kraj klicani med 
zadnjimi, vse pa je presenetil njihov izredno hiter prihod na kraj nesreče. 
Voznico so namreč iz vozila rešili šele gasilci PGE Krško.

Ker je zdravnica sumila na poškodbo hrbtenice, je to dodatno zapletlo 
reševanje. Poškodovano so morali s posebnimi posegi rešiti iz vozila, 
pri tem so uporabili tudi hidravliko. Pri reševanju so morali poškodovano 
oskrbeti s posebnimi nosili, da se ne bi premaknila hrbtenica.

Vozilo je povsem uničeno, voznica je preživela.

Voznica je zadobila hude telesne poškodbe in so jo z reševalnim 
vozilom odpeljali v brežiško bolnišnico, kjer je ostala na zdravljenju. 
Po neuradnih podatkih poškodbe niso bile tako hude, vsaj na hrbteni
ci ne. Ob 16. uri popoldne, ko se je zgodila nesreča, je bilo vozišče 
mokro. Reševanje je bilo dve uri kasneje končano. S.V.

Nevarna pešpot
Sevnica - Ob južni strani bloka NHM 26 v Sevnici poteka pešpot 

°2- (ne)urejena bližnjica. Pot zvečer ni osvetljena, pokrov kanaliza
cijskega jaška je dvignjen za dober decimeter nad nivo poti, poleg 
tega pa na stezo sega balkon, tako da ga moraš zaobiti, sicer si raztreščiš 
glavo. Kot pravi blokovčan Janez Blas, ki se je (ponovno) obrnil na

®vniškega župana s prošnjo za rešitev problema, odgovorni ostajajo 
Vjhi in slepi. Na omenjeni stezi so se huje poškodovali že številni 

cani. Sevničani so upali, da bo ob asfaltaciji oz. ureditvi parkirišč 
ed NHM 25, 26 in 27, ki je pravkar končano, urejena tudi ta steza, 
s° jo izvajalci pustili neokrnjeno, 
l^o prihodnjič več sreče - do nove nesreče! N.Č.C.

Novi potni listi in nove cene
Slovenija - Modri potni listi R 

Slovenije, izdani po osamosvojitve 
naše države, so s 5. avgustom 
prenehali veljati. Upravne enote 
izdajajo nove, evropsko bordo 
rdeče potne liste, veljati pa so 
začele tudi nove cene. Po novem je 
potrebno za potni list odšteti okoli 
700 SIT več; tisti z 32 stranmi stane 
6000 SIT, debelejši z 48 stranmi 
pa 6500 SIT. V končno ceno, ki jo 
plača državljanke potrebno prišteti 
še plačilo upravne takse, ta znaša

2.480 SIT; skupaj boste torej za nov 
potni list odšteli 8.480 ali 8.980 SIT.

Za državljane, ki stari moder 
potni list zamenjajo pred potekom 
polovice veljavnosti, se obraču
nava upravna taksa le v polovični 
vrednosti. Po podatkih notranje
ga ministrstva je od začetka izdaje 
novih potnih listov vlogo za nov 
potni list vložilo več kot 700.000 
državljanov. Tisti, ki stare potne 
listine še niso zamenjali, to lah
ko storijo kadarkoli. S.V.

Republika Slovenija in Republika Hrvaška sta sklenili dogovor, 
da lahko s starimi potnimi listi, če so seveda še veljavni, vstopamo v 
Hrvaško še do 31 .oktobra letos, vendar moramo poleg njega ob pre
stopu meje pokazati še en veljavni osebni dokument s fotografijo.

Pridržanje do iztreznitve
Sevnica, 3.8. - Policisti so imeli v soboto polne roke dela na 

kopališču v Sevnici. 31-letni domačin J.K. je namreč razbijal in se 
na javnem kraju nedostojno vedel. Kršitelj je v vinjenem stanju kričal 
po gostinskem lokalu, ob tla pa je vrgel tudi dva kozarca. Nato seje 
odpravil do blagajne bazena, kjer je s kričanjem nadaljeval in razbil 
še stekleno šipo. Ker se tudi ob intervenciji policistov ni hotel pomiri
ti in ker je v vinjenem stanju s kršitvami nadaljeval, so policisti 
zoper njega odredili pridržanje do izteznitve. Zoper kršitelja so zaradi 
suma storitve kaznivega dejanja poškodovanja tuje stvari podali pred
log sodniku za prekrške in kazensko ovadbo na Okrožno državno 
tožilstvo.

Na cesti manj alkohola
Posavje - Policijska uprava Krško (PUK) je 26.julija na območju ce

lotne policijske uprave izvedla poostren nadzor prometa s poudarkom na 
ugotavljanju prisotnosti alkohola pri voznikih. Preizkus so opravili pri 72 
voznikih, štirim so začasno odvzeli vozniška dovoljenja, za dva voznika 
pa so odredili strokovni pregled, vendar gaje eden odklonil. Šest vozni
kov so predlagali sodniku za prekrške in izdali 4 plačilne naloge. Ugo
tovili so še tri druge kršitve. Kar dva sta močno pregloboko pogledala v 
kozarček, saj je alkotest pokazal nad 1,6 g alkohola na kg izdihanega 
zraka, naj višja koncentracija alkohola v krvi v omenjeni akciji pa je bila 
izmerjena na območju Policijske postaje Sevnica in sicer 2,67 promila pri 
vozniku kolesa z motoijem.

Na PUK so še poudarili, daje bila aktivnost policistov medijsko zelo 
dobro pokrita, vozniki so bili namreč o akciji “Promil” dobro informirani, 
kar je zagotovo pripomoglo k temu, daje bilo omenjene dni na cesti manj 
alkohola in s tem manj nevarnosti za udeležence v cestnem prometu. S.V.

Ilegalni prehod državne meje
Brežice, 3.8. - V noči na soboto so 4 državljani Kitajske, 2 državljana 

Makedonije in 3 državljani ZR Jugoslavije peš zunaj naselja Rigonce ilegalno 
prestopili državno mejo. Po prestopu meje jih je v kombinirano vozilo naložil 
25-letni S.S. iz Ljubljane in jih odpeljal v smeri Brežic, kjer so ga izsledili in 
ustavili policisti. Zoper prevoznika je bila podana kazenska ovadba na Okrožno 
državno tožilstvo v Krškem, tuji državljani pa so bili odpeljani v prehodni 
dom za tujce v Ljubljano.

Vzel ključe in avto
Krško, 4.8. - V noči na nedeljo je neznani storilec v Krškem vlomil v 

stanovajskohišo. Sprehodil seje po njej in odtujil približno 65.000 SIT, oseb
ne dokumente oškodovancev ter ključe osebnega avtomobila. Neznanec je 
nato stanovanjsko hišo zapustil in se napotil do osebnega avtomobila znamke 
Mercedes z avstrijskimi registrskimi oznakami W-97621L in se z njim odpeljal 
neznano kam. Lastnik je oškodovan za okoli 8 milijonov SIT.

Piše: univ. dipl. prav. Marta Jelačin
žitev zahtev za priznanje od
škodnin, če npr. obstaja tehten 
razlog, in kakšen je postopek? 
Zanima me tudi koliko znaša 
višina odškodnin upravičen
cem?

I. U. iz Novega mesta

Odgovor.

tlačilo odškodnin 
** žrtve povojnega 
^silja

vprašanje:

I)Qv'0'Znarn ve^ Primerov žrtev 
V|07r*.ne8a nasilja, ki so pozabili 
Vj k14.* v>oge po zakonu o popra-
1 **vic, u je bj| jZ(jan konec
^ 1996 in je bil določen rok 
tf0 ^dajo prošenj najkasneje 
ls^|T°nca lanskega leta. Ali so 

s,le izjeme za poznejšo vlo-

Državni zbor je konec leta 
1996 sprejel zakon o popravi kri
vic. Zakon je predvidel tudi usta
novitev posebne vladne komisije 
za popravo krivic, ki odloča na 
podlagi vlog nekdajnih političnih 
zapornikov o priznanju statusa 
bivšega političnega zapornika in 
na podlagi vlog svojcev po vojni 
pobitih oseb (in sicer pobitih po 
15.5.1945) o priznanju statusa po 
vojni pobite osebe in v zvezi s tem 
o pravici do odškodnine. Vlogo 
prizadeti napiše na posebnem, za 
to pripravljenem obrazcu, ki ga

pravni nasveti

lahko dobi na komisiji za popravo 
krivic, v 14. nadstropju v poslov
ni stavbi nekdanje Metalke na 
Dalmatinovi ul. V Ljubljani. Zah
teve je še vedno mogoče vložiti, 
saj je Ustavno sodišče nedavno 
razveljavilo dosedajni rok, ki je 
doslej veljal le do 31.12.2001.

Omenjena komisija z odločbo 
priznava prizadetim upravičen
cem le status svojca po vojni po
bite osebe in status politično ne
opravičeno zaprte osebe in pravi
co do odškodnine ter pravico do 
vštetja časa v pokojninsko dobo, 
nakar to odločbo po uradni dol
žnosti pošlje Slovenski odškod
ninski družbi in ta v skladu z za
konom izvede izplačilo odškod
nin prizadetim upravičencem. Ker 
je bi zakon o skladu za poplačilo 
odškodnine žrtvam vojnega in 
povojnega nasilja izdan pet let 
pozneje od zakona o popravi kri

vic, imamo danes situacijo, da 
imajo številni prizadeti, nekateri 
že več let, v rokah le odločbo za 
priznanje statusa žrtve povojne
ga nasilja in priznanje pravice do 
odškodnin, na izplačilo odškod
nin pa še čakajo, zaradi česar se 
seveda opravičeno jezijo.

Za pobitega svojca upraviče
nec prejme 200.000 SIT. Odškod
nina za neopravičen odvzem pro
stosti pa zijaša 35.000 SIT za vsak 
dan neopravičenega zapora, foda 
največ 2.000.000 SIT.

Kar zadeva priznanje pokoj
ninske dobe, pa mora upravičenec 
na podlagi sklepa komisije zah
tevati pri Zavodu za pokojninsko 
in invalidsko zavarovanje, da se 
mu tako priznana pokojninska do
ba prišteje k njegovi že uveljavlje
ni pokojninski dobi in da se mu 
na podlagi tako povečane pokoj
ninske dobe ponovno odmeri po

kojnina.
Zavod za pokojninsko in inva

lidsko zavarovanje je nekdajnim 
političnim zapornikom odmerjal 
novo pokojninsko dobo le za šest 
mesecev nazaj od vložitve zahtev
ka na zavod. Državni zbor pa je 
24. oktobra 2001 sprejel spre
membo zakona o popravi krivic, 
na podlagi katerega gre nekdanjim 
političnim zapornikom pravica do 
prištetja nove pokojninske dobe 
že od vložitve zahtevka na komi
sijo za popravo krivic dalje. Ta 
sprememba je stopila v veljavo 
3.12.2001. Treba je namreč pojas
niti, da se zakon o popravi krivic 
ni izvajal v roku, kot je bil predvi
den, temveč z zamikom enega le
ta in bi bilo zato krivično, da bi 
se to zgodilo v škodo prizadetih 
upravičencev.

Pravica do ponovne odmere 
pokojnine pa se ne prizna kar po

uradni dolžnosti, ampak jo mora
jo upravičenci uveljaviti s pisno 
vlogo na območni enoti Zavoda 
za pokojninsko in invalidsko za
varovanje.

Vsi, ki so prejeli sklep o pri
znanju statusa bivšega političnega 
zapornika in jim je bila na podla
gi tega sklepa že priznana dodat
na pokojninska doba samo od vlo
žitve zahteve na zavod za pokoj
ninsko in invalidsko zavarovanje, 
naj čimprej vložijo zahtevo, da se 
jim prizna pokojninska doba od 
dneva, ko so zahtevo za priznanje 
statusa bivšega političnega zapor
nika vložili na komisijo za popra
vi krivic, torej ne samo od dne, 
ko je njihovo vlogo sprejel Zavod 
za pokojninsko in invalidsko za
varovanje.

Rok za vlaganje zahtev je torej še 
odprt, prav tako pa tudi za popravek 
vpisa dodatne pokojninske dobe.
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Obiščite obnovljene salone
ekskluzivnega pohištva 
na Mostecu in v Krškem

Zajamčeno naj nižje cene 
pohištva v Evropi

Mostec 6, Dobova. Tel.: +386 (0)7 49 92 400 
Krško. TeL +386 (0)7 48 80 390

TURISTIČNA KMETIJA BALON
Bela Sorča - Bizeljski

V ' # A Branko Balon.
Piseska cesta 2. Bizeljsko 

Tel.: 07 49 51 122. GSM: 041 50 77 66

c.

Stara ras 58, Bizeljsko
Tel.: 07/45 20 103, fax: 07/45 20 104,
GSM: 041/50 3 7 41

mm

GOSTOM ^ NUDIJO:
DOMAČE UHČE.IOZU&E, 

ODoaE,SnmuE-
-^ZAVEfcftS«;

TKE,
__________ IMfflŽE-

%

IVANKA K0C|ANs.p. 
STARA VAS 63, BIZELJSKO 

TELEFON: 07/495 1090

Sava Glas, 7.8.2002 si

LJUDSKA UNIVERZA KRŠKO
učimo se za življenje —

Skupaj z matičnimi šolami vas vabimo k vpisu v naslednje
programe za pridobitev izobrazbe:

- osnovna šola za odrasle

- trgovec
- kuhar
- bolničar
- voznik
- gradbinec II - zidar, tesar

- ekonomski tehnik
- gostinski tehnik 
-vzgojitelj predšolskih otrok

Rok za zbiranje prijav je 31. avgust 2002.

Še /e čas za študijske programe!

Skupaj z matičnimi šolami vabimo k vpisu v 1. letnik

VISOKE POSLOVNE ŠOLE
Ekonomske fakultete Ljubljana, študij na daljavo in

JAVNE UPRAVE
Visoke upravne šole Ljubljana.

Prijave za vpis v 1. letnik za šolsko leto 2002 / 2003 zbiramo na 
Ljudski univerzi Krško, na Dalmatinovi 8 v Krškem vsak dan do 
zasedbe mest.

Za dodatne informacije in prijave smo na voljo na telefonski številki
07/48 81 160 ali 48 81 170 oziroma po e-pošti: ljudska.univerza.krsko@siol.net
ter na spletni strani: www.lukrsko.si.

i

l

Most Krško d.o.o.,
Kovinarska 9, 8270 Krško

Tečaji tujih jezikov

Most Krško d.o. o., šola tujih jezikov, 
v jesenskem roku razpisuje začetni 
/1.stopnja / in nadaljevalni tečaj 
nemškega jezika / 3. stopnja / ter 
osvežilni tečaj angleškega jezika za odrasle.

Tečaji obsegajo 70 učnih ur, in sicer 
dvakrat tedensko po dve šolski uri.
Začeli se bodo v začetku meseca oktobra 
in potekali do konca februarja.

Cena posameznega tečaja je 56.000 SIT 
+ 20% DDV, kar znaša skupaj 67.200 SIT 
na posameznika, kijih lahko plačate v petih 
mesečnih obrokih po 13.440 SIT.

Tečaji bodo potekali v prostorih Osnovne 
šole Jurija Dalmatina Krško v popoldanskih 
urah.

Prijave sprejemamo in dajemo dodatne 
informacije po telefonu na številki 49 22 397. 
Za podjetja je možen poseben dogovor.



knjižnica brežice
Novi slikanici Tok tok, kdo je v tem jajcu? in Mura je bil! najmlajše 

vabita v družbo kokoške Justi in treh lažnivih zajčkov. Ce vam je všeč 
Minka, vam bosta ugajali tudi novi kartonki Minka zna šteti in Minka 
Pozna barve. Kuharska knjiga za otroke korak za korakom prikazuje 
nastanek preprostih, zdravih in okusnih jedi, primernih tudi za tiste otroke, 
® se prvič lotevajo kuhanja.

Vsak del obraza prinaša pomembne informacije o posameznikovi 
osebnosti in zdravstvenem stanju, zato je umetnost “branja” obraza 
dobrodošel način, da bolje spoznamo sebe in druge in tako izboljšamo 
osebno, poslovno in družabno življenje. Zato vam v branje ponujamo 
Pnročnik Govorica obraza. Knjiga Otroci so iz nebes govori o veščinah 
Pozitivnega starševstva, ki pomaga izboljšati medsebojno sporazumevanje, 
Podpira razvoj močne osebnosti in podarja otrokom veličino. Potopis Pot 
v večno poletje opisuje pot po Afriki, ki stajo dva popotnika z motorjem 
Prevozila v šestih mesecih. Za nekatere so potovanja beg iz vsakdanjosti,

anicrp nrilr\7nnctl fta nrmrzamdirr nnirn irjantitatcv oli r»n

p1-!0 tisto najboljše od potovanj; česa se lahko naučimo, ko odvržemo 
astne predsodke. Popeljejo nas v skoraj vse dežele sveta; na Tajsko in 
Nitajsko, v Španijo, Mehiko, Nepal... Knjiga Speedway v Krškem 

kroniko 45-letne dobe speedwayskih prireditev v Krškem. 
Mivnostna zgodba Mosada prikazuje izraelsko tajno službo Mosada 

taksno, kot v resnici je - mogočna, neusmiljena, nepopolna, strah in 
spoštovanje vzbujajoča. Zanimivo branje za vse, ki jih pritegnejo vohun
ski triletji. Ljubitelji romanov se boste gotovo razveselili novih romanov 
12 zbirke Za lahko noč in nove uspešnice Danielle Steel Poroka.

Mečarica pa so še en razlog več, da nas obiščete.
Novosti najdete na domači strani Knjižnice Brežice (http;// 

^vv.bre.sik-si/), v rubriki Novosti Knjižnice Brežice, ki bo v programu 
Kacaa Brežice 9. avgusta ob 9.30 in na oglasni deski v Knjižnici Brežice.

Sabina Strmecki

NAROČILNICA
SAVA GLAS - časopis za širšo posavsko deželo 

Trg izgnancev 12, 8250 Brežice 
Tel.; 07-49-91-254, 07-49-91-250 

Fax.: 07-49-91-253
Elektronska pošta: komerciala@radio-brezice.si

Naročam/o časopis SANAGLAS 
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število izvodov

fe-a skuPaJ s PTT stroški znaša 180,00 SIT na izvod. 
n «cn>sk° razmerje je sklenjeno za najmanj eno leto. Preklic 

V. cnine Je možen samo pred novim obračunskim obdobjem.

'Peri3?-, ^stanovanjsko hišo v iz-
‘2 kmt 13 m, primemo za. . — — “* 

cije tiirizem.Zaogledininforma-
a yr, °§iasite na naslovu Ravne 21 

4ole med 9. m 12. uro.

dvosobno opremljeno sta- 
Krkj ie v Brežicah, Kostanjevici na

041-216-377.
V '
viznilni Pobočja prodam parcelo 
dom arov z manjšim vinogra- 

U. 0 tit.
Utcite 49-78-095.

6^ 0 Prodam zemljišče v izmeri 
113 leP> lokaciji v Župelevcu, 
nim dovoljenjem za poslov- 

Sr70Vaniski objekt v izmeri 15
takiS m-

Kčlte 041-634-025.

mali oglasi

Ugodno prodam nezazidano grad
beno parcelo v Dobovi v izmeri 588 
m2. Pokličite 011-634-025.

V okolici Brežic kupim zazidljivo 
parcelo, površine približno 15 arov. 
Pokličite 031-357-303.

Prodam malo rabljen traktor ‘Tomo 
Vrnkovič”, ima 23 KM ter enoosno 
prikolico “plazon”. Informacije do
bite na številki 041-979-700 ali na 
naslovu Žnidaršič, Studenec 54 pri 
Sevnici.

Po ugodni ceni prodam suhe “špire” 
in trame. Pokličite 49-70-045 v 
večernih urah.

Prodam industrijske breskve po 
ugodni ceni. Pokličite 07^-9-51-400 
ali 011-720-308.

KANAL 2000
informativni TV kanal v občini Sevnica

ZAHVALA
V torek, 30. julija, smo se za vedno 
poslovili od našega dragega moža, 

očeta, deda, tasta, svaka, strica 
in dobrega prijatelja

FRANCA PETANA
upokojenega rudarja 

iz Globokega 45 A

V teh, za nas najtežjih dneh, nismo bili sami. Zahvaljujemo 
se vsem, ki so sočustvovali z nami in se od našega dragega 
pokojnika poslovili. Najlepša hvala LD Globoko, pevcem 
Lovskega pevskega zbora in rogistom. Hvala tudi članom osta
lih lovskih družin ter praporščakom. Posebno se zahvaljujemo 
govornikoma Ivanu Ziviču in Francu Keneju ter Petru Staniču 
za zaigrano Tišino. Hvala Aniti Strgar in Martini Živič za 
pomoč, sosedom Pšeničnikovim in Sulerjevim ter družinam 
Ogorevc, Zidarič, Kos in Korač-Bautin. Zahvaljujemo se upo
kojencem in kolektivu OŠ Globoko. Hvala gostišču Erban za 
gostinske storitve in g. Žičkarju za organizacijo pogreba. 
Ohranite ga v lepem spominu.

Žalujoči: vsi njegovi

ZAHVALA
Ob smrti mojega dragega moža

FRANCA PETANA
iz Globokega

se zahvaljujem članom Lovske družine Globoko. Da so 
prava družina, so pokazali že v času dolgotrajne bolezni moje
ga moža, dolgoletnega člana lovske družine, ko so ga obisko
vali, mu nosili lovski plen ter pošiljali revijo Lovec, ki jo je rad 
prebral ali vsaj prelistal. Redno so ga vabili na svoja srečanja 
in ga obveščali o dogajanju v lovski družini. Za vse to iskrena 
hvala!

Da so prava družina, so pokazali tudi ob njegovi smrti. Bili 
so nam v veliko in neprecenljivo pomoč. Zahvaljujem se jim 
za organizacijo pogreba, pevcem njihovega pevskega zbora za 
občuteno zapete pesmi, pevovodji za pripravo pesmi, vsem 
lovcem za sodelovanje na pogrebni slovesnosti, praporščakom 
iz sosednjih lovskih družin, rogistu in strelcem ob zadnjem slo
vesu. Iskreno se zahvaljujem Tonetu Harapinu za organizacijo 
in sodelovanje kljub hudim zdravstvenim težavam. Najlepša 
hvala Franciju Keneju za njegov v srce segajoč govor. Vsi so si 
zelo prizadevali, da je bilo zadnje slovo od mojega moža na 
pričakovani kulturni ravni.

Ljudmila Petan

Ponudba za prodajo prostorov 
v objektu HTC Sevnica

Predmet PRODAJE 
je prostor

v izmeri 106,35m2 neto 
v III. gradbeni fazi

Hotelski trgovski center je lociran v središču 
Sevnice ob glavni prometni cesti 
v neposredni bližini železniške 

in avtobusne postaje.

Zainteresirani kupci pošljite 
svoje pisne ponudbe na naslov:

Radio Brežice d.o.o.,
Trg izgnancev 12,

8250 Brežice s pripisom 
"Prodaja prostora v HTC Sevnica".

Dodatne informacije dobite na 
GSM: 041/788-222.

Prodam deset dni starega telička si- 
mentalca.
Pokličite 07-49-64-527.

Prodam nemške ovčarje, stare sedem 
tednov, brez rodovnika.
Pokličite 45-74-199.

Po ugodni ceni prodam otroški 
voziček znamke Peg Perego ter na
hrbtnik za nošenje otroka in stolček 
za hranjenje, ki se pritrdi na mizo. 
Pokličite 041-474-599.

Kupim stare omare, skrinje, mize, 
stole, komode ter razne drobne pred
mete, stare okoli 100 let.
Pokličite 07-34-66-320 ali 
041-696-263.

Kupim garažo v Brežicah, v bližini 
marketa. Pokličite 49-63-195.

ZAHVALA
“Je čas, ki da in čas, ki vzame, pravijo, je čas, ki celi rane 

in je čas, ki nikdar ne mine, ko zasanjaš se v spomine.”

Ob nenadni in prezgodnji izgubi naše drage žene, mame, 
stare mame, tete, sestrične in svakinje

MARIJE MLAKAR, rojene Zakšek,
s Stolovnika 16 pri Brestanici, po domače Zakškove Mimice

se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, sošolcem in znancem za izrečeno 
ustno in pisno sožalje ter za podarjeno cvetje, sveče in za svete maše. Hvala sodelavcem iz OŠ 
Sava Kladnika in VIPAP-a za sočustvovanje, topel stisk roke, darovane vence, sveče in denarno 
pomoč. Hvala družinam Zagmeister, Mlakar, Gračner in Gošek-Kozole, zdravniškemu osebju ZD 
Senovo in Krško, Bolnišnice Brežice ter patronažni sestri Alenki Remih in ga. Mariji Kovač za 
pomoč na domu. Hvala Društvu upokojencev Brestanica in g. M. Avsenaku za ganljive besede 
slovesa, g. župniku za opravljen obred in besede tolažbe, g. Lekšetu in g. Simonišku za zvonjenje 
ter g. P. Pajku za opravljene storitve. Hvala tudi vsem, ki so nam pomagali, a jih v zahvali nismo 
posebej imenovali. Se enkrat hvala svojcem in prijateljem ter vsem, ki ste našo drago mamo 
pospremili na njeni zadnji poti.

Žalujoči: mož Jože, hčerka Jožica, sin Marjan, vnuk Bojan in ostalo sorodstvo

ZAHVALA
Ob boleči in nenadomestljivi izgubi 

našega dragega moža, 
očeta in starega očeta

SLAVKA 
VRANETIČA

iz Zupelevca

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in 
znancem, ki so nam izrazili sožalje, podarili cvetje in sveče, 
nam denarno pomagali ter nam v teh težkih trenutkih kakor
koli stali ob strani. Se posebej se zahvaljujemo vsem dobrim 
sosedom za pomoč in besede tolažbe. Najlepša hvala g. Žič
karju za organizacijo pogreba, g.župniku Milanu Kšeli za lepo 
opravljen obred, Pihalnemu orkestru Kapele za lepo zaigrane 
žalostinke ter g.Ivanu Ureku za ganljive besede slovesa.

Žalujoči: vsi njegovi

Časopis SavaGlas - časopis za širšo posavsko deželo izdaja Radio Brežice d.o.o., Trg izgnancev 12, 8250 Brežice

Direktor: Peter Špiler 
Odgovorna urednica: Lidija Kostevc 

Izhaja vsako drugo sredo. Cena izvoda je 220 tolarjev.
Naslov uredništva: Trg izgnancev 12, 8250 Brežice - telefon: 07 / 4991 250, telefax : 07 / 4991 253 - Elektronska pošta: sava.glas@radio-brezice.si 

Vodja komerciale: Simona Gerjevič; telefon: 07 / 4991 250 - Elektronska pošta: simona.gerjevic@radio-brezice si 
Oblikovanje in računalniški prelom: Miloš Radosavljevič, Igor Tršelič - Tisk: Medijski centar Glas Slavonije d.d., Osijek, Hrvatske Republike 20

Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.
Število tiskanih izvodov: 5.000

Na podlagi Zakona o DDV ( Ur.List RS št. 89/98 ) sodi časopis med proizvode, za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%.
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špranje in okenca posavcev

Dr. Jurij Tasič: “Danes se nič ne da narediti brez ekipe, 
če hočemo biti dobri in iti dalje.”

Po rodu je Korošec, kjer ni nikoli 
živel. Rojen 1948 v Brežicah, je v 
Sevnici živel do 1957. “Rad se vra
čam v Sevnico, ker so mi všeč eno
stavni kmečki ljudje z zdravo kmečko 
pametjo, ki pripelje do nekih logičnih 
zaključkov iz katerih se da veliko na
učiti, iz tega vedenja pa je treba znan
stveno nadaljevati. Rad imam njihove 
gostilne, kjer vlada pristnost z lastno 
identiteto. Lep spomin je celjsko staro 
mestno jedro, kije osrčje z dušo, tudi 
v posavskih mestih in vsi župani bi 
se morali bolj zavedati vrednosti 
starih jeder, ker so identifikacija 
prostora za vse čase.”

Govoreč o šoli se je kritično ozrl 
na znanje matemegajezika, rekoč, da 
je generacija, ki prihaja, na pol pisme
na in če veliko beremo, znamo tudi 
pisati. Dobri rezultati so v spodbuja
nju in načinu poučevanja, učitelj mo
ra učiti vsestranska razmišljanja; sicer 
dobra slovenska šola bi bila lahko še 
boljša.

V Ljubljani je leta ’71 diplomiral 
na Fakulteti za elektrotehniko, ’73. 
magistriral in ’76. doktoriral pri prof. 
Francu Bremšaku, in je vsem študen
tom svetal zgled od raziskovalnega 
do človeškega področja: “V plodnem 
okolju se človek naleze takega raz
mišljanja. Kot raziskovalec na po
dročju računalniške avtomatizacije 
sem se zaposlil na Inštitutu Jožef Ste
fan. Delali smo predvsem na mate
matičnem modeliranju procesov, ki

je lahko karkoli: matematični zapis 
nekega dogajanja v družbi, podjetju 
ali proizvodnem procesu, ali še nižje. 
V letih 72/73 sva s kolegom dekanom 
na FRI, prof Divjakom, naredila prve 
poskuse z lastnim računalnikom in 
se že šla računalniškega nadzora fer-

mentacijskega procesa v Krki, to je 
bil prvi tak proces v YU. Z ekipo smo 
bili med prvimi v svetu v procesnem 
računalništvu. '15. sem razvil eno- 
kartični računalnik, kije predstavljal 
osnovo za niz instrumentov razvitih 
za Carl Zeiss Jena To so bili vrhun
ski inštrumenti za področje kemije in 
analize v bolnišnicah. V 79/80 sledi 
razvoj sistema za nadzor prihoda in 
odhoda v podjetje, kije doživel veli
ko eksploatacijo - prišlo je do kraje 
te intelektualne lastnine. Nato smo 
razvili lastni računalnik, zasnovan na 
sistemu CPM, od tega smo živeli, na

osnovi teh znanj pa smo ’81. razvili 
sistem za sproten nadzor elektroener
getskega sistema v Sloveniji.”

Na povabilo ZDA se ni odzval, 
odšel pa je v London kot profesor in 
raziskovalec, kar je še danes. Za 
dr.Tasičem je veliko mednarodnih 
projektov, med njimi Tempus projekt, 
ki je usmerjen v interaktivno učenje 
na daljavo preko satelitov. Z zvezami 
v tujini je svoje študente pošiljal v 
tujino in jim pridobil tuje štipendije, 
kjer so razvili sistem ADSL - široko 
pasovno telefonsko linijo: “Doma na 
žalost tega ne rabijo, so ga pa pred 
dvema letoma začeli uvažati, znanje 
je bilo doma. To so bile magistrske 
in doktorske teme mlajših raziskoval
cev, ki sem jih vodil ves čas z eno 
nogo na inštitutu in eno na fakulteti.” 
V 93/94 je dokončno prešel na 
fakulteto in ’94. ustanovil Laboratorij 
za digitalno obdelavo signalov in slik 
v okviru katedre za telekomunikacije 
Fakultete za elektrotehniko. “Labo
ratorij je bil ustanovljen iz sredstev, 
pridobljenih iz mednarodnih projek
tov. Ta trenutek razmišljamo o usta
novitvi smeri medijske tehnologije 
in smo že drugič koordinatorji ev
ropskega projekta s področja iskanja 
in upravljanja z multimedijskimi po
datki, ki je bil zamišljen v našem 
laboratoriju, kjer nas je trenutno 17, 
od tega 8 mladih doktoijev, ostali pa 
so magistrski ah doktorski študenti. 
Sodelujemo z mnogimi partnerji:

Eva, MyTV, Share it, BBC, Philips, 
Noccia, Optibase, Sun ZDA in dru
gimi. Trenutno smo aktivni na po
dročju multimedijskih tehnologij, us
merjenih v osebno uporabo in v upo
rabo v medicini, delamo na porazde
ljenih interaktivnih skupinskih upo
rabnikih in na mobilnih brezžičnih 
multimedijskih ročnih terminalih. 
Naš cilj je, da vedno izhajamo iz 
bazičnih raziskav v najnovejše pro
dukte, ki jih ta čas morda še niti ne 
potrebujemo.”

Dr.Tasič je avtor treh strokovnih 
knjig in mnogih člankov, je član več 
akademij po svetu, soustanovitelj 
Inženirske akademije Slovenije, na 
kar je ponosen, saj z njo v svetu pro
movirajo ustvarjalno znanje v Slo
veniji, inženirstvo in naravoslovno 
tehnične vede, kot podpredsednik 
Rotary kluba Ljubljana pa skrbi za 
štipendiranje mladih: ”Dober preda
vatelj da dobre učence. Za sabo ho
čem pustiti ekipo, ki bo delo nadalje
vala, kar je edino smiselno.”

Obožuje svoje vino, pridelano v 
okolici Sevnice, hribe in je ponosen 
na uspešno družino. Obžaluje, daje 
leposlovje zapostavljeno zaradi po
manjkanja časa in da so v posavski 
dolini lastniki kapitala tisti, ki nima
jo pravih razvojnih usmeritev in ga 
ne vlagajo v izobraževanje, kulturo, 
zdravstvo in zabavo, kar je pomem
bna komponenta.

Natja Jenko Sunčič

Hrast tresel Tržišče, Grom treščil v župnišče
Malkovec, TVžišče - 2.avgusta 1942 so Italijani obkolili Prijateljevo vilo na Malkovcu, kjer so se zadrževali štirje partizani. Padel je 
domačin Franc Urigelj, medtem ko so imeli Italijani dva mrtva.Ti so iz maščevanja ustrelili 6 domačinov in požgali 42 poslopij. Malkovčani 
se v organizaciji borčevske organizacije vsako leto zberejo pred spomenikom na Malkovcu in se spomnijo krvavih dogodkov. Malkovec pa 
je bil ta konec tedna tudi prizorišče dirke starodobnih motociklov za pokal Malkovca in za pokal Letečega Kranjca Ludvika Stariča.

Prek sto tekmovalcev se je po- movalci so se pomerili v dvanajstih 
merilo na dobro organizirani progi od kategorijah glede na moč in starost 
Tržišča do Malkovca, ki jo je pripravi- motoija. Absolutni zmagovalec je bil 
lo Društvo ljubiteljev starih vozil Leon Pašnik s časom 1,24 minute.
Mimske doline Hrast Tržišče. Tek- Dobro pa so se odrezali tudi domači-

Ko dopolniš 30 let, ti zraste cena; 30-letniki na startu.

ni, člani društva Hrast, saj so v svojih do 500 cm3 je direktor dirke Milan 
kategorijah dosegli lepe rezultate. Baša osvojil 4. mesto, v razredu viso-
Iztok Bence je v kategoriji do 350 kih prikoličarjev pa sta Milan Baša 
cm3 osvojil 4. mesto, prav tako v ka- in Janez Valant osvojila odlično 2.
tegoriji do 250 cm3, Ciril Kodrič je mesto. V isti kategoriji je nastopil kot
bil v svoji kategoriji peti, v razredu sovoznik tudi nekdanji dirkač Samo

Valant, ki je s Petrom Tevžem osvo
jil 4. mesto. S Tevžem bi se moral v 
prikolici sicer prevažati poslanec To
ne Anderlič, a ima očitno zaradi pre
dobrega poslanskega življenja preveč 
kilogramov, tako daje stari prikoličar 
omagal sredi klanca. Potem ko je 
Anderliča zamenjal vitki Samo, je 
bil ta problem rešen, v dilemi pa je 
ostala Samova mama, ki se ni mogla 
odločiti, ali naj navija za Valanta ju- 
nioija ali senioija.

Prireditev je lepo uspela, prav tako 
tudi tradicionalna gasilska veselica, 
ki je ob lepem vremenu trajala do 
zore.

Hrastje torej stresel Tržišče, Grom 
pa je tega dne treščil v župnišče. Eden 
od tekmovalcev, Janez Grom, seje 
namreč zaletel v župnišče. Tekmova
lec jo je srečno odnesel, župnika 
Marka Japlja ni bilo na “kraju 
zločina” in tako seje - očitno z božjo 
pomočjo - vse srečno končalo.

Nada Černič Cvetanovski
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V mesecu avgustu vas ohladimo 
z brezplačno klimo.
Lahko pa se preprosto odločite 
za ugodnejšo ceno vozila.
V obeh primerih prihranite 
190.000 tolarjev*.
Ponudba velja do konca 
avgusta 2002 za vozila iz zaloge.

PF**8

Že od 1.760.000 tolarjev'
| Prišel, prevzel, zmagal. Polo

I *cene v SIT so odvisne od valutnih razmerij

Radanovič Brežice d.o.o.
Černelčeva ulica 5 Telefon (07) 49 92 150 

8250 Brežice Telefax (07) 49 92 172

Radanovič
Brežice

Kdo pravi, da je gasilska veselica za stare? Tanja in Valentin Zapla- 
tar (bratranec in sestrična) sta na veselici v Tržišču tako urno (in 
strokovno) sukala pete, da ju je bilo veselje gledati!

Sava Glas, 7.8.200j

Zrcalce, zrcalce ob cesti povej, kakšna je tvoja funkcija “z.dej"? 
Že skoraj dva meseca stoji na nevarnem križišču pri pekarni Kru
hek razbito ogledalo. Vraža pravi, da razbito ogledalo prinaša 
nesrečo. Tokrat ne gre za vražo. Nesreča se bo zgodila zaradi 
nepregledne ceste... in zaradi malomarnosti nekoga!

Če si boste v teh poletnih dopustniških dneh poželeli pri nas že 
nekaj časa priljubljeno pico in se k užitkom te vrste odpravili na | 
znani “grič” pri Brežicah, je pametno seboj vzeti še jedilni pribor, 
kajti ko boste njihovega odvili iz prtička, vas bo čakalo 
presenečenje. Pomislili boste namreč, da nimajo dovolj vode, ali 
da se jim je morda pokvaril pomivalni stroj. Tudi čakalna doba ni 
kratka in je potrebno kar precej potrpljenja. Vprašanje je torej, s 
kako zadovoljnim obrazom boste prizorišče zapustili in ali si boste 
še kdaj zaželeli poletne sence na prijetnem gričku ob pici.

Poleg Bepopovca Nejca iz Mirne Peči, ki je redni obiskovalec 
sevniškega kopališča, se je oni dan na bazenu prikazal sevniški po
slanec v državnem zboru Branko Kelemina. Kmalu za tem seje ulil 
dež in bazen so zaprli... Kako bo ta dogodek vplival na poslančevo 
nadaljnjo politično kariero, bo verjetno znano šele v jeseni...

Naj bo poletje, ali naj bije dež leden - panorama Ceste prvih borcC 
v Brežicah ostaja iz leta v leto ista - Kažipot slepcu v temi s silni' 
mi čermi.

OCVIRK (Srečko, svetnik SLS) o zmanjšanju števila članov 
sveta v KS Boštanj: “Zadeva je povsem jasna,vendar je zelo neja' 
sna!”

Udeleženci oratorija, ki ga je 
ski mladinski center, so imeli v 
VSTOP na sevniško kopališče.

Varovanci Varstveno delovnega centra, ki sojih ob lepih dne*1 
za par uric vodile na bazen požrtvovalne delavke centra, pa s° 
morali seveda plačati POLNO CENO.

v Sevnici organiziral Salezijafl" 
okviru svojih aktivnosti PROS

Ni res, pa je - pohvala in priznanje, ki so si jo s prijaznostjo h* 
ažurnostjo prislužile delavke Upravne enote Brežice v pisarnah 2 
izdajo potnih listov in osebnih izkaznic. Zagrebška Slovenka, arh* 
tektka Polona Jurinič s sinom Rokijem, ni svojemu verjela, daj 
bila z uslužbenkami, res s pomočjo računalnikov, v Ljubljani, Mf” 
riboru in Brežicah in da je v dveh urah opravila, kar je mora* 
opraviti.

Pričakovane travme potovanj iz kraja v kraj in čakanje v repa 
so se razpršile kot milni mehurčki, navdušenje, ki žal ni bilo uje; 
na celuloidni trak, veliko, pa še torek - torej neuradni dan je h*' 
“Neverjetno, to se mi ne bi nikjer zgodilo, v Zagrebu sploh ne”-J 
dejala Polona, “to je treba zapisati in pohvaliti!”

Novinar Dela Matej Košir je pred mesecem sklenil zakonsk 
zvezo. Uredništva SavaGlasa, Radia Brežice in Radia Sevnica % 
ob tem dogodku iskreno čestitamo, hkrati pa si “goreče želiif0^ 
da ga zakonski jarem ne bi preveč oviral pri njegovem “intenzivflp • 
in korektnem” poročanju o dogajanjih v naši medijski hiši. S kraj 
čas bi že bil, da poskrbi za našo promocijo.


